
گرانشدنلبنیاتدرکمکاریوزارتجهادبرایشفافسازی
مبنایتعیینقیمت

خریدار  یک ماه اســت قیمت لبنیات گران شده 
اســت و مردم از این افزایش قیمــت گلایه دارند، 
اما انجمــن صنایع لبنی این افزایــش قیمت را در 
راســتای حمایت از کارخانه  هــای لبنی می داند، 
وزارت جهاد هم مبنای مقابله با گران فروشــی را 
قیمت گذاری خــارج از فرمول ســازمان حمایت 
می داند، اما واقعــا این فرمول ســازمان حمایت 
وجود دارد؟به گزارش فارس، حدود یک ماه است 
که لبنیات در بازار گران شده است اما هنوز وزارت 
جهاد کشــاورزی می گوید اگــر قیمت ها خارج از 
فرمول قیمت گذاری ســازمان حمایت باشــد، با 
گران فروشان برخورد تعزیراتی خواهد شد؛ برای 
بسیاری این سئوال مطرح است که فرمول سازمان 
حمایت چیست؟ وزارت جهاد چه زمانی قرار است 
این فرمول را مطابقت دهــد؟ و چه زمانی برخورد 
می کند؟ آیا لبنیــات از نظــر وزارت وزارت جهاد 
غیر قانونی گران شده اســت؟ اگر چنین است چرا 

واکنشی نشان نمی دهد؟

 مدیرکل دفتر بازرسی  وزارت جهاد : 
با گران فروشی لبنیات برخورد تعزیراتی 

خواهد شد
 بــه تازگی مســعود امرالهــی، مدیــرکل دفتر 
بازرســی و نظارت بر کالاهای اساســی وزارت 
جهــاد کشــاورزی، در واکنــش بــه افزایش 
30 درصدی قیمــت محصولات لبنی توســط 
تولیدکنندگان، گفتع اســت:  با توجه به افزایش 
قیمت شــیر خام از کیلویــی 12 بــه 15 هزار 
تومان، طبیعی اســت که قیمــت فرآورده های 
لبنی افزایــش پیدا کند، اما ایــن افزایش قیمت 
باید طبق فرمول قیمت گذاری سازمان حمایت 
از مصرف کننــدگان و تولیدکننــدگان باشــد؛ 
به طــور حتم افزایــش قیمــت و قیمت گذاری 
کارخانجات لبنی بررســی می شود که در صورت 
مشــاهده هرگونه افزایش قیمت خارج از فرمول 
قیمت گذاری ســازمان حمایت، با گران فروشان 

برخورد تعزیراتی خواهد شد. 
به گفتــه مدیــرکل دفتر بازرســی و نظــارت بر 
کالاهای اساســی وزارت جهاد کشــاورزی، عدم 
رعایت فرمول قیمت گــذاری محصولات لبنی، به 

معنای گران فروشی است. 

 سخنگوی انجمن صنایع لبنی: قیمت گذاری 
محصولات لبنی در دست  اتحادیه ها است

اما آیا واقعا فرمولی برای قیمت گذاری محصولات 
لبنی در حــال حاضر وجــود دارد؟ ســخنگوی 
انجمن صنایع لبنی در گفت وگو با خبرنگار فارس 
می گوید: فرمــول این افزایش قیمت در دســتان 
خود اتحادیه ها است، بر اساس مصوبه سال 1389 
ســازمان حمایت، به اتحادیه ها مجوز داده شــده 

اســت بر اســاس هزینه تولید، قیمت محصولات 
لبنی را تعیین کنند و البتــه چهار قلم کالای لبنی 
را اخیرا دولت پس از اجــرای هدفمندی یارانه در 
خرداد سال گذشته، از این قاعده مستثنی کرده و 

ستاد تنظیم بازار قیمت گذاری می کند.
 اول خرداد امسال دبیر انجمن صنایع فراورده های 
لبنی ایران در نامه ای به شرکت های عضو انجمن 
صنفی صنایع فراورده های لبنی ایران اعلام کرده 
است که از امروز اول خرداد، نرخ شیر خام دامداران 
را بر اســاس قیمت اعلام شــده از ســوی شورای 
قیمت گذاری خریــداری کرده و متناســب با آن 

قیمت های جدید لبنیات را تعیین کنند.
در این نامه اعلام شــده بود:  باتوجه به تعلل بسیار 
زیاد دولــت در تعیین قیمت محصــولات لبنی و 
ضرر ناشــی از این اقدام به دامداری هــا، انجمن 
صنایع لبنی با اســتناد به آیین نامه قیمت گذری 
محصولات ســاخت داخــل خواهــان پرداخت 
شیرخام به نرخ جدید به دامداری ها و اصلاح قیمت 
محصولات بر پایه نرخ جدید شــد؛ در ادامه بازار به 
ســمتی رفت که قیمت محصولات لبنی به گفته 
سخنگوی انجمن صنایع لبنی 30 درصد افزایش 

پیدا کرد.

 کارخانه های لبنی برای جبران ضرر و زیان  
مجبور به افزایش قیمت شده اند

 سید محمدرضا بنی طبا ، سخنگوی انجمن صنابع 
لبنی، در پاسخ به این ســوال که چرا  قیمت برخی 
محصولات لبنی در بــازار افزایش یافته  و میانگین 
رشــد قیمت ها چقدر بوده اســت؟ اظهار داشت: 
میانگین افزایش قیمت محصــولات لبنی در بازار 
30 درصد نســبت به اردیبهشــت ســال گذشته 
است، اما هنوز چهار قلم محصول لبنی که مشمول 

قیمت گذاری بودند به قیمت قبل عرضه می شود.
به گفته وی آنالیز قیمت این چهــار قلم محصول 

لبنی، توسط انجمن و ســازمان حمایت و وزارت 
جهاد به ســتاد تنظیم بازار ارســال شــده و بنابر 
اظهارات مســئولان احتمالا به زودی بررســی و 

اعلام خواهد شد.
ســخنگوی انجمن صنابع لبنی در پاســخ به این 
ســؤال که چرا کارخانه هــای لبنــی قیمت ها را 
افزایش داده انــد؟ گفت: رشــد هزینه های تولید 
مهمترین عامل افزایش  قیمت لبنیات بود و تقریبا 
همه مولفه های تولید نسبت به سال گذشته رشد 
داشــته اند و کارخانه های لبنی برای اینکه بیشتر 
متحمل ضرر و زیان نشوند مجبور شدند قیمت ها 

را افزایش دهند.

  تولید محصولات لبنی ایران  سال گذشته 
میلادی ۲۶۸ هزار تن کاهش داشته است

یک کارشناس تغذیه در این باره به خبرنگار فارس 
می گوید: هر چه قیمت ها افزایش می یابد مصرف 
لبنیــات هم کمتر می شــود، در ســال های اخیر 
مصرف لبنیات کشور نصف میانگین جهانی بود و 

اکنون به کمتراز 70 کیلوگرم رسیده است.
به گفته حســن علی معینی،  بر اســاس آمارهای 
سازمان جهانی خواروبار و کشــاورزی ملل متحد 
)فائو(، تولید شــیر و محصولات لبنی ایران، سال 
گذشته میلادی 2۶8 هزار تن کاهش داشته است.

وی اظهار داشــت: دولت برای حفظ سرانه مصرف 
لبینات 4 قلم کالای لبنی را مشمول قیمت گذاری 
ســتاد تنظیم بازاری کرده و تاکنــون اجازه نداده 
اســت که قیمت های آنها در بــازار افزایش یابد، با 
وجود اینکه انجمن صنایع لبنی چندین بار مکاتبه 
کرده که مجوز افزایش قیمت این محصولات را هم 
بگیرد، اما تاکنون دولت چنین مجــوزی را ند اده 
است، این 4 قلم کالا شــامل شیر بطری کم چرب، 
شیر کیسه ای کم چرب، ماست ساده 2.5 کیلویی 

دبه ای  و  پنیر UF چهارصد گرمی است.
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خدابهدادکارگرانبرسد!
هوشــنگ صدفی کارگر جماعت؛ نه رســانه دارد نه تلویزیون و نه صدایش به 
روســای قوای سه گانه می رســد؛ تازه اگر برســد چه توفیری خواهد داشت به 
جز اینکه بگویند ان شــاالله در آینــده همه چیز روبراه خواهدشــد. وعده های 
سرخرمن؛ طی چند سال اخیربارها و بارها از زبان مسئولان بیان شده و موضوع 
جدیدی نیســت . تازه اگر در کوچه و خیابان یا مقابل مجلــس و وزارت کار هم 
داد بزنند صدایشــان دوتا کوچه بالاتر نمــی رود ؛ اگر از کــوره در بروند؛ باتوم ؛ 
دادگاه و پاسگاه به دادشــان می رسد .ســازمان های کارگری ؛ قربانشان بروم 
فقط زمان انتخابات مجلس و ریاست جمهوری سراغ کارگران می روند آن هم با 
لیست های ردیف شده که تاکنون کارگری نکرده اند و قیافه های کارگر ها را در 

میدانگاه یا کارخانه از تلویزیون تماشا کرده اند.

یادداشت

تجديد فراخوان مناقصه عمومي 
 دو مرحله اي

روابط عمومي و آموزش همگاني شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان

شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار در نظر دارد  مناقصه مشروحه ذيل را از طريق سامانه تداركات 
الكترونيكي دولت برگزار نمايد . كليه مراحل برگزاري مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايي پاكت ها از طريق 
درگاه سامانه تداركات الكترونيكي دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir   انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم 

عضويت قبلي , مراحل ثبت نام در سايت مذكور و دريافت گواهي امضاي الكترونيكي را جهت شركت در مناقصه محقق سازند .
موضوع مناقصه :  عمليات تهيه  , بارگيري , حمل و باراندازي 6 كيلومتر لوله پلي اتيلن با فشار كاري 10 بار و تحويل در انبار كارفرما در شهرستان 

بندرلنگه جهت اصلاح و توسعه شبكه توزيع آب شهرهاي بندرلنگه و كنگ 
مبلغ برآورد اوليه: مبلغ  6,456,696,000 ريال )شش ميليارد و چهارصد و پنجاه و شش ميليون و ششصد و نود و شش هزار ريال (

  ) اعتبار پروژه فوق از محل طرح , بصورت نقد  تامين ميگردد (
مبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع كار:323,000,000  ريال ) سيصد و بيست و سه ميليون  ريال (

رتبه و رشته مورد نظر :توليد كنندگان داراي پروانه بهره برداري از وزارت صنعت , معدن و تجارت 
مبلغ خريد اسناد : 5,000,000 ريال به شماره حساب سپهر 0102934990003 بانك صادرات شعبه گلشهر جهت فروش اسناد مناقصه

مهلت زماني دريافت اسناد مناقصه از سايت : ساعت 14 تاريخ 1402,03,31 ساعت 14 تاريخ 1402,04,05
مهلت زماني ارائه پيشنهاد : ساعت 14 مورخ 1402,04,20

زمان بازگشايي پاكت ها ي كيفي:  ساعت 10  مورخ 1402,04,21
زمان بازگشايي پاكت ها ي مالي:  ساعت 10  مورخ 1402,04,26

محل بازگشايي : سالن كنفرانس شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان و حضور يك نفر نماينده از طرف هر يك از پيشنهاد دهندگان در جلسه 
بازگشايي پيشنهادها آزاد است .

امتياز كيفي لازم : پيشنهادات واصله پس از ارزيابي كيفي مناقصه گران و احراز حداقل امتياز لازم )70(بازگشايي خواهد گرديد.
پيشنهاد دهندگان موظف مي باشند اسناد مناقصه را از  سامانه تداركات الكترونيكي دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir دريافت و با 

توجه به مندرجات اسناد مناقصه مدارك لازم شامل پاكات الف ، ب و ج تهيه و به صورت فايلهاي pdf در سامانه فوق درج نمايند .
ساير جزئيات و شرايط در اسناد مناقصه درج شده است .

 اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاكت هاي الف و ارزيابي كيفي آدرس : 
بندرعباس    - بلوار ناصر - جنب بيمارستان شريعتي – شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان   ) امور قراردادها (   تلفن 33350582-86-87 
سايت اينترنتي شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان به نشانيWWW.Abfa Hormozgan.com  :  اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل 

عضويت در سامانه : مركز تماس تهران :27313131  دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768  .   

 نوبت دوم

وزارت نیرو
شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان )سهامی خاص(

آگهی احضار متهم 

کلاسه پرونده: 140100117039000244
با توجه به کشف مقاديری کالای قاچاق به مقدار تقريبی 22 کارتن 
سيگار خارجی و عدم شناسايی متهم در اجرای ماده 174 قانون آيين 
دادرسی کيفری به صاحب يا صاحبان کالای مکشوفه ابلاغ می گردد 
جهت رسيدگی ظرف مدت حداکثر يک ماه از تاريخ نشر آگهی به شعبه 
ويژه رسيدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزيرات حکومتی شادگان 
به نشانی شادگان، بلوار استقلال – ميدان قمی، نبش پژوهش سرای 
ابن سکيت ساختمان اداره صنعت، معدن و تجارت – اداره تعزيرات 
حکومتی شهرستان شادگان مراجعه نمايند. در صورت عدم حضور متهم 

يا متهمين وفق مقررات قانونی اقدام به صدور رای می گردد. 

سید بنان شاه جهان - ريیس اداره و ريیس شعبه اول
 تعزيرات حکومتی شهرستان شادگان 

وزارت دادگستری 
شناسه آگهی 1516229سازمان تعزیرات حکومتی 
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روابط عمومي و آموزش همگاني شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان

شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار در نظر دارد  مناقصه مشروحه ذيل را از طريق سامانه تداركات 
الكترونيكي دولت برگزار نمايد . كليه مراحل برگزاري مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايي پاكت ها از طريق 
درگاه سامانه تداركات الكترونيكي دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir   انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم 

عضويت قبلي , مراحل ثبت نام در سايت مذكور و دريافت گواهي امضاي الكترونيكي را جهت شركت در مناقصه محقق سازند .
موضوع مناقصه :  عمليات تهيه  , بارگيري , حمل و باراندازي 6 كيلومتر لوله پلي اتيلن با فشار كاري 10 بار و تحويل در انبار كارفرما در شهرستان 

بندرلنگه جهت اصلاح و توسعه شبكه توزيع آب شهرهاي بندرلنگه و كنگ 
مبلغ برآورد اوليه: مبلغ  6,456,696,000 ريال )شش ميليارد و چهارصد و پنجاه و شش ميليون و ششصد و نود و شش هزار ريال (

  ) اعتبار پروژه فوق از محل طرح , بصورت نقد  تامين ميگردد (
مبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع كار:323,000,000  ريال ) سيصد و بيست و سه ميليون  ريال (

رتبه و رشته مورد نظر :توليد كنندگان داراي پروانه بهره برداري از وزارت صنعت , معدن و تجارت 
مبلغ خريد اسناد : 5,000,000 ريال به شماره حساب سپهر 0102934990003 بانك صادرات شعبه گلشهر جهت فروش اسناد مناقصه

مهلت زماني دريافت اسناد مناقصه از سايت : ساعت 14 تاريخ 1402,03,31 ساعت 14 تاريخ 1402,04,05
مهلت زماني ارائه پيشنهاد : ساعت 14 مورخ 1402,04,20

زمان بازگشايي پاكت ها ي كيفي:  ساعت 10  مورخ 1402,04,21
زمان بازگشايي پاكت ها ي مالي:  ساعت 10  مورخ 1402,04,26

محل بازگشايي : سالن كنفرانس شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان و حضور يك نفر نماينده از طرف هر يك از پيشنهاد دهندگان در جلسه 
بازگشايي پيشنهادها آزاد است .

امتياز كيفي لازم : پيشنهادات واصله پس از ارزيابي كيفي مناقصه گران و احراز حداقل امتياز لازم )70(بازگشايي خواهد گرديد.
پيشنهاد دهندگان موظف مي باشند اسناد مناقصه را از  سامانه تداركات الكترونيكي دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir دريافت و با 

توجه به مندرجات اسناد مناقصه مدارك لازم شامل پاكات الف ، ب و ج تهيه و به صورت فايلهاي pdf در سامانه فوق درج نمايند .
ساير جزئيات و شرايط در اسناد مناقصه درج شده است .

 اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاكت هاي الف و ارزيابي كيفي آدرس : 
بندرعباس    - بلوار ناصر - جنب بيمارستان شريعتي – شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان   ) امور قراردادها (   تلفن 33350582-86-87 
سايت اينترنتي شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان به نشانيWWW.Abfa Hormozgan.com  :  اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل 

عضويت در سامانه : مركز تماس تهران :27313131  دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768  .   

 نوبت دوم

وزارت نیرو
شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان )سهامی خاص(

آگهی احضار متهم 

کلاسه پرونده: 140100117039000244
با توجه به کشف مقاديری کالای قاچاق به مقدار تقريبی 22 کارتن 
سيگار خارجی و عدم شناسايی متهم در اجرای ماده 174 قانون آيين 
دادرسی کيفری به صاحب يا صاحبان کالای مکشوفه ابلاغ می گردد 
جهت رسيدگی ظرف مدت حداکثر يک ماه از تاريخ نشر آگهی به شعبه 
ويژه رسيدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزيرات حکومتی شادگان 
به نشانی شادگان، بلوار استقلال – ميدان قمی، نبش پژوهش سرای 
ابن سکيت ساختمان اداره صنعت، معدن و تجارت – اداره تعزيرات 
حکومتی شهرستان شادگان مراجعه نمايند. در صورت عدم حضور متهم 

يا متهمين وفق مقررات قانونی اقدام به صدور رای می گردد. 

سید بنان شاه جهان - ريیس اداره و ريیس شعبه اول
 تعزيرات حکومتی شهرستان شادگان 

وزارت دادگستری 
شناسه آگهی 1516229سازمان تعزیرات حکومتی 



وزیر اطلاعات:
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آیت الله رئیسی در دیدار رهبران جهاد اسلامی فلسطین:

صهیونیستهابهدنبالناامیدیجوانانفلسطینیهستند

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      30 خرداد 1402    شماره 1346

در دیدار دبیر کل جنبش جهاد اسلامی فلسطین مطرح شد
امیرعبداللهیان:رژیمصهیونیستیمنشاء
ایجادناامنیوبیثباتیدرمنطقهاست

 وزیر امــور خارجه جمهوری اســلامی ایران گفت: رژیم نژادپرســت 
صهیونیستی منشــاء و منبع اصلی ایجاد ناامنی و بی ثباتی در منطقه 
اســت و باید اقدام منسجم و موثر کشــورها و دولت های اسلامی برای 
توقف جنایات ضدبشــری صهیونیســت ها علیه ملت مظلوم فلسطین 

صورت گیرد.
 زیاد نخاله دبیر کل جنبش جهاد اســلامی فلسطین و هیات همراه روز 
دوشنبه در محل وزارت امور خارجه با حسین امیرعبداللهیان وزیر امور 

خارجه کشورمان دیدار و گفت وگو کرد.
امیرعبداللهیان در این دیدار بــا تبریک پیروزی بزرگ اخیر رزمندگان 
مقاومت در جنگ 5 روزه غزه و نقش موثر وحــدت گروه های مقاومت 
در این پیروزی، مســاله فلســطین را مســاله محوری جهان اســلام 
دانست و بر حمایت جمهوری اسلامی ایران از آرمان فلسطین و قدس 
شریف و پشتیبانی از مقاومت مشــروع ملت فلسطین علیه اشغالگران 

صهیونیست تاکید کرد.
وزیر امور خارجه رژیم نژادپرســت صهیونیســتی را منشــاء و منبع 
اصلی ایجاد ناامنــی و بی ثباتی در منطقه دانســت و اقدام منســجم 
و موثر کشــورها و دولت های اســلامی برای توقف جنایات ضدبشری 
صهیونیســت ها علیه ملت مظلوم فلســطین و حمایت از مقدســات 

اسلامی در قدس شریف را خواستار شد.

امیرعبداللهیان با اشــاره به نقش شــهید ســلیمانی در حمایت از 
مقاومت فلســطین افزود: در اندیشــه و تلاش های مخلصانه شهید 
سلیمانی، تقویت همبستگی بین کشــورهای اسلامی، رفع تهدید 
رژیم صهیونیستی از امت اســلامی و مقابله با سلطه طلبی آمریکا از 
اولویت های اصلی به شمار می آمد و در مورد فلسطین نیز همانگونه 
که در بیانات عمیق رهبر معظم انقلاب تصریح شد، شهید سلیمانی 
به معنای واقعی کلمه دســت مقاومت فلســطین را در مقابل رژیم 
متجاوز تا بنُ دندان مســلح و مورد حمایت همه جانبه آمریکا و غرب 

پرُ کرد.
وی افزود، ثمره مجاهدت و جانفشــانی شهید ســلیمانی در باور امروز 
بســیاری از دولت هــا و ملت های منطقــه به لزوم در دســت گرفتن 
سرنوشــت امنیت و ثبات منطقه در دســتان خود و پیگیری توســعه 

منطقه بدون دخالت بیگانگان تبلور یافته است.
دبیر کل جنبش جهاد اسلامی فلسطین نیز در این دیدار ارزیابی خود 
از روند تحولات در فلســطین و سرزمین های اشــغالی را ارائه و تاکید 
کرد گروه های مقاومت فلسطینی در بهترین شرایط به لحاظ آمادگی  
و وحدت عمل در برابر رژیم صهیونیســتی قرار دارند و قادر هســتند 
با برخــورداری از حمایت قاطع ملت فلســطین، در برابر هر نوع تجاوز 
رژیم غاصب صهیونیستی ایستادگی کنند و پیروزی های بزرگ را رقم 

بزنند.

با موافقت نمایندگان
وزیرورزشازمجلسکارتزردگرفت

نمایندگان مجلس، توضیحات وزیــر ورزش درباره علت بی عدالتی در 
توزیع زیرساخت ها و امکانات ورزشی در کشور را قانع کننده ندانستند 

و به وی کارت زرد دادند.
 در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی ســوال روح الله نجابت نماینده 
مردم شــیراز مبنی بر علت بی عدالتی در توزیع زیرساخت ها و امکانات 
ورزشی در کشور و کوتاهی در اجرای مصوبات سفرهای استانی رئیس 
جمهور و وعده های اعلام شده وزیر درباره ساخت تأسیسات ورزشی از 

وزیر ورزش و جوانان در دستورکار قرار گرفت.
نماینده ســوال کننده توضیحات ســجادی را قانع کننده ندانســت و 
توضیحات وزیر ورزش و جوانان درباره سوال مذکور به رأی نمایندگان 
گذاشــته شــد که وکلای ملت با ۶3 رأی موافق، 14۶ رأی مخالف و ۶ 
رأی ممتنع از مجموع 22۶ نماینده حاضر در جلســه علنی توضیحات 

سجادی را قانع کننده ندانستند و به وی کارت زرد دادند.

آیاشورایعالیسرانقواناقضاصل۵۷قانون
اساسیاست؟

تشکیل دبیرخانه شورای عالی ســران قوا با هماهنگ کنندگی رییس 
جمهور موجب طرح این شبهه شده که شــورا رقیب نهاد قانونگذاری  و 
اصل 57 قانون اساسی نقض شده و اســتقلال مجلس و قوه قضاییه کم 

رنگ شده است اما آیا واقعاً این گونه است؟
 اصل 57 قانون اساسی تأکید دارد که قوای حاکم در جمهوری اسلامی 
سه قوه مجریه، مقننه و قضاییه هستند و این قوا از یکدیگر مستقلند؛ به 

این معنی که هیچ یک تحت فرمان دیگری نیست.
اخیراً با تشکیل دبیرخانه شورای عالی ســران قوا با هماهنگ کنندگی 
رییس جمهور، برخی مدعی شده اند اصل 57 قانون اساسی نقض شده 

و استقلال مجلس و قوه قضاییه کم رنگ شده است.
به اعتقاد این گروه، شورای عالی هماهنگی سران قوا وارد حوزه تقنین 
شده و رقیبی برای مجلس شده و در واقع قرار گرفتن آن ذیل قوه مجریه 

نیز نافی استقلال قواست.
برای پاسخ به این مسأله  لازم است چند موضوع را مرور کنیم:

نخست آن که شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا با فرمان مقام 
معظم رهبری و با هدف تصمیم گیری در موضوعات مهم و راهبردی در 
جنگ اقتصادی موجود ایجاد شــده تا در ســریع ترین زمان و بالاترین 

سطح ممکن برای این مسائل چاره اندیشی شود. 
این تصمیــم مبتنی بر اصــل 110 قانون اساســی و امــکان تفویض 

اختیارات ولی فقیه است.
نکته ی دیگر آن که شــورای عالی در حقیقت قانونگــذاری نمی کند و 

مصوبات آن کوتاه مدت و یک ساله هستند.
حال اگــر مصوبات پــس از این یک ســال نیــاز به تمدید داشــته 
باشــند، دو حالت متصور اســت؛ اگر موضوع جنبه قانونی و نیاز به 
قانونگذاری نداشــته باشد که توســط شــورا و با اجماع سران سه 
قوه تمدید می شــود اما اگر نیاز به قانونگذاری بــود، پیش از موعد 
یک ساله در قالب لایحه ای به مجلس ارائه می شود تا در خصوص آینده 

آن تصمیم گیری شود.
ضمن آن که باید توجه داشــته که شــورای عالی هماهنگی سران قوا، 
سه رئیس دارد که شامل رؤسای سه قوه می  شــود و عنوان فرماندهی 
رئیس جمهور در این شــورا، نه به معنی جایگاه بالاتــر بلکه به معنای 
هماهنگ کننده جلسات و مصوبات اســت که آیت الله رئیسی بر اساس 
قانون این وظیفــه را در حکمی به محســن رضایی رئیــس دبیرخانه 

شورای عالی سپرده شده است.

تریبون

رئیس مجلس شورای اســلامی گفت: مالیات بر ارزش 
افزوده دارو یک درصد شده اســت که در جلسه سران 

قوا پیگیری می کنیم صفر شود.
 محمدباقر قالیباف در جلســه علنی مجلس شورای 
اسلامی و در جریان رسیدگی به گزارش کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس در مورد بررسی عملکرد 
دســتگاه های اجرایــی در دو حــوزه واردات و 
ترخیص تجهیزات پزشکی و مدیریت بازار دارویی 
کشور، اظهار داشت: بحث سلامت مهم بسیار مهم 
است و فارغ از مشــکلات در حوزه هزینه و دغدغه 
تأمین کالا، ما در دولت و مجلس شورای اسلامی 
باید بــه نارضایتی مردم در حوزه ســلامت توجه 
کنیم، چرا که فشــار روانی روی مــردم در حوزه 

سلامت وجود دارد.
وی بیــان کــرد: همان طــور که بــه وزیر 
بهداشــت هم گفتم، راهبری این کار یعنی 
سیاســت گذاری و برنامــه ریزی بــا وزارت 

بهداشت است. 
ما از چند ســال گذشــته داده هایی داریم و 
می توانیم در حــوزه دارو و مصــرف دارو بر 

اساس جغرافیای کشــور برنامه ریزی کنیم. بر اساس 
این داده ها می توانیم پیش بینی لازم از مصرف روزانه 

دارو در کشور را داشته باشیم.
 پس پذیرفتنی نیســت که بگوییم دارو کم شده است 
و همه این اشــکالات به سیستم مدیریتی بازمی گردد.

رئیس مجلس شورای اســلامی تصریح کرد: باید بحث 

ارز و ریال دارو با همان پیــش بینی صورت 
گرفته در قانــون بودجه دنبال شــود. صبح 
هم جلســه ای با رئیس کمیسیون بهداشت 
مجلس داشــتم و تاکید کردم کــه به همان 
اندازه اهمیت هدفمنــدی موضوع دارو هم 
مهم است و باید ســازمان برنامه این کار را با 

دقت دنبال کند.
وی ادامه تصریح کرد: این موضوع را در جلســه سران 
دنبال می کنیــم که بایــد مالیات بــر ارزش افزوده 
کالاهای اساســی و دارو و تجهیزات مصرفی پزشکی 

صفر باشد که اکنون یک درصد است.
قالیباف با تشــکر از رئیس کل گمرک ایــران، اظهار 
داشت: گمرک تلاش داشته اما با تأخیر مواجه بوده به 

طوری که اکنون دارو در گمرک دپو شــده و به دست 
مردم نمی رسد.

 باید در بحــث مربوط به نرخ گمرک و ســود بازرگانی 
هم دســتگاه های مربوطه ابلاغیه ها را به گمرک انجام 

دهند که گمرک بتواند امور را پیگیری کند. 
وزارت بهداشــت این موارد را دنبال کرده ما هم کمک 

می کنیم.
وی تاکید کــرد: کمیســیون بهداشــت و معاونت 
نظارت مجلس شــورای اســلامی بحث امروز و سه 
جلســه قبلی در این مورد را جمع بنــدی کنند و ما 
این موارد را پیگیری می کنیم تا شــاهد سکته های 
اینچنینــی در حــوزه دارو و تجهیــزات پزشــکی 

نباشیم.

 معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور با اشاره مشکلات 
و معطلــی عزیمت زائران خارجی بــه خصوص زائران 
پاکســتانی در اربعین ســال گذشــته، گفت: اربعین 
امســال مرز شــلمچه برای عزیمت زائران خارجی به 

کربلای معلا در نظر گرفته شده است.
به گــزارش پایــگاه اطلاع رســانی وزارت کشــور، 
ســیدمجید میراحمــدی در نشســتی با اشــاره به 
برنامه ریزی ها برای تســهیل تردد زائــران اربعین 
امســال، گفــت: بر اســاس برنامــه تنظیم شــده 
این زائــران از مرزهای چذابه و شــلمچه در اســتان 
خوزســتان، مهران در اســتان ایلام، خســروی در 
اســتان کرمانشاه و باشــماق در کردســتان به کربلا 
عزیمت می کنند و مرز سومار در استان کرمانشاه برای 
انتقال تجهیــزات موکب های اربعین بــه عراق تعیین 

شده است.

تمهیدات لازم برای عزیمت زائران اربعین
 با 3 نوع گذرنامه

میراحمدی گفت: با هماهنگی طرف عراقی، امســال 

تمهیدات بســیار خوبی برای عبور آســان 
زائــران از مرزهای پنج گانه کشــور با 3 نوع 

گذرنامه اندیشیده شده است.
وی در این باره توضیــح داد: این گذرنامه ها 
شــامل گذرنامه بین المللی که مدت آن پنج 
ســال اعتبار دارد، گذرنامه ویژه اربعین که از 
اول تا 30 صفر اعتبــار دارد و گذرنامه هایی 

که مدت اعتبار آن به پایان رســیده و مــا آن را تمدید 
می کنیم.

رئیس ســتاد مرکزی اربعین حســینی افزود: شرایط 
تردد زائران به گونه ای خواهد بود که کمترین معطلی 

را در پایانه ها داشته باشند.

زائران خارجی تنها از مرز شلمچه به کربلا 
عزیمت می کنند

معاون امنیتی انتظامی وزیر کشــور گفت: در اربعین 
امســال مرز شــلمچه برای عزیمت زائران خارجی به 

کربلای معلا در نظر گرفته شده است.
میراحمدی با اشــاره مشــکلات و معطلی عزیمت 

زائــران خارجــی بــه خصــوص زائران 
پاکستانی در اربعین ســال گذشته افزود: 
با طرف عراقی هماهنگــی لازم برای عبور 
زائران خارجــی از مــرز بین المللی انجام 

شده است.
وی گفت: از دیدگاه مــا هیچ گونه فرقی بین 
زائران ایرانی و خارجی از نظر برخورداری از 

امکانات رفاهی وجود ندارد.

عراق ظرفیت پذیرش بیش
 از 3 میلیون زائر را ندارد

وی گفت: زیرســاخت های کشــور عراق بیشــتر از 
3 میلیون زائر ظرفیت پذیرش نــدارد، ضمن آنکه در 
زیرســاخت های کشــور به خصوص در بحث وسایل 
حمل و نقل مشــکلات زیادی داریم و حــدود ۶ هزار 

دستگاه اتوبوس کم داریم.
رییس ستاد مرکزی اربعین در ادامه افزود: البته طرف 
عراقی امســال خیلــی روی محدودیت های پذیرش 
زائران اربعیــن اصرار نکــرد ولی ما باید شــرایطی را 

فراهم کنیم تا زائران با آرامش، نظــم و برخورداری از 
امکانات رفاهی بتوانند از مرزها عبور کنند و به سلامت 

برگردند.
معاون امنیتی انتظامی وزیر کشور در ادامه افزود: عراق 
درخواست کرده اســت که برای جابه جایی زائران در 
عراق به آنان کمک کنیم تا زائران بــا توجه به گرمای 

امسال، مشکلات کمتری داشته باشند.
میراحمدی افــزود: البته امکانات حمل و نقل کشــور 
عراق برای جا به جایی زائران محدود اســت و اربعین 
پارسال برای انتقال و بازگشت زائران مشکلات زیادی 

داشتیم.
وی گفت: ایــران و طرف عراقی بــرای عزیمت زائران 
ایرانــی و اتباع خارجی محدودیتی ایجــاد نکرده ایم و 
حتی اگر زائران بیشتر از چهار میلیون نفر باشند منعی 

برای عزیمت زائران ایجاد نخواهد شد.
به گفته وی اربعین سال گذشته در مجموع حدود 3.8 
میلیون زائر )ایرانی و اتباع خارجی( از مرزهای پنچ گانه 
کشور راهی شهرهای مقدس عراق به خصوص کربلای 

معلا و نجف اشرف شدند.

مجلس

اربعین

خریــدار   وزیــر اطلاعات در نشســت 
مشــترک وزارت اطلاعــات و ســازمان 
اطلاعات ســپاه گفت: هم افزایی و همدلی 
جامعه اطلاعاتی در دولت آیت الله رئیســی 
جهت مقابله با دشــمنان انقلاب اســلامی 

گسترش  یافته است.
 حجت الاسلام  والمسلمین سید اسماعیل 
خطیب وزیر اطلاعات، در نشست مشترک 
وزارت اطلاعات و ســازمان اطلاعات سپاه 
پاســداران انقلاب اســلامی کــه باهدف 
افزایش فضای هم دلی بین دو دســتگاه در 
مقابل دشــمنان انقلاب اســلامی، در روز 
بیست و پنجم خرداد ماه، در مشهد مقدس 
و در جوار مضجع نورانــی ثامن الائمه )ع( 
برگزار شد، گفت: امیدوارم که این جلسات 
مقدمه ای باشــد بــرای برآورده شــدن 
منویات فرمانــده معظم کل قــوا و ایجاد 
یک همدلی، هم افزایی، مشارکت، تفاهم، 
همســویی، هماهنگی و حرکت یکپارچه 
و وحدت رویه در مجموعه دو تشــکیلات 
اطلاعاتــی مؤثر و نقش آفرین در ســاخت 
درونی قدرت نظام و ایجاد امنیت پایدار که 
همه وظیفه  داریم در جهــت تحکیم بنیه 
درونی قدرت و استحکام بخشــی آن، برای 

ملّت قدم برداریم.
وزیــر اطلاعات افزود: اقدامات مشــترک 
جامعــه اطلاعاتــی، مکرر مــورد لطف، 
عنایــت، رضایــت و خشــنودی رهبــر 
عزیــز، حکیــم و فرزانــه و فرمانده کل 
قوا قــرار گرفته و این رضایــت امام زمان  
)عج(، رضایت خداوند تبــارک  و تعالی و 
سرفرازی و ســربلندی در مقابل عظمت 
شهدا و مردم اســت و ثبات و امنیت امروز 
مدیون خون شــهدا، امــام )ره(، حضور و 
همراهی مردم و هماهنگــی و هم افزایی 
در جامعــه اطلاعاتی، نیروهای مســلح و 

قوه قضائیه هستیم.
وی گفت: مــا )جامعه اطلاعاتــی( وظیفه  
داریم با ارتقا توانمان، با اشتراک گذاری ها، 
باهم ســویی هایمان، با یــک وحدت رویه 
جدی در جهت با مقابله بــا جنگ ترکیبی 
اســتکبار و بنای یک مجموعــه اطلاعاتی 
مردم پایه و مؤثر و تــلاش در جهت مقابله 
با تمام آنچه را که خاســتگاه و برنامه ریزی 
منسجم و گسترده دشمنان علیه این نظام 

و انقلاب است بکار گیریم.
رئیس شــورای هماهنگی اطلاعات کشور 
گفت: رهبــر عزیزمــان در ابتدای ســال 

در فرمایشاتشــان در حــرم مطهر رضوی 
فرمودند: دشــمن به دنبــال تغییر ماهیت 
جمهوری اســلامی اســت. تلاش و همت 
دشــمن با تمامی ابزارهای موجــود ایجاد 
ادراکی اســت، تا براندازی را از شیوه تغییر 
ماهیت جمهوری اســلامی پی بگیرد و ابزار 
آن  کســانی هســتند که با انقلاب و ولایت 
زاویه  دارند و سخن از تغییر اصلاح ساختار و 

تغییر و انقلاب می زنند.
حجت الاسلام  والمسلمین خطیب گفت: 
اگر دو دستگاه اطلاعاتی بتواند در سراسر 
زمینه ها و فعالیت های مختلف و شــرایط 
جغرافیایــی و موضوعی به یک انســجام 
واحدی برســد، قطعاً مــا در تحقق ایران 
قوی، مهارم تورم و رشــد تولیــد و ایجاد 
امید زایی و تحرک و نشــاط در کشــور و 
خواســته های نظام و آنچه را که حکمرانی 
برای ارتقاء قدرت خــودش به آن نیاز دارد 
در موضوع هنجارهای اجتماعی حجاب و 
امثال آن ها موفقیت های بیشتری حاصل 

خواهد شد.
وزیــر اطلاعــات گفــت: امــروز اگر در 
دولــت مردمی و انقلابی آیت الله رئیســی 
موفقیت هایــی را در ارتباط با سیاســت 

و  منطقــه ای  پیمان هــای  خارجــی، 
موضوعــات اقتصــادی، و مردمی کردن 
یارانه هــا و موضوعات مختلــف صنعتی و 
باز کردن گره تولیــد و کاهش نرخ بیکاری 
و افزایش رشد اقتصادی پیداکرده، لازمه 
این تعامل این اســت که بتواند جهشــی 
در این پیشــرفت ها ایجاد کنــد و جامعه 
اطلاعاتی می توانــد در زمینه های افزایش 
دارایی هــای ارزشــمند نظــام و ارتقــاء 

سرمایه های کشور نقش ایفا کند.
حجت الاسلام  والمسلمین خطیب با اشاره 
به انتخابات مجلس شــورای اسلامی گفت: 
باید طراحی هــا و راهبردهای مشــترکی 
برای مشارکت، رقابت، سلامت و امنیت در 
نظام انتخاباتی کشــور را برنامه ریزی کرد. 
انتخابات باید پیام آور اقتدار و وحدت عمل 
برای همه قرار گیرد و مشــارکت حداکثری 

باید صورت گیرد.

قالیباف:پیگیریمیکنیممالیاتبرارزشافزودهداروصفرشود
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خریدار   رئیس جمهور بــا تاکید بر اینکه 
عادی ســازی روابــط صهیونیســت ها با 
دولت های اسلامی و عربی به نتیجه نخواهد 
رسید، گفت: صهیونیســت ها از این عادی 
سازی بدنبال ناامیدی جوانان فلسطینی از 

آزادی سرزمین هایشان هستند.
 آیت الله »سید ابراهیم رئیســی« در دیدار 
»زیــاد نخاله« دبیــرکل جنبــش جهاد 
اسلامی فلســطین و جمعی از رهبران این 
جنبش، با بیان اینکه اســاس جهان خلقت 
بر حق اســتوار بوده و هاضمه عالم پذیرای 
باطل نیســت، گفت: روزگاری امید بخشی 
از فلســطینیان برای رهایی از ظلم و اشغال 
رژیم صهیونیستی به میزهای مذاکره بود، 
اما امروز همــه، حتی طرفــداران مذاکره، 
چشم امید به مجاهدان و نیروهای مقاومت 
بســته اند و این تحقق وعده الهی است که 

نظم خلقت با ظلم و باطل سازگار نیست.
رئیس جمهــور افــزود: امــروز مجاهدان 
فلســطینی ابتکار عمل را در دست دارند و 
این پیروزی بزرگ هدیه الهی اســت که به 
پاس صبوری در برابر مشکلات و ایستادگی 
در برابر ظلم و زورگویی رژیم صهیونیستی 
و حامیان ایــن رژیم نصیب ملت ســرافراز 

فلسطین شده است.
آیت الله رئیســی ناامید کردن نســل جوان 

فلســطین از بازپس گیری ســرزمین های 
اشــغالی را یکی از اهداف صهیونیســت ها 
از تلاش  برای عادی ســازی روابط با برخی 
کشورهای عربی و اســلامی، عنوان کرد و 
افزود: اما باور عمیق داریم که این تلاش ها به 
نتیجه نمی رسد چرا که اولین و جدی ترین 

مخالفان این عادی ســازی روابــط، مردم 
همان کشورها هستند.

رئیس جمهور با بیــان اینکه امــروز ملت 
فلســطین متحدتر از هر زمان دیگری است 
و در مقابل جامعه صهیونیستی متشتت تر 
و متفرق تــر از هر زمــان دیگــری بوده و 

نشانه های زوال آن آشکار شده است، اظهار 
داشت: امروز دل های مردم دنیا از ملت های 
منطقه تا مردم کشورهای آمریکای لاتین، 
متوجه شماست و این لطف خداوند و برکت 
خون شــهیدان جریان مقاومت و از جمله 
شهید حاج قاسم سلیمانی است که از عالم 

جهل زدایی می کند. پیروزی نهایی بســیار 
نزدیک و متعلق به ملت ســربلند فلسطین 
اســت.»زیاد نخاله« دبیرکل جنش جهاد 
اسلامی فلســطین نیز در این دیدار با بیان 
اینکه ملت فلســطین قدردان حمایت های 
مستمر جمهوری اســلامی ایران هستند، 
تصریح کرد: امروز جمهوری اسلامی ایران 
کشــوری مهم و تعیین کننده در تعاملات 
منطقه ای و بین المللی اســت و ســفر اخیر 
جنابعالی به منطقه آمریکای لاتین نشــان 
داد که توانســته اید تحریم های آمریکا را به 
طور کامل به شکست بکشــانید و ما نیز به 

این پیروزی ها افتخار می کنیم.
دبیرکل جنبش جهاد اســلامی فلسطین 
همچنین با ارائه گزارشی تفصیلی از جنگ 
5 روزه اخیر با رژیم صهیونیســتی و تشریح 
عملکرد و دستاوردهای نیروهای مقاومت و 
نقاط ضعف این رژیم، خاطرنشــان کرد: در 
حالی که تا پیش از این رژیم صهیونیســتی 
اعلام می کرد بــرای پایــان درگیری ها با 
نیروهای مقاومت، با دولــت مصر به توافق 
رسیده است، در پایان دور اخیر درگیری ها 
برای اولین بار ناگزیر شــد اعــلام کند که 
با نیروهای مقاومت به توافق رســیده و این 
یک پیــروزی بــزرگ و نتیجــه پایبندی 

فلسطینیان به ایستادگی و مقاومت است.



برای خانوارهای سه دهک اول انجام شد

شارژ۸۰هزارتوماندرحساب۲۵میلیوننفر
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خدابهدادکارگرانبرسد!
هوشــنگ صدفی کارگر جماعت؛ نه رســانه دارد نه تلویزیون و نه 
صدایش به روسای قوای سه گانه می رســد؛ تازه اگر برسد چه توفیری 
خواهد داشت به جز اینکه بگویند ان شــاالله در آینده همه چیز روبراه 
خواهدشــد. وعده های سرخرمن؛ طی چند ســال اخیربارها و بارها از 
زبان مسئولان بیان شده و موضوع جدیدی نیست . تازه اگر در کوچه و 
خیابان یا مقابل مجلس و وزارت کار هم داد بزنند صدایشان دوتا کوچه 
بالاتر نمی رود ؛ اگر از کوره در بروند؛ باتوم ؛ دادگاه و پاســگاه به دادشان 

می رسد .
ســازمان های کارگری ؛ قربانشــان بروم فقط زمان انتخابات مجلس و 
ریاست جمهوری ســراغ کارگران می روند آن هم با لیست های ردیف 
شده که تاکنون کارگری نکرده اند و قیافه های کارگر ها را در میدانگاه 

یا کارخانه از تلویزیون تماشا کرده اند.
نمایندگان کارگران با این که نرخ تورم سال1401 و 1402 را با پوست 
و خون حس کرده اند ؛ بــدون توجه به واقعیت هــای زندگی کارگران 
دســت به دســت دولت و کارفرمایان دادند تا تعرفه های مزدی سال 
1402 رقم بخورد. امضا کردن متن شــورای عالی کار یک طرف؛ بعداز 
کلی داد و بیــداد کارگران ؛ نمایندگان دســت به نامه شــدند که نرخ 
دســتمزدی کارگری را اصلاح کنند. نیازی به نامه نگاری نمایندگان 
کارگری نبود همان موقع نماینــده کارگران با حق وتو می توانســت 

دستورالعمل شورای عالی کار را امضا نکند!
البته وزارت کار با پاســخ دندان شــکنی با اشــاره به کاهش نرخ تورم 
در آینده نزدیک ؛کنترل نقدینگی و شــعارهای مبارزه با ســلطه دلار 
اســتکبار جهانی ؛ نوید داده اوضاع کشــور گل و بلیل خواهدشد حال 
اگر اوضاع خوب نشــد آمارهای خلاف واقع؛ عامل بروز این اعتراضات 
کارگری بوده و گرنه نرخ مزدها ؛ آن چنان بدک نیست وکوچک شدن 
سفره ها؛ تبلیغات رسانه هاست وگرنه ســفره کارگران نه تنها کوچک 
نشده؛ بلکه قرار هســت در آینده بزرگ و گل و منگلی شود. بر منکرش 

لعنت .....
حالا کجاشــو دیدید وزارت کار کالا برگ الکترونیکی درست کرده که 
ان شاالله مســتضعفین جامعه را مســتکبر کند؛ طبعا هر وقت مجلس 
و دولت حقوق کارمنــدان دولتی را بالا برد ؛ وزارت فخیمه کار ؛ قشــر 
شــریف کارگر را از نعمت مزد براســاس آمار تورمی خودی مستفیض 
خواهدکرد. به کارگران عزیز توصیه می کنیــم در نمازهای یومیه دعا 
کنند تا دولت مزد کارمندان را افزایــش دهد چنانچه این اتفاق میمون 
رخ داد حتما گشایشی برای مزد کارگران رقم خواهدخورد. دولت واقعا 
دغدغه دارد مبادا نرخ دستمزد کارگران بیشــتر از کارمندان شود آن 
وقت تراز پرداخت کارکنان دولتی با کارگــران بخش خصوصی ناتراز 

می شود ؛ امان از دست ناترازی!
شاید وزارت کار درست می گوید چون شــورای عالی کار موظف 
به رعایت افزایش 20 درصدی مزد مصــوب مجلس بوده چرا که 
در بودجه برای کارکنــان دولت 20 درصد افزایــش پیش بینی 
شده؛ لذا برای خوشــی کارگران؛ یک درصد بیشتر مزد را افزایش 

دادند!
باوجود شکایت از مصوبه مجلس و دولت؛ به قوه قضاییه؛ کارگران انتظار 
داشتند دیوان عدالت اداری؛ با توجه به جایگاه عالی بتواند داد کارگران 
را از مجلس؛ وزارت کار و شــورای عالی کار بستاند امابرای ستاندن این 
داد؛ هنوز راه دشواری در پیش هست به رغم اینکه رئیس دیوان عدالت 
اداری از اعــلام رای هیئت تخصصی در روزهای آینــده خبر داده اما از 

دیوان عدالت اداری خبری نیست.
امیدواریم دادخواهی کارگران از قوه قضاییه؛ مصداق نوشداروی بعداز 
مرگ سهراب نباشــد. درآن صورت خدا به دادکارگران برسد چون نه 
تنها نماینده کارگران به حقوق آنان درشــورای عالی کار بی اعتنا بود ؛ 
بلکه مجلس و دولت هم؛ با دادن وعده و وعید ها؛ کارگران را لب تشــنه 
سرچشمه برده اند. حال چشــم به دادخواهی از قوه قضاییه دوخته اند . 

امید که فرجی شود ...
به قول حافظ : درم گشایی که امید بسته ام در تو ...

رئیس انجمن مراکز اسقاط اعلام کرد
تعطیلی۵ماههمراکزاسقاطخودرو

رئیس انجمن مراکز اسقاط با بیان اینکه ســامانه جدید اسقاط خودرو 
در وزارت صمت هنوز تکمیل نشــده، تاکید کرد کــه عدم تکمیل این 
سایت سبب شده تا گواهی اســقاطی طی پنج ماه گذشته صادر نشده و 

مراکز اسقاط خودرو به تعطیلی کشیده شوند.
محمود مشهدی شــریف، ضمن اشــاره به اینکه تا پیش از این، ستاد 
مدیریت حمل ونقل و ســوخت، زیرمجموعه ســازمان راهداری قرار 
داشت، اظهار کرد: بر این اساس سامانه اســقاط خودرو نیز زیر نظر این 
سازمان فعال بود؛ پس از اینکه وزارت صمت با توجه به قانون ساماندهی 
صنعت خودرو مسئولیت سامانه اســقاط خودرو را از سازمان راهداری 
به وزرات صمت انتقال داد و تصمیم به طراحی سامانه ای جدید گرفته 
شد، دیگر از بهمن ماه سال گذشته، سایت قبلی از دسترس خارج شد، 

اما سایت جدیدی هم راه اندازی نشد.
رئیس انجمن مراکز اســقاط خودروهای فرسوده کشور تصریح کرد: 
از اواخر فروردین ماه امسال، سایت ســامانه جدید اسقاط خودرو با 
اولویت خودروهایی که در طرح قرعه کشــی شــرکت و برنده شده 
بودند آغاز به کار کرد؛ اما متاســفانه از اوایل اردیبهشــت تا به امروز 
که بیش از 50 روز گذشــته، همچنان ســایت جدید در حال تکمیل 

شدن است.
وی با بیان اینکه طی پنج ماه گذشــته، ســایت جدید مراکز اســقاط 
خودرو بیکار و تعطیل بودند، گفت: در این مدت ســایتی برای تولید و 
ارائه گواهی اســقاط برای طرح جایگزینی خودرو وجود نداشت و برای 
تمامی خودروهایی که در این طرح اسقاط شــدند، هیچ گواهی تولید 

نشد.
مشــهدی شــریف خاطر نشــان کرد: چنانچه نیاز به تولید 500 هزار 
گواهی اسقاط هســت، نمی توان با تعطیلی چندماهه مراکز اسقاط به 
این هدف گذاری رســید؛ کمبود گواهی اســقاط به دلیــل عدم وجود 

سامانه بوده است.

وی ضمن اشــاره به اینکه ســامانه ســابق، با مشــکلات بسیاری 
همچون اختلال در گزارش گیــری، ثبت نام، انتقــال گواهی، عدم 
تخصیص صفحه ای برای خودروســازان و واردگنندگان و همچنین 
نبود ســایتی برای موتورســیکلت ها و... مواجه بود، تاکید کرد: در 
سامانه جدید تلاش شــده که این نواقص رفع شوند؛ امید است که با 
همت مسئولان، هر چه زودتر مشکلات ســامانه رفع و در اختیار مراکز 
اسقاط و دیگر مراکز مرتبط قرار گیرد تا این مراکز بتوانند فعالیت خود را از 

سر گیرند.

یادداشت

بازار

رییس ســازمان بورس و اوراق بهادار به برخورد جدی 
با مدرسان قلابی در فضای مجازی اشاره کرد و گفت: 
دولت به هیچ عنوان دســتکاری را در بازار نداشــته 
است، یکی از مراقبت های ما این بوده تا دولت دخالتی 
را در بازار نداشته باشــد که در این زمینه موفق عمل 

کردیم.
»مجید عشقی« به نوســانات اخیر شاخص بورس در 
بازار اشاره کرد و افزود: موضوع مربوط به زیرساخت ها 
در حوزه معامــلات بورس که با کنــدی زیادی همراه 
بودند، باعث شد تا بازار در سال 99 با وضعیتی اسفناک 
همراه شــود اما اکنون ســامانه های مربوطه با توسعه 
همراه شده اند و دیگر با مشــکلی در این زمینه مواجه 

نخواهیم شد.
وی به توسعه سامانه های نظارتی در بورس تاکید کرد 
و گفت: ســامانه ها به گونه ای توســعه پیدا کردند که 
الگوریتم های مختلف نظارتی به اجرا در آمدند، اکنون 
این سامانه ها هوشمند شــدند و هر اتفاقی که در بازار 
رخ دهد به صورت لحظه ای به ناظر بازار اطلاع رســانی 

خواهد کرد تا اقدامات لازم برای جلوگیری از 
تخلفات صورت پذیرد.

عشــقی به حمایت های صــورت گرفته از 
بازار سهام اشــاره کرد و اظهار داشت: اکنون 
صندوق های توســعه و تثبیت بازار سرمایه 
با شرایط بســیار مطلوبی همراه هستند، در 
حالی که کــه این صندوق ها در ســال 99 از 

چنین شرایط خوبی برخوردار نبودند.رییس سازمان 
بورس اعلام کرد: اکنون سهام خوبی در این صندوق ها 
وجــود دارد و صندوق هــای بازارگردانی بخشــی از 
منابع حاصل از فروش ســهام خود را وارد چرخه تولید 

شرکت ها خواهند کرد.
به گفته وی، فعالیــت دیگری که در دســتور کار قرار 
گرفته است، بررسی و شناســایی پروژه هایی است که 

قابلیت عرضه عمومی دارند.
عشقی تاکید کرد: در سال 99 پول وارد شده به بورس 
فقط در داخل بازار در چرخش بــود، اکنون تغییراتی 
در این زمینه صــورت گرفته و هر پولی کــه وارد بازار 

می شود از طریق صندوق های بازارگردانی، 
صندوق های با درآمد ثابت و صندوق تثبیت 
و توســعه به چرخه اصلی خود باز می گردند.

رییس سازمان بورس به برنامه های سازمان 
بورس بــرای برخورد با مدرســان قلابی در 
فضای مجازی اشاره کرد و گفت: ممکن است 
برخی در فضای مجازی به دنبال پروژه کردن 

سهام و فعال کردن کانال فضای مجازی باشند.
وی با تاکید بر اینکه بازار جذاب است و سرمایه گذاران 
به دنبال انتخاب هستند، افزود: ممکن است برای این 
انتخاب به دنبال افرادی بروند کــه هیچ گونه مجوزی 

ندارند.
عشقی ادامه داد: در این زمینه فعالیتی را شروع کردیم 
و درصدد رصد کانال هــا در فضای مجازی هســتیم 
که اکنون این اقدام با همــکاری نهادهای ذی ربط در 
حال انجام است.رییس ســازمان بورس به برخورد این 
ســازمان با پرونده های تخلفاتی اشــاره کرد و گفت: 
اکنون با توجه به توسعه ســامانه های نظارتی می توان 

مســایل مربوط به دستکاری ســهام، قیمت ها و ارائه 
مشاوره های بدون مجوز را به سرعت شناسایی و با آنها 
برخورد جدی کرد، برخوردها باید به گونه ای باشد که 

بازدارنده باشند.
وی اظهار داشــت: متاســفانه هنوز بــه پرونده های 
تخلفاتی سال 98 که رشد بازار آغاز شده بود رسیدگی 
نشــده اســت و هنوز پرونده ها در دادگاه ها بلاتکلیف 
هســتند، این باعث شــده تا بازار تصوری از برخورد با 

اینگونه پرونده های تخلفاتی نداشته باشد.
عشقی در واکنش به صحبت برخی فعالان بازار مبنی 
بر دســتکاری دولت در معاملات بازار سهام اعلام کرد: 
دولت به هیچ عنوان هیچ دستکاری را در بازار نداشته، 
یکی از مراقبت های ما این بــوده تا دولت دخالتی را در 

بازار نداشته باشد که در این زمینه موفق عمل کردیم.
رییس ســازمان بورس در پایان گفــت: اکنون در بازار 
فقط صندوق تثبیت و توســعه در حال فعالیت هستند 
که عملکرد آنها شــفاف بــوده و عملکــرد آنها طبق 

مقرراتی است که برای آنها تعیین شده است.

عرضه دیگنیتی پرســتیژ که قرار بــود در بورس کالا 
انجام شــود به تعویق افتاد. درحالی که  قرار بود ۶00 
دستگاه دیگنیتی پرســتیژ در بورس کالا عرضه شود، 
اطلاعیه این عرضه از ســایت بورس کالا حذف شد. بر 

این اساس اطلاعاتی که به دست خبرنگار ایسنا رسیده 
حاکی از آن اســت که با توجه به قرائــت های مختلف 
بین دستگاه های اجرایی و نظارتی از قوانین و مقررات 
موجــود و نظر به تصمیــم گیری واحــد در خصوص 

عرضه و همچنین ابهام ایجاد شده در خصوص انحصار 
بازار خودرو، مقرر شــد عرضه خودرو بــه تعویق افتد.

همچنین معــاون صنایع حمل ونقــل وزارت صنعت، 
معدن و تجارت در نامه ای خطــاب به مدیرعامل گروه 

صنعتــی بهمن موتور ضمــن تاکید بــر اینکه عرضه  
خودرو تنها بایستی از مسیر ســامانه یکپارچه فروش 
خودروها باشــد، اعلام کرد که بایســتی عرضه ۶00 

دستگاه دیگنیتی پرستیژ در بورس کالا لغو شود.

بورس

بورس

خریدار  همــه خانوارهای دهک های اول 
تا سوم درآمدی که یارانه 400 هزار تومانی 
دریافــت می کنند مشــمول مرحله جدید 
طرح ملی کالابــرگ و افزایش 20 درصدی 
یارانه شده و به مبلغ یارانه 400 هزار تومانی  

آنها 80 هزار تومان دیگر اضافه می شود.
مرحلــه جدیــد طــرح ملــی کالابرگ 
الکترونیک از 13 خردادماه آغاز شــد و در 
ابتدا خانوارهای تحت پوشــش ســازمان 
بهزیســتی و کمیته امداد امــام خمینی 
)ره( از ســه دهک اول در اولویت اجرا قرار 

گرفتند. 
سپس مقرر شــد تا درباره سایر خانوارهای 
دهک های اول تا ســوم نیز اطلاع رســانی 
شود که روز گذشته وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی با صدور اطلاعیه ای از افزایش 20 
درصدی اعتبار یارانه همه خانوارهای ســه 
دهک اول درآمدی خبر داد و اعلام کرد که 
طرح ملی کالابــرگ الکترونیکی با افزایش 
20 درصــدی اعتبــار یارانه در راســتای 
پوشــش کامل ســه دهک اول درآمدی و 
تحقق برنامــه حمایت دولت بــرای تامین 
ســبد غذایی خانوارها، از روز دوشــنبه 29 
خردادماه برای همه خانوارهای دهک اول، 

دوم و سوم اجرا می شود.
ارانه تمام افراد جامعه بیســتم ماه جاری به 
حساب سرپرستان خانوار 9 دهک درآمدی 
واریز شــده و مبلغ 80 هزار تومــان تنها به 
حساب سرپرستان ســه دهک اول واریز و 
ذخیره می شود. امکان برداشت نقدی مبلغ 
80 هزار تومان وجود ندارد و تنها به شــرط 
خرید کالا این مبلغ از حســاب سرپرســت 
خانوار کسر می شود.در این مرحله به یارانه 
خانوارهای دهک یک تا ســه مبلغ 80 هزار 
تومان اضافه شــده اســت و در صورتی که 
مبلغ 320 هزار تومــان از اعتبار یارانه 400 
هزار تومانی را صــرف خرید کالابرگ کنند 
می توانند از شــارژ 80 هزار تومانی استفاده 

کنند.در همین راســتا علیرضا عسگریان - 
معاون رفاه وزیر کار اعلام کرد که مبلغ 20 
درصد یارانه اعتباری به حســاب سه دهک 
اول یعنی حدود 25 میلیون نفر واریز شــده 
و افراد مشــمول این طرح درصورت خرید 
حداقل 320 هزار تومــان از 11 قلم کالای 
اساســی پیش بینی شــده ظــرف یک ماه 

می توانند از این مبلغ بهره مند شوند.
آنطور که وی گفتــه یارانه تمام افراد جامعه 
بیســتم ماه جاری به حســاب سرپرستان 
خانوار همــه 9 دهک درآمدی واریز شــده 
اســت و مبلغ 80 هزار تومان تنها به حساب 
سرپرســتان ســه دهک اول واریز و ذخیره 
می شود.در این مرحله به یارانه خانوارهای 
دهک یک تا سه مبلغ 80 هزار تومان اضافه 
شده اســت و در صورتی که مبلغ 320 هزار 
تومان از اعتبار یارانه 400 هــزار تومانی را 
صــرف خرید کالابــرگ کننــد می توانند 

از شارژ 80 هزار تومانی اســتفاده کنند. در 
حال حاضر امکان برداشــت نقــدی مبلغ 
80 هزار تومان وجود ندارد و تنها به شــرط 
خرید کالا این مبلغ از حســاب سرپرســت 
خانوار کســر می شــود اما به زودی خرید 
اینترنتــی کالابــرگ فعال خواهد شــد و 
خانوارها می تواننــد اینترنتی خرید خود را 
از هر کدام از فروشگاه های منتخب و شعب 
آنها انجام دهند.در حال حاضر لیســت 58 
هزار فروشگاه  فعال در برنامه کاربردی شما 
مشــخص شــده و هنگامی که GPS تلفن 
همراه روشن شــود می توان از طریق برنامه 
شما، تمام فروشــگاه ها و مغازه های اطراف 
محل ســکونت یــا کار که عضــو این طرح 
هستند را مشــاهده کرد. همچنین سامانه 
تلفنــی کالابــرگ الکترونیــک در مرحله 
تکمیل اســت که به زودی جهت رفاه حال 

خانوارها راه اندازی خواهد شد.

هم اکنون فروشگاه های رفاه، افق کوروش، 
هایپرمی، دیلی مارکت، جانبو، گندم،  هفت 
و وال مارکت به عنوان هشــت فروشــگاه 
بزرگ زنجیره ای در این طرح ملی مشارکت 
دارند و در شــهرها و روستاهای کوچک نیز 
فروشــگاه های خُرد بــه بارکدخوان مجهز 
شده اند تا دسترسی مردم به خرید کالابرگ 

الکترونیکی را فراهم کنند.
به زودی خریــد اینترنتــی کالابرگ فعال 
و ســامانه تلفنی کالابــرگ الکترونیک نیز 
جهت رفاه حال خانوارها راه اندازی خواهد 
 GPS شد. با نصب برنامه شما و روشن کردن
تلفن همراه فروشگاه ها و مغازه های اطراف 

قابل مشاهده است. 
وزارت رفاه پیشــتر 50 هزار فروشــگاه را 
برای اتصــال به ایــن طرح تجهیــز کرده 
بود اما از زمان اجــرای مرحله جدید طرح 
کالابرگ 20 هزار فروشگاه دیگر به این طرح 

پیوســته اند به نحوی که هــم اکنون تعداد 
فروشــگاه ها در کل کشــور از مرز 70 هزار 
فروشگاه گذشته است و در همه فروشگاه ها 
بارکدخوان نصب و آموزش های لازم جهت 
اجرای طرح کالابرگ الکترونیک ارائه شده 
است.استفاده از اعتبار برای خرید کالابرگ 
کاملا اختیاری اســت و خانوارها می توانند 
یک ماه زودتر از واریز یارانــه از اعتبار خود 
استفاده و از هر فروشــگاه یا سوپرمارکتی، 
کالای مورد نظــر را با هر عنــوان و برندی 
انتخاب کنند.در این طــرح 11 قلم کالای 
اساســی شــامل روغن مایع، برنج ایرانی، 
گوشــت منجمد گوســاله، حبوبات، مرغ، 
تخم مرغ، شــیر کم چرب، پنیر، ماســت 
پگاه،  ماکارونی و قند و شکر جهت عرضه به 
خانوارها پیش بینی شده است و سرپرستان 
خانوار می توانند با نصب برنامه »شــما« و یا 
شماره گیری کد دستوری 14۶3#*500* 

از باقی مانده اعتبار خود مطلع شوند.
پیشــتر وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی 
اجرای طرح ملــی کالابــرگ الکترونیک 
را گامــی موثــر در جهت تحقــق عدالت 
اجتماعی، مهار تــورم و کنترل بازار خوانده 
بود. وزیر کشــور نیز اعلام کرد که ســامانه 
کالابــرگ الکترونیک و شــبکه ملی اعتبار 
صرفنظر از تأمین کالاهای اساسی، می تواند 
ساماندهی زنجیره تأمین مالی آن را برعهده 
گیرد. طرح کالابرگ الکترونیک که در سال 
گذشته به شکل آزمایشــی در چهار استان 
هرمزگان، قزوین، گیــلان و مرکزی کلید 
خورد، اکنون به عنوان یک طرح ملی در 31 
استان کشــور به اجرا درآمده است. اجرای 
طرح کالابرگ الکترونیــک تکلیف قانونی 
و مصوبه مجلس اســت و دولت اعلام کرده 
بنا ندارد یارانه نقدی را حذف کند لذا مردم 
مختارند که کالابــرگ الکترونیکی یا یارانه 
نقدی را انتخــاب و خرید خود را به شــکل 

اعتباری انجام دهند.
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 زمان تحویل و قیمت نهایی خودرو مبهم است

دردسرهایسامانهیکپارچه
سمیه رسولی  بررســی ها نشان می دهد 
که در مرحله دوم ســامانه یکپارچه فروش 
خودرو موعــد تحویــل خودرو بــه اغلب 
متقاضیان به سال بعد موکول شده؛ مساله 
ای که می تواند اهداف تاسیس سامانه را زیر 
سوال برد.24 خرداد ماه مرحله دوم عرضه 
خــودرو از طریق ســامانه یکپارچه فروش 
خودرو بــا اعلام اولویت هــای خودرویی به 

متقاضیان به اتمام رسید.
بررســی ها نشــان می دهد که در این دور 
نوبت تحویل اغلب متقاضیان خرید خودرو 
از طریق سامانه به سال 1403 موکول شده 
و این در حالیســت که یکــی از مهم ترین 
اهــداف ایجاد ســامانه یکپارچــه، خروج 
دلالان از بازار خودرو و متوازن کردن عرضه 
و تقاضا بود اما حالا به نظر می رسد با انصراف 
متقاضیان، این افراد بــا ورود به بازار خودرو 

مجدد به تقویت نقش دلالان کمک کنند.
در واقــع وزارت صمــت متصور بــود که با 
ســامانه یکپارچه فروش خــودرو می تواند 
علاوه بر تحویل خودرو بــا قیمت کارخانه به 
مصــرف کنندگان و جلــب رضایت حداقلی 

آنان، سروســامانی هم به بازار خودرو بدهد 
و نقدینگی مورد نیــاز تولیدکنندگان را نیز 
تا حدودی تأمیــن کند اما بــا وضعیتی که 
در نوبت دهــی خودروها پیش آمــد به نظر 
می رســد این هدف نتواند به صــورت کامل 
محقق شــود.افرادی که موعد تحویلشــان 
به نیمــه دوم ســال 1403 موکول شــده 
نمی دانند که خودرو را دقیقــاً با چه قیمتی 
قرار اســت خریداری کنند چراکه با توجه به 
تورم موجود، احتمــال افزایش دوباره قیمت 
کارخانه ای خودرو تا ســال آینده وجود دارد، 
بنابراین احتمال انصراف این دســته از افراد 
از خرید خــودرو در ســامانه یکپارچه، قوی 
است.از ســویی دیگر در نوبت دهی ها عبارت 
»پاییز 1403« و یا »زمســتان 1403« ذکر 
شده اســت، بنابراین دقیقاً مشخص نیست 
متقاضی در چــه تاریخی خــودرو را تحویل 
خواهد گرفت. باید این مســاله را مد نظر قرار 
داد که اغلــب ثبت نام کنندگان در ســامانه 
یکپارچه فروش خودرو متقاضیان عادی بوده 
و برای مصرف شــخصی قصد خرید خودرو 
را دارنــد بنابراین چگونه می تــوان این افراد 

را متقاعد کرد که بــرای خرید خودرویی که 
قیمت نهایی و روز نهایی تحویل آن مشخص 
نیست بیشتر از یک سال صبر کنند؟!اما یکی 
دیگر از مشــکلاتی که این روزها به چشــم 
می خورد مسئله عدم اجازه ثبت نام به افرادی 
اســت که مدارک هویتی شأن کامل است اما 
هنوز در ســامانه ها دیده نمی شود. به عنوان 
نمونه فردی که تاریخ گواهینامه اش به اتمام 
رســیده و اقدام به اخذ گواهینامه جدید نیز 
کرده است ولی به دلیل عدم اتصال سامانه ها 
به هم اجازه ثبت نام بــه متقاضی نمی دهد و 
اعلام می کند که نقص مدرک دارد.همچنین 
نکته دیگر آنکــه وزارت صمت در مورد نحوه 
نوبت دهی شفاف سازی خاصی نکرده است؛ 
یعنی مشخص نیســت نوبت افراد در سامانه 
یکپارچه بر اساس چه پارامتری تعیین شده 

است .
مشــخص نیســت نوبت افراد در ســامانه 
یکپارچه بر اساس چه پارامتری تعیین شده 
اســت. آیا وزارت صمت طبق فرمول قرعه 
کشی نوبت ها را تعیین کرده یا شیوه خاص 

دیگری برای اعلام اولویت ها داشته است؟

از ســویی دیگر برخی از خودروهایی که در 
سامانه یکپارچه عرضه شده اند، خودروهای 
جدیدی محسوب می شــوند که خط تولید 
آنها طی ســال جاری راه اندازی شده است، 
بنابراین دقیقاً مشــخص نیست خودروساز 
بتواند ایــن خودروهــای جدیــد را طبق 
تقاضای ایجاد شــده به دســت متقاضیان 
برساند یا خیر.البته نمی توان منکر مزایای 
ســامانه یکپارچه فروش خودرو شــد؛ این 
سامانه در دور نخســت عرضه خودرو که از 
اسفند سال پیش شــروع شده بود، عملکرد 
به نســبت بهتری داشــت اما در دور دوم به 
نظر می رســد وزارت صمت و خودروسازان 

بیشتر به دنبال »از ســر باز کردن« وظیفه 
عرضه خودرو با قیمت کارخانه بودند.

نکته دیگر اینکه اگر قرار باشــد خودروهای 
تولید شــده در ســال آینده به متقاضیان 
امسال تحویل داده شود، تکلیف کسانی که 
در دور ســوم عرضه خودرو ثبت نام کنند، 
چه می شــود؟ یعنی این افراد برای تحویل 

خودرو تا سال 1404 باید منتظر بمانند؟
برنامه وزارت صمت بــرای ایجاد این حجم 
از تعهدات برای خودروسازانی که همچنان 
از مشــکلات عدیــده ای از جملــه کمبود 
نقدینگی، پایین بودن بهــره وری و… رنج 

می برند، چیست؟
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مدیرکل دفتر طب ایرانی خبر داد
بیمهسهخدمتطبایرانیتاپایانسال

مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشــت، از پوشش بیمه ای 
حداقل سه خدمت طب ایرانی تا پایان سال خبر داد.

 نفیسه حســینی یکتا، با اشــاره به تکلیف وزارت بهداشــت در قانون 
بودجه 1402، گفت: بــا توجه به تصریح قانون بر لــزوم ادغام خدمات 
طب ایرانی در نظام سلامت به پوشش 100 درصدی و نیز تحت پوشش 
قرار گرفتن حداقل سه خدمت حوزه طب ایرانی تا پایان سال و تصویب 
دستورالعمل اجرایی آن در هیأت وزیران، این مهم با جدیت در دستور 
کار وزارت بهداشت قرار گرفته اســت.وی افزود: در حال حاضر ویزیت 
متخصصان طب ایرانی و تعداد محدودی داروهای طب ســنتی تحت 
پوشش بیمه هستند و به موجب این قانون حداقل 3 خدمت دیگر تحت 
پوشــش بیمه قرار خواهد گرفت. همچنین پوشش بیمه ای بسته های 

مرتبط با سبک زندگی از دیگر مواردی است که پیگیر آن هستیم.
مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل با اشــاره به استقبال عموم جامعه از 
دریافت خدمات طب ســنتی، گفت: بدون شــک کاهش ارائه خدمات 
توســط متخصصین این حوزه در مراکــز درمانی مــورد تأیید وزارت 
بهداشــت، موجب افزایش اقبال مردم به دریافت خدمات غیرایمن در 
مراکز نامعتبر می شــود و به نوعی بیمه خدمات طــب ایرانی به کاهش 
پرداخت از جیــب مردم و ســاماندهی خدمات این حــوزه هم کمک 

خواهد کرد.

رئیس مرکز مطالعات و برنامه ریزی شهرداری تهران خبر داد
مشارکت۵۰۰هزارنفردرپروژهمنشهردارم

رئیس مرکز مطالعات و برنامه ریزی شــهرداری تهــران گفت: حدود 
500 هزار نفــر در برنامه من شــهردارم شــرکت و پروژه های محلات 
خود را انتخاب کرده اند. عطا الله رفیعی آتانــی رئیس مرکز مطالعات و 
برنامه ریزی شــهرداری تهران در حاشیه اولین همایش شهروند و اداره 
شــهر و در جمع خبرنگاران با بیان اینکه برنامه ای که به شــورای شهر 
تهران دادیم اداره شهر بر اســاس مشارکت است گفت: اقدامات صورت 

گرفته بر اساس این برنامه تاکنون خوب بوده است.
وی ادامه داد: برخی از ایده ها مانند من شــهردارم در حوزه اداره شــهر 

بوده و با مشارکت مردم پیش رفته است.

رئیس مرکز مطالعات و برنامه ریزی شــهرداری تهران گفت: به دنبال 
تحقق حکمرانی مشــارکتی هســتیم و بــر همین اســاس همایش 
بین المللی حکمرانی مشــارکتی در پاییز ماه برگزار خواهد شــد تا از 

نظرات صاحب نظران خارجی و ظرفیت های داخلی استفاده شود.
آتانی با اشاره به پروژه من شــهردارم گفت: حدود 500 هزار نفر در این 

برنامه شرکت و پروژه های محلات خود را انتخاب کرده اند.

خان محمدی مطرح کرد

بهسازیوشادابسازیفضای۲۰هزارمدرسه
باطرحشهیدعجمیان

معاون اول رئیس جمهور گفت: طرح شــهید عجمیان با هدف بهسازی 
و شاداب ســازی فضای مدارس در زمینه های رنگ آمیزی، زیباسازی 
و تعمیرات جزئی میز و صندلــی برای صرفه جویــی در هزینه ها اجرا 
می شود. همزمان با سالروز تشــکیل جهاد سازندگی به فرمان حضرت 
امام خمینی )ره( در 27 خرداد و روز جهاد سازندگی، معاون اول رئیس 
جمهور در بازدید از نمایشگاه جهاد پیشــرفت، از آغاز فعالیت تابستانه 

طرح ملی شهید عجمیان در کنار 1۶ طرح ملی دیگر رونمایی کرد.
محمد مخبر در نشست با اعضای شورای عالی جهاد سازندگی و برخی 
از فعالان مردمی، از گروه های جهادی به عنوان کانونی برای ســپردن 
اقتصاد به دســت مردم توصیف کرد و گفت: تحقق شــعار سال و رشد 
تولید و مهار تورم جز از طریق مردمی کردن اقتصاد و ســپردن کارها به 
دست مردم که از خلاقیت، مدیریت منابع و تشخیص مسأله برخوردار 

هستند، میسر نخواهد شد.
معاون اول رئیس جمهور با گرامیداشت یاد و خاطره امام خمینی )ره( 
و فرمان تأسیس جهاد ســازندگی و همچنین شهدای جهاد سازندگی 
اظهار داشت: یکی از پشــتوانه های اصلی این دولت گروه های جهادی 

هستند که در حل مسائل و مشکلات کشور نقش مؤثری دارند.

مخبر در مراسم آغاز فعالیت طرح شــهید عجمیان ضمن تشکر از این 
اقدام مفید، برای دانش آموزان، معلمــان و گروه های جهادی فعال در 

این طرح آرزوی موفقیت کرد.
حمیدرضا خان محمدی، رئیس سازمان نوسازی مدارس کشور گفت: 
فعالیت تابســتانه طرح شــهید عجمیان نیز با رویکرد شاداب سازی و 
بهســازی با هدف گذاری 20 هزار مدرسه به استعداد 100 هزار کلاس 
درس بــا اولویت مدارس مناطــق محروم با حضور معــاون اول رئیس 
جمهور آغاز شــد. در این طرح بیش از 70 هزار نفــر در حدود 10 هزار 

گروه جهادی مشارکت خواهند داشت.
وی تصریح کرد: طرح شهید عجمیان با هدف بهسازی و شاداب سازی 
فضای مدارس در زمینه های رنگ آمیزی، زیباسازی و تعمیرات جزئی 
میز و صندلی برای صرفه جویی در هزینه ها و استفاده بهینه از امکانات 
موجود با اســتفاده از ظرفیت نیروهای جهــادی و دانش آموزان اجرا 

می شود.
وی با اشــاره به این که مرحله نخســت این طرح در ایام نوروز اجرا شد، 
گفت: در تابستان امســال نیز این طرح با همکاری گروه های جهادی، 
دانش آموزان و معلمان اجرا خواهد شــد تــا بتوان با اســتفاده از این 
ظرفیت ها در راستای کســب مهارت برای دانش آموزان و غنی سازی 

اوقات فراغت آن ها نیز گام برداشت.
گفتنی اســت، شــهید والامقام عجمیان خود یکی از فعــالان حوزه 
اقدامات جهــادی بود و با فعالیت در گروه هــای مردمی نقش فعالی در 
کمک به مناطق کم برخوردار داشــت و بر این اساس سازمان نوسازی، 
توسعه و تجهیز مدارس با تاسی به ســیره این شهید بزرگوار قدم در راه 

بسترسازی برای فعالیت گروه های جهادی در مدارس گذاشت.

دیوار

وزیر بهداشــت و درمان گفت: حوزه بازرســی وزارت 
بهداشــت به صورت فعالانه کار را پیش برده و تاکنون 
8 شــرکت و 150 داروخانه به دلیــل تخلفات تعطیل 

شده است.
 بهرام عیــن اللهی در جلســه علنی مجلس شــورای 
اسلامی و در جریان رســیدگی به گزارش کمیسیون 
بهداشــت و درمان مجلس در مورد بررســی عملکرد 
دســتگاه های اجرایی در دو حــوزه واردات و ترخیص 
تجهیزات پزشکی و مدیریت بازار دارویی کشور اظهار 
داشــت: زنجیره تهیه دارو و تجهیزات پزشــکی یک 
فرآیندی دارد که ســازمان های مختلف در آن دخیل 

هستند.
وی بیان کرد: ما قرارگاه تدابیر ویژه دارویی را تشــکیل 

دادیم که ســازمان های مختلف و نهادهای 
نظارتی در آن حضور دارند و کلیه فعالیت ها 
در حــوزه دارو و تجهیزات پزشــکی در این 
قــرارگاه رصد می شــود و هــدف اصلی ما 
آن اســت که نیازهای دارویــی و تجهیزات 
پزشکی کشــور تأمین شــود. این قرارگاه از 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه، رئیس بانک 

مرکزی و ســازمان های بیمه گر و نهادهــای نظارتی 
تشکیل شــده اســت و جلســات آن به صورت مرتب 

برگزار می شود.
وزیر بهداشت و درمان تصریح کرد: یکی از ارگان هایی 
که در این حوزه فعال اســت، گمرک اســت که اخیراً 
مشــکلی درباره حقوق گمرکی تجهیزات پزشــکی 

داشــتیم چرا که بــه چهار درصــد افزایش 
یافته بود و همین مســئله باعث شــده بود 
شــرکت های واردکننده تجهیزات پزشکی 
نســبت به ترخیــص کالاهای خــود اقدام 

نمی کردند.
عین اللهی ادامــه داد: جلســه ای با حضور 
رئیس مجلس شــورای اســلامی در تاریخ 
24 اردیبهشت امســال برگزار کردیم و قرار شد حقوق 
گمرکــی دارو و تجهیزات پزشــکی از 4 درصد به یک 
درصد کاهش یابد و این اقدام با یک صورتجلسه انجام 
شــد و الان ترخیص کالاهای پزشــکی در حال انجام 

است.
وزیــر بهداشــت و درمــان تصریح کرد: بخشــی از 

مشکلات نیز به تأمین ارز باز می گردد که خوشبختانه 
با برنامه ریزی صورت گرفتــه فرآیند تأمین ارز کاملًا 
مشــخص شــده و امیدواریم با اجرای آن تأمین ارز 
صورت گیرد. تقلیل بروکراســی مربوط به واگذاری 
مجوز به صنایــع تولید تجهیزات نیــز در حال انجام 

است.
وی اظهار داشــت: قیمــت گــذاری دارو و تجهیزات 
پزشــکی هم مســاله مهمی اســت و تولیدکنندگان 
نیاز دارند که در این حوزه قیمت گذاری انجام شــود. 
دســتگاه های نظارتی مالــی نیز فعال اســت و حوزه 
بازرسی وزارت بهداشــت به صورت فعالانه کار را پیش 
بــرده و تاکنون 8 شــرکت و 150 داروخانــه به دلیل 

تخلفات تعطیل شده است.

وزیر

خریدار  قائم مقام دبیر کل ســتاد مبارزه 
با مواد مخدر از فوت ســالانه 500 هزار نفر 
در دنیا به دلیل ســوء مصرف مــواد مخدر 
خبر داد و گفت:روش هایــی نوین درمان با 
همکاری شــرکت های دانش بنیان در حال 

انجام است.
علیرضا کاظمی، قائم مقام دبیر کل ســتاد 
مبارزه با مــواد مخدر در نشســت خبری 
اظهار داشت: اعتیاد ریشه همه آسیب های 
اجتماعی محسوب می شود لذا پیشگیری از 

آن بسیار حائز اهمیت است.

جریان سود ۵00 میلیارد دلاری پول ها 
کثیف در دنیا

وی افزود: قاچاق مواد مخدر جرم ســازمان 
یافته است که در جهان با سود 500 میلیارد 
دلار پــول کثیف در جریان اســت. بیش از 
284 میلیون نفر در در دنیــا حداقل یکبار 
مصــرف را تجربــه و برخی در حــد اعتیاد 

گرفتار شده اند.

افزایش قاچاق و فروش اینترنتی
 مواد مخدر

قائم مقــام دبیر کل ســتاد مبــارزه با مواد 
مخدر ادامــه داد: 500 هزار نفر ســالانه به 
دلیل دوز بالا یا ناخالصــی مواد مخدر فوت 
می کنند. افزایــش اینترنتی مــواد مخدر 
برای توزیــع و قاچاق نیز حکایــت از اتخاذ 

استراتژی های جدید دارد.
وی بیان داشــت: 1127 ماده روان گردان 
داریم و الگوهای مصــرف تغییر و همزمان و 
ترکیبی مصرف مواد مخدر صنعتی و سنتی 
هم صورت گرفته اســت. همچنین افزایش 
2۶ درصدی مواد مخدر نیز آسیب جدی در 

سطح دنیا است.

حشیش و تریاک در صدر مصرف 
مواد مخدر

کاظمی گفت: ترویج باورهای غلط ســبب 
گرایش بیشــتر جوانــان در جهان شــده 
همچنین حــدود 209 میلیون نفر مصرف 
حشــیش دارند و رتبه نخست مصرف مواد 

مربوط به حشیش اســت. رتبه دوم در دنیا 
به لحاظ مصرف، تریاک است و 34 میلیون 
نفر نیز شیشــه مصــرف و بعــد کوکائین و 
بعد اکســتازی مصرف دارند و این وضعیت 

مصرف در جهان است.

ایران، بزرگترین سپر جهانی مقابله 
با مواد مخدر

وی بیان داشــت: 32 درصد افزایش سطح 
زیر کشــت خشــخاش در افغانســتان در 
2022 نســبت به 2021 بوده است و ایران 
بزرگترین ســپر جهانــی مقابله بــا مواد را 

داشته است.
قائم مقــام دبیر کل ســتاد مبــارزه با مواد 
مخدر خاطر نشــان کرد: بیش از 80 درصد 
تریاک جهان در افغانســتان تولید می شود. 
همچنین این کشــور مصرف کننده عمده 

شیشه و روانگردان است.
کاظمی ادامــه داد: ســالانه 5 میلیون نفر 
آموزش پیشــگیری از اعتیاد توسط ستاد 
فرا می گیرند و در 50 هزار مدرســه کانون 
یاریگران زندگی را شــکل دادیم و از شبکه 
شاد هم اســتفاده و 5.5 میلیون دانش آموز 

آموزش دیدند.
وی اعلام کرد: افزایش ۶ برابری مرکز ماده 
1۶ در تهران طی دو ســال اخیــر در تهران 
شــاهد بوده ایم. همچنین کمیتــه مقابله 
با اعتیاد و مــواد مخدر در فضــای مجازی 
تشکیل شــده اســت و اقدام تحولی خوبی 

خواهد بود.

فعالیت ۸ هزار و ۹00 مرکز 
درمانی اعتیاد

وی بیان داشــت: همچنین حدود 8 هزار و 
900 مرکز درمانی در ســطح کشور داریم 
که ســالانه 1 میلیون و ۶00 هزار نفر تحت 
پوشــش خدمات درمانی قرار می گیرند. دو 
هزار و 740 ســمن نیز در حوزه پیشگیری 
و 849 ســمن در حــوزه توانمند ســازی 

معتادان بهبود یافته فعالیت دارند.
قائم مقــام دبیر کل ســتاد مبــارزه با مواد 
مخدر گفــت: تشــکیل مجمــع خیرین 
یاریگران زندگی برای مردمی سازی حوزه 
آســیب های اجتماعی به ویــژه اعتیاد در 
15 استان شــکل گرفته و فردا همایش این 

مجمع در ستاد برگزار می شود.

اجرای روش هایی نوین درمان با 
استفاده از شرکت های دانش بنیان

کاظمی یادآور شد: روش هایی نوین درمان 
با اســتفاده از شــرکت های دانش بنیان در 
حال انجام اســت و دســتاوردهای خوبی 
داشته است. مرکز نوآوری هم در این راستا 
تشکیل و نقشــه راه دقیقی در این زمینه در 

نظر گرفته شده است.
وی خاطــر نشــان کــرد: مزایــده اموال 
الکترونیــک در حال انجام اســت و در این 
زمینه هم دســتاوردهای خوبی داشته ایم 
و تقویت دیپلماسی در حوزه مبارزه با مواد 

مخدر نیز به خوبی پیش رفته است.

ایران رتبه اول کشفیات در جهان 
را دارد

قائم مقــام دبیر کل ســتاد مبــارزه با مواد 
مخدر گفــت: ایران رتبه اول کشــفیات در 
جهان را دارد و 90 درصد کشــفیات تریاک 
در ایران است. همچنین جمهوری اسلامی 
از ابتدای سال تا کنون 17 هزار و ۶30 فقره 
عملیات درگیری با قاچاقچیان مواد مخدر 

داشته است.

وی گفت: بیش از 70 هزار میلیارد تومان به 
بنیادهای اقتصادی قاچاقچیان ضربه وارد 
شده است و 8 نفر امسال در راه مبارزه با مواد 

مخدر جان خود را از دست داده اند.

تاکنون موردی از کشف مخدر صنعتی 
»زامبی« نداشته ایم

وی در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه ماده 
مخدر صنعتی »زامبی« که کشــف آن در 
آمریکا گزارش شــده آیا در ایران هم کشف 
شده اســت؟ گفت: تا الان موردی از کشف 
زامبی توســط پلیــس و مرکــز پژوهش و 

آزمایش نبوده است.
کاظمی بیان داشت: متأسفانه امروزه حتی 
در دنیا الگوی تولید می دهند و کاشــت گل 
در باغچه و تراس انجام می شود. به عبارتی 
الگوی کشــت و تولید تغییر کرده اســت. 
البته در ایران مصرف تریاک رتبه اول و بعد 

حشیش است.

پیشگیری مهمترین اولویت
 برنامه هفتم

وی دربــاره برنامــه هفتم توســعه گفت: 
مهمترین اولویت برنامه هفتم ســاماندهی 
معتادین متجاهر با نگاه درمان، اشــتغال و 
صیانت است و پیشگیری بسیار مورد توجه 
قرار دارد. همچنین احکام پیشــنهادی را 

تدوین کرده ایم.

آغاز شیوع شناسی اعتیاد در میان 
دانش آموزان

قائم مقــام دبیر کل ســتاد مبــارزه با مواد 
مخدر افزود: آخرین شیوع شناسی مربوط 
به ســال 94 اســت و سال گذشــته شیوع 
شناســی در میان دانش آموزان آغاز شد و 
امســال به آموزش و پرورش واگذار کردیم. 
نتیجه امسال مشخص خواهد شد و جامعه 
دانش آموزی نماد آینده کشــور است و در 

اولویت قرار دارد.
همچنین در پایان این نشســت نمایشگاه 
دستاوردهای تحولی مبارزه با مواد مخدر با 
عنوان »ایمان و امید؛ تلاش جهادی، ایران 

مقتدر« افتتاح و شروع به کار کرد.

فاطمه کریمــی  مدیران انجمــن دفاتر 
مسافرتی ایران از نبود بلیت هواپیما گلایه 
کردند. در مقابل، رئیس سازمان هواپیمایی 
گفت: اســتقبال مردم از ناوگان هوایی زیاد 
اســت و می خواهیم عدد ناوگان را به 252 
فروند برســانیم. نشســت رئیس سازمان 
هواپیمایی کشــوری با رئیس انجمن دفاتر 
خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی ایران 
پیش از ظهر امروز در ســالن اجتماعات این 
سازمان برگزار شــد.در این نشست رؤسای 
دفتر خدمات مســافرتی از کمبــود بلیت 
هواپیما و باز نبودن سایت های خرید گلایه 
کردند و گفتند ما نمی توانیم پاســخگوی 
مردم باشــیم. برخــی از آنهــا گفتند الان 
طوری شــده که ما بلیت تهران- شــیراز را 
باید دو میلیون و 750 هــزار تومان بخریم. 
تعدادی دیگر گفتند اختلاف ما و ســازمان 
هواپیمایی زمانی به وجود آمد که آژانس ها 
را از خودتــان جدا کردیــد. دادن چارتر به 

آژانس های خاص باعث اختلاف شده است.
در ادامه این نشست، محمد محمدی بخش، 
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری گفت: در 
بحث خرید هواپیما اتفاقــات خوبی افتاده 
است اما به دلایل مختلف رســانه ای نشد. 
بنا داریم تا آخر ســال 1402 عدد ناوگان را 
به 252 برسانیم و تعدادی هواپیما اضافه و 

تعمیر شود.
وی افزود: رصد بــازار ارز از قبل قابل پیش 
بینی بــود. تهدیــد پســاکرونا در ذهن ما 
بــود. الان درخواســت مردم زیاد اســت. 
شــاید کمتر دوره ای بوده که های سیزن و 
لوســیزن مفهوم ندارد و مسیرهای کم و پر 

درخواست معنا نداشــته باشد. تقریباً دیگر 
چنین مســیرهایی را در کشور نداریم. الان 
با هر ظرفیتی پروازها پر می شود و بیشتر از 

95 درصد است.
رئیــس ســازمان هواپیمایــی کشــوری 
تصریح کرد: آژانس ها نقطــه اتصال مردم 
و ایرلاین ها هســتند. به ایــن نقطه اتصال 
کمتر توجه کرده ایم. الان هم اشکالات آن 
را می بینیم. در عرضه و تقاضا هم می بینیم 
که چالش داریم. نســبت عرضه و تقاضای 
ما 8 به یک اســت. چراغ خیلی از فرودگاه ها 
خاموش بوده؛ اما الان روشــن شده اند مثل 
زنجان. در حوزه ناوگان رشــد ما کم نبوده؛ 
اما نشــان می دهد که نتوانســتیم عرضه و 
تقاضا را یکســان کنیم. در فرودگاه مهرآباد 
پارکینگ خالی نداریم. این طور نیســت که 
بلیت نباشد. ترافیک هوایی سنگین است و 
باید مدیریت شــود.وی گفت: یکی از نقش 
آفرینان مجموعه آژانس هــای هواپیمایی 
است. اولویت من توســعه ناوگان است، نه 
فرودگاه. سرپا نگه داشــتن صنعت سخت 
اســت. یکی از بندهای مهم در برنامه هفتم 
این اســت که دیگر فرودگاه جدید ساخته 
نشــود. در حوزه ایرلاین ها هم فکر شــده 
اســت. ۶5 هواپیمایی که در 18 ماه اضافه 
شد، بیشــتر توســط بخش خصوصی بکار 

گرفته شده است.
محمدی بخش تصریح کرد: نقش آژانس ها 
می تواند تســهیل گر و برقرار کننده ارتباط 
مصــرف کننــده و عرضــه کننده باشــد. 
آســیب ها را به مــا منتقل کنیــد. امروز با 
دســتگاه هایی جلســه داریم. باید فکری 

به حال کسانی که از شــبکه های غیرمجاز 
بلیت تهیه می کنند، شود. این موضوع به ما 

خیلی آسیب می زند.
رئیس ســازمان هواپیمایی کشوری افزود: 
مــا در عرضه محــدود هم دچار مشــکل 
هستیم. بخشــی از عرضه، رسمی و بخشی 
غیر رسمی است. بنا داریم افراد غیرمرتبط 
و غیرمســئول نقش آفرین نباشــند. این 
صنعــت بایــد پاســخگو باشــد و باید به 
دستگاه های مختلف در حوزه امنیت ایمنی 

و.... جواب بدهد.
وی تصریح کرد: یک روز بود ما ســه ایرلاین 
و ســه هزار آژانس داشــتیم. می گفتم این 
بالانس درست نیست، بعد رسیدیم به اینکه 
برخی از ما جدا شدند. می توانم دلیلش را به 

شما بگویم.
محمدی بخش اظهارداشت: امروز چالشی 
در جامعه ایجاد شده که تنها با همدلی حل 
می شــود، وگرنه برخی ها از این بازار حذف 
می شــوند. باید جلســه کمیته مشــترک 
تشکیل شود و دوستان مشــکلات را بیان 

کنند، این مشــکلات که پیچیده نیســت. 
گاهی من باید برای حل مشــکلات صنعت 

از شورای امنیت ملی کمک بگیرم.
رئیس ســازمان هواپیمایی کشوری گفت: 
امروز کســب و کارهــای نو حتمــاً دانش 
بنیان هســتند. فکــر کنید ایجــاد آژانس 
توسط یک ســایت سخت اســت یا اینکه 
یک ســایت آژانس داری کنــد؟وی افزود: 
سال 1400 تاریک ترین ســال هواپیمایی 
کشــور بود. تحریم ها، هواپیمایی اوکراینی 
کرونا، اعتصابات صنفی همه مشکلات این 
صنعت بــود. حالا این صنعــت کمی رونق 
گرفته و می خواهیم مشــکلات را حل کرده 

و بازیگران غیر را باید از صحنه خارج کنیم.
محمدی بخش گفت: هر زمــان ایمنی بالا 
برود، درخواســت مردم بیشــتر می شود. 
امروز مردم به ما و شــما اعتماد دارند. نباید 
ایــن اعتماد از بیــن برود.رئیس ســازمان 
هواپیمایی کشــوری تصریــح کرد: چالش 
نرخ مهم است درباره قیمت گذاری مباحث 
خود را گفته ایم. می دانید آیتم های اثر گذار 
نرخ چیست. اگر اینها تبیین شود، دیگر هر 

کسی به نرخ اعتراض نمی کند.
وی گفت: مــردم همیــن خانواده های من 
و شــما هســتند. نباید از ادبیات ســخیف 
اســتفاده کرد و گفــت تنهــا درصد کمی 

هستند که از هواپیما استفاده می کنند.
رحمت الله رفیعــی، رئیس انجمــن دفاتر 
مسافرتی کشــور نیز در این برنامه گفت: در 
دولت قبل گفتند مجــوز بند الف و بندهای 
دیگر ادغام و توســط یک نهاد داده شــود. 
نامه نوشــتم و مخالفت کردم کــه این کار 

غلط اســت، اعتبار ما بند الف است . ارتباط 
ما با ســازمانی که به آن می بالیم، در حداقل 

ممکن است.
وی گفت: اگر چنانچه خدشه ای به ساحت 
ایرلاین ها وارد شــود، ناراحت می شــویم، 
در حالی که به کرات تخلف مرتکب شــده 
اند. اگر یک دفتر مســافرتی در برابر قوانین 
تخلفی کرد، باید آن ایرلاین ســایت آژانس 
را متوقف کند؛ اما چــرا این اتفاق نمی افتد، 

چون دستشان در یک کاسه است.
مازیار شهمیری، عضو هیأت مدیره انجمن 
گفت: یکی از موضوعات جدی که می تواند 
در آینده کمک کند، ســاختار ارائه منسجم 

محصول است.
محمد ملکی، بازرس انجمن در این نشست 
گفت: عرضه محدود صندلی ها به آژانس ها 
ضرر می زند. مدت زمانی که به مســافر داده 
می شــود تا بلیتی تهیه کنند، تنها دو هفته 
اســت. در پروازهــای داخلــی محدودیت 
گرفتن بلیت زیاد اســت . پروازها تا دو هفته 
بعد جا ندارد. ما در این زمینه واقعاً مشــکل 

داریم. البته می دانیم که ناوگان کم است.
محمــدی بخــش در پاســخ بــه او گفت: 
محدودیت زمانی از ســوی ما نیست. از نظر 
سازمان، سایت فروش بســته نیست، بلکه 
بر اساس درخواست ها انجام می شود. ارائه 
صندلی از طرف ایرلاین انجام می شود، ولی 
همه می دانیم مشکل از کجاست! مصطفی 
ســروی، عضو هیأت مدیــره انجمن دفاتر 
مســافرتی گفت: ما باید راهکار پیدا کنیم. 
شــما هر چقدر راه ایرلاین ها را ببندید، باز 

راه دیگر پیدا می شود.

۱۵۰داروخانهبهعلتتخلفتعطیلشد
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آغازوپایانیکدستدرسریالیمطلوب
کودکونوجوان

 سریال کودک »دیو و ماه پیشــونی« بعد از عرضه 15 قسمت، درحالی 
به پایان رســید که تقریبا توانســت در طول مدت پخــش، مخاطبان 

کودک و نوجوان را حفظ کند.
ویژگی اصلی سریال دیو و ماه پیشــونی، تولید منطبق بر الگوهای ژانر 
فانتزی کودک است؛ عنصری که در بسیاری از ساخته های اخیر کودک 
وجود ندارد و سازندگان، بیشتر به دنبال تولید درباره کودکان هستند 

و برای همین است که نمی توانند برای کودکان، فیلم یا سریال بسازند.
حسین قناعت کارگردان ســریال دیو و ماه پیشونی در تعامل با برادران 
یاری و تیم تولید سریال ســعی نمود عناصر مطلوب برای گونه فانتزی 
کودکانه را عینا در داســتان پردازی قســمت های پانزده گانه سریال، 
متجلــی کند. ایجاد فضــای بصری خــوش رنگ و لعاب، اســتفاده از 
تیم زبده تصویرســازی های رایانه ای، تعدد لوکیشــن های متفاوت، 
داستانک هایی که هر کدام می توانست زمینه ساز تولید یک فیلم مجزا 
باشد و در کنار اینها، به کارگیری شماری از بازیگران قدیمی و جدید در 

کنار هم، از برگ های برنده سریال بود.
شروع ســریال دیو و ماه پیشــونی با گره افکنی جذاب و تخیل محور 
جهت قرارگیــری مخاطب کودک و نوجــوان در رویاهای کودکی و 
ادامه سریال با قرار دادن کاراکتر اصلی در ماجراهایی مختلف و شکل 
دادن به ذهنیت مخاطب با افســانه و متــل و در نهایت، پایان بندی 
شاد و خوشحال کننده، از این ســریال، محصول موجهی ساخت که 
می تواند حتی در آینده، در شــبکه های تلویزیونی نیز مورد استفاده 

قرار بگیرد.
یکــی از وجوه افتراق ســریال با نمونه های مشــابه، قــرار دادن بار 
آموزشی در خلال داســتان گویی بود. تیم تولید، فارغ از شعارزدگی 
مرسوم، هم شــاهنامه فردوســی را به کودکان معرفی کرد و هم از 
حافظ، سعدی، رستم، تهمینه و اسفندیار و... گفت. استفاده مناسب 
از موسیقی در سریال و قرارگیری آرش قاسمی به عنوان آهنگسازی 
مسلط به سازهای ایرانی و اروپایی ســبب شد نوعی موسیقی مهیج 
کودکانه تلفیقی را در قســمت های مختلف ســریال بشــنویم؛ به 
گونه ای که شاید بتوان قطعات موسیقی را در قالب آلبومی مجزا هم 

به بازار ارائه داد.

همه اینها را که کنار بگذاریم، ســریال دیو و ماه پیشونی سریالی است 
که در بازار مکاره ســریال های پلتفرم ها که مملو از عناصر سریال های 
کشورهای همسایه اســت، توانســت محصولی پاکیزه برای مخاطب 

کودک و خانواده ها باشد. 
جای ایــن امیدواری وجــود دارد که تجربه تولید چنین ســریال های 
ســالمی برای کودکان، الگویی باشــد بــرای پلتفرم ها کــه در آینده 
همچنان بــر روی تولید چنین ســریال هایی برای فرزندان ســرمایه 
گذاشــته و لااقل در هر فصل سال، یک ســریال کودک مطلوب برای 

کودکان ارائه کنند.

سوژهایملتهبوواقعی؛فیلممشترکسینمای
ایرانوونزوئلاجلویدوربینمیرود؟

ساخت اثر سینمایی مشترک توسط ســینمای ایران و ونزوئلا نشان از 
آغاز یک مسیر جدید در گســترش همکاری های فرهنگی و رسانه ای 
میان تهران و کاراکاس دارد، فیلمی که قرار اســت ســوژه ای ملتهب و 

واقعی را روایت کند.
 اواخر ســال 98 و در اوج تحریم های ظالمانه اقتصــادی آمریکا علیه 
ونزوئلا و ایران بــود که 5 نفتکش ایرانی مســیر طولانی خلیج فارس تا 
کارائیب را برای صــادرات بنزین ایران به ونزوئــلا پیمودند. مجموعه 
تهدیدات امنیتی همانند امکان اشــغال این نفتکش ها از سوی آمریکا 
باعث شد تا حرکت چندماهه کشــتی ها تبدیل به یک سفر پرمخاطره 

شود.

حرکت نفتکش های حامل سوخت ایرانی را می توان یکی از دشوارترین 
مبادلات تجاری ایران و ونزوئلا دانست که نهایتا با موفقیت به سرانجام 
رسید. جنبه نمادین این سفر دشــوار تبدیل به یکی از مهمترین نقاط 
روابط دوستانه 2کشور شد. حالا و پس از سفر رئیس جمهور به ونزوئلا 
احتمالا این ســفر پرماجرا تبدیل به سوژه نخســتین پروژه مشترک 

سینمای 2 کشور می شود.
هفته گذشــته و در جریان ســفر رئیس جمهور به آمریــکای لاتین، 
محمدمهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی نیز آیت الله 
رئیســی را در ســفر به ونزوئلا همراهی کرد. امضــای تفاهمنامه های 
فرهنگــی میــان تهــران و کاراکاس توســط وزیر فرهنــگ از جمله 
دستاوردهای این ســفر به حساب می آید که نشــان از عزم جزم دولت 
برای تقویت مناســبات فرهنگی و رســانه ای 2کشــور در سایه روابط 

سیاسی و اقتصادی دارد.
تبادلات فرهنگی میــان ایران و ونزوئلا در ماه هــای اخیر افزایش 
چشــمگیری پیدا کرده است. اســفندماه سال گذشــته بود که از 
ترجمه اسپانیایی کتاب »ســلول شماره14« حاوی خاطرات مقام 
معظم رهبــری از دوران تبعیــد، زندان و مبارزاتشــان در دوران 
ستمشــاهی به همراه تقریظ ایشــان در پایتخت ونزوئلا رونمایی 

شد. 
در اردیبهشت ماه ســال جاری نیز تهران شــاهد رونمایی از ترجمه 
فارســی کتاب »آوریل در کودتا« نوشته ارنستو ویلگاس پولژاک وزیر 

فرهنگ ونزوئلا بود.
گسترش همکاری های فرهنگی و رسانه ای با جوامع دوست و همسایه، 
یکی از راهبردهای دولت سیزدهم در 2سال گذشته به حساب می آید. 
مســاله ای که می تواند به شکست انحصار رســانه ای استکبار جهانی و 

قدرت های غربی کمک کند. 
تجربه سیما و ســینمای ایران در تولید آثار فاخری که طیف گسترده 
مخاطب را در دیگر کشــورها )و به خصوص همســایگان( برای خود 
جذب کرده است نشان از یک ظرفیت بالقوه برای افزایش نفوذ فرهنگی 

ایران دارد.

قاب

زهرا منصوری  آرش قاســمی صداگذار 
ســینما و تلویزیون بــه ارائــه توضیحاتی 
دربــاره تازه ترین تجربه هــای صداگذاری 
خود در سریال تلویزیونی »سوران« و فیلم 

سینمایی »مصلحت« پرداخت.
آرش قاسمی صداگذار ســینما و تلویزیون 
که این روزها فیلم ســینمایی »مصلحت« 
را روی پرده سینما و ســریال »سوران« را 
در حال پخــش از تلویزیــون دارد، درباره 
فعالیت های این روزهای خود گفت: واقعیت 
این است که در یک سال گذشــته و بعد از 
ســریال »جیران« کار تازه ای نداشــتم و 
دلیلش هم این است که اساســاً این روزها 
تولیدات در ســینما کاهش پیــدا کرده و 
متأســفانه خیلی از پروژه ها یــا هنوز کلید 
نخورده اند یا اگر وارد مرحله تولید شده اند، 
به بخش صداگذاری نرســیده اند. به همین 
دلیل این روزها غیر از چند فیلم کوتاه، کار 

دیگری را در دست ندارم.
وی دربــاره رونق تولید در شــبکه نمایش 
خانگی هم گفت: حتماً ما هم دوست داریم 
در این عرصه کار کنیم اما مشکلی که وجود 
دارد این اســت کــه پلتفرم هــا هنوز قصد 
ندارنــد در بخش های فنی، دســتمزدها را 

واقعی کنند.
 بالاخره بچه های صنف صدا دوســت دارند 
روی اعداد و ارقام مصوب پایبند باشــند اما 
پلتفرم ها می گویند ما بایــد رقم همکاری 
را تعیین کنیم و معمولاً هــم ارقام پایینی 
پیشنهاد می دهند که پذیرش آن اصلًا برای 

ما توجیه اقتصادی ندارد.
این صداگذار ادامه داد: این درســت است 
کــه می گویند ارقــام پرداختی از ســوی 
پلتفرم ها بهتر از حوزه های دیگر اســت اما 
واقعیت این است که همین ارقام هم با تورم 
موجود هم خوانی نــدارد. تهیه کنندگان و 
مدیران تولیــد برای افزایش دســتمزدها 
در ســال جدید، مقاومت زیادی می کنند 
و همین هم باعث می شــود که باسابقه ترها 
حاضر به همکاری نشوند و آن ها سراغ افراد 
کم ســابقه تر و بی تجربه برونــد. اکثراً هم 
خیلی حساسیتی روی مباحث کیفی ندارند 

و فقط می خواهند کارشان راه بیفتد.
وی افزود: خیلی از هم کاران شناخته شــده 
ما به دلیل مباحث مالی مجبور می شــوند 
پیشنهادات کاری خود را رد کنند و پروژه ها 
هم ســراغ افراد بی تجربه می روند. خود من 
هم بعد از »جیــران« هیچ پروژه ای نگرفتم. 
در تلویزیون هم دو ســریال »آتش و باد« و 
»سوران« را داشتم که پخش اولی تمام شد 
و دومی به تازگی روی آنتن رفته اســت. در 
کنار »ســوران« هیچ کار جدی دیگری این 

روزها ندارم.

توجه ویژه به جزئیات صوتی و 
تصویری در »سوران«

قاسمی با اشاره به سریال »سوران« توضیح 
داد: تجربه کار در این سریال برای من بسیار 
خوب بود چراکه دربــاره آن مقطع تاریخی 
خود من کمتر کار کرده بــودم و تجربه آن 
را نداشــتم. کارگــردان و تهیه کننده این 
پروژه هــم در زمــان تولید به گونــه ای به 
جزئیات توجه کــرده بودند که کار برای من 
به عنوان صداگذار بســیار ســاده شده بود. 

آنقدر جزئیــات را در تصویر به خوبی رعایت 
کرده انــد که من هــم می توانــم مابه ازای 

صوتی آن را استفاده کنم.
وی افــزود: از طرف دیگر فضای داســتان 
»ســوران« هم مربوط به منطقه کردستان 
است و از موســیقی و اصوات آن منطقه هم 
استفاده کردم و تلاش کردم بافت شنیداری 
همان منطقه را برای مخاطــب ایجاد کنم. 
این موارد را نمی تــوان به عنوان چالش دید 
و به نظرم بیشــتر جزو جذابیت های کار ما 

محسوب می شود. 
درباره »ســوران« کار به صورتــی بود که 
می توانــم بگویم لااقــل در تلویزیون کمتر 
شــاهد این میزان توجه و رعایت نســبت 
به جزئیات بوده ایــم. از نظــر صداگذاری 
هم به نظرم تجربــه خیلی خوبــی بود که 
در کارنامه خودم هم کار خوبی شــده، این 
اتفاق خوب هم محصول حضور تهیه کننده 
و کارگردان خوب اســت. اگــر تهیه کننده 
در رعایــت جزئیات با کارگــردان همراهی 
نمی کرد شاید فضای ســریال به این خوبی 
نمی توانســت بازتــاب دهنــده فضای آن 

سال ها باشد.

»صدا« می تواند جغرافیا و تاریخ
 ایجاد کند

صداگــذار »مصلحــت« دربــاره تفــاوت 
صداگذاری در فیلم هــای مربوط به مقاطع 
تاریخی به نســبت فیلم هایی که داســتان 
روز دارند هم گفت: ما در عرصه صداگذاری 
می گوئیم صدا می تواند بــرای ما یک دوره 
تاریخی را ایجــاد کند. این یکــی از اصول 
کاری ما اســت. ما معتقدم »صدا« می تواند 
در یک فیلم جغرافیا و تاریخ ایجاد کند و ما 
می توانیم این جغرافیا و تاریــخ را از طریق 

صدا به مخاطب فیلم القا کنیم.
وی افــزود: در فیلمی ماننــد »مصلحت« 
آنچه اهمیت پیدا می کند این اســت که ما 
بدانیــم در آن دوره تاریخی با چه صداهایی 
مواجه بوده ایم. قاعدتاً فضــا صوتی در دهه 
۶0 با فضــا صوتی در دهــه 1400 متفاوت 
بوده اســت. من هم تلاشم را کردم که سراغ 
صداهــای آن دوره بروم و ایــن مهمترین 
چالش برایم بــود. به عنوان مثــال صدای 

بلندگوها و یــا پخش مارش هــای نظامی 
و ســرود در آن ســال ها به تواتــر به گوش 
می رســید. صدای زنگ تلفن در آن سال ها 
بسیار متفاوت از سال های اخیر است. حتی 
صــدای آژیر یــک آمبولانــس در خیابان 
متفاوت از صــدای آمبولانس های امروزی 

بوده است.
این صداگــذار تأکیــد کرد: ایــن فیلم در 
خیابان هــای ســال 99 تصویربــرداری 
شــده و ایجاد آمبیانس )صــدای محیط( 
مناســب با دهه ۶0 هم برای صدابردار و هم 
برای صداگــذار یک چالش اســت. من در 
فضاســازی باید به گونه ای عمل می کردم 
که صدای فیلم برای مخاطب تداعی کننده 

حال و هوای دهه ۶0 باشد.
قاســمی دربــاره تأثیر رویکــرد محتوایی 
یک فیلم بــرای طراحی فضــای صوتی آن 
هم گفت: طبیعتــاً ما به عنــوان صداگذار 
وقتی فیلمنامــه را می خوانیم به یک فضای 
صوتی در ذهن خود می رسیم و باید آن را با 
کارگردان چک کنیم. اگر فیلم حال و هوای 
مذهبی داشته باشــد، یک فضاسازی نیاز 
دارد و وقتی فیلم لحن سیاسی پیدا می کند 
باید این ملاحظه را در صداگذاری فیلم هم 
مدنظر داشته باشیم. به عنوان مثال می توانم 
به صــدای پای بازیگــران اشــاره کنم که 
می تواند برای مخاطب ایجاد استرس کند. 
شــاید در یک فیلم معمولی وقتــی بازیگر 
به صورت عادی قدم می زند، ما صدایی برای 
قدم زدن های او نگذاریم اما وقتی قرار است 
فیلم فضایی پرتنش و ملتهب داشته باشد، 
صدا هم باید در خدمت همین فضاســازی 
باشــد و در همین راســتا ما هم صدای قدم 
زدن کاراکترهای را از حالــت عادی بالاتر 

می بریم.
وی در پایــان گفــت: وقتی قرار اســت در 
لحظاتی از فیلم التهاب ایجاد کند، صداگذار 
با استفاده از تمهیداتی مانند صدای لولای 
در و تشدید صداهایی مانند صدای فیزیکی 
یک اســلحه و یا خیلی صداهای جزئی تر، 
تلاش می کنــد ایــن التهاب را بیشــتر به 

مخاطب منتقل کند.

مدیرکل دفتر فیلمنامه صداوســیما درباره سیاســت 
دنباله ســازی در تلویزیــون گفــت: خیلــی دلمان 
می خواهد دو سریال »روزی روزگاری« و »پایتخت« را 
ادامه بدهیم.حسین اسدی زاده  ضمن بیان این مطلب 
افزود: گروه نگارش سریال پایتخت پیش من نیامده اند 
و هنوز با هم درباره ادامه اش حرف نزده ایم. من خودم 
مجموعه سریال پایتخت را دوست دارم. آقای جلیلی، 
قائم مقام رئیس ســازمان صداوسیما در امور فرهنگی 

هم مکرر گفته انــد پایتخت الگوی فیلمنامه نویســی 
است. چون به واقعیت زندگی مردم نزدیک است.

وی در پاســخ به این ســوال که چه زمانی مذاکرات با 
گروه پایتخت انجام می شــود اظهار داشت: ما الان در 
مرحله دعوت همگانی هستیم و دوست داریم تک تک 
فیلمنامه نویسان بیایند و طرح های شان را به ما بدهند.

اســدی زاده با اشــاره به این که طرحی کمدی درباره 
اغتشاشات آماده شده است درباره جزییات آن توضیح 

داد: در این طرح در دل یک موقعیت تلخ یک جابجایی 
رخ می دهد و یک نفر جای فــرد دیگری قرار می گیرد. 
ما همه زورمان را می زنیم که این طرح ســاخته شود. 
فعلا یک طرح ده صفحه ای اســت که به زودی تبدیل 
به فیلمنامه می شــود.وی با اعلام این خبــر که با راه 
اندازی دفتر فیلمنامه صداوسیما، شوراهای چندگانه 
حذف شده است ادامه داد: شورای بررسی اولیه و ثانویه 
و میانی حذف شده و الان اصلا شــورایی وجود ندارد. 

ناظرها را با نویســنده ها همراه کرده ایم که هر نکته ای 
دارند بگویند. نویســنده ها می توانند به صورت آنلاین 
)برخط( با ناظر در ارتباط باشــند. خود بنده هفته ای 
یک بار با نویسنده ها حرف می زنم تا ببینم چه مساله ای 
دارنــد.وی افزود: هر کســی در هر جای ایــران زمین 
می توانــد از طریق نرم افزار بله طرحــش را ثبت کند. 
طرحش در بازه زمانی یک ماهه توســط کارشناسان 

خوانده می شود و جواب مکتوب می گیرد. 

تلویزیون

دوستداریمپایتختوروزیروزگاریراادامهدهیم

سینمایایراندرفصلبهارچگونهگذشت؟

خریدار  عملکــرد ســینمای ایران طی 
فصل بهار نشــان می دهد که این سینما با 
انتخاب هایی نســبتا درســت، موفق شد تا 
مخاطبان زیادی را جذب کــرده و آن را در 

مسیر صحیحی از صنعتی شدن قرار دهد.
ســینمای ایــران در فصل بهــار، برخلاف 
آن چه که انتظار می رفت، روند روبه رشــد 
و در برهه ای، طلایی داشــت. در شرایطی 
که گمان برده می شــد که تعداد مخاطبان 
سینما به دلیل افزایش 33درصدی قیمت 
بلیت، تاحدودی با ریزش مواجه شــود، اما 
در اســتقبالی چشم گیر، ســینمای ایران 
در همــان فروردین مــاه موفق شــد تا به 
نزدیک ترین زمان نســبت به پیش از آغاز 
کرونا برســد که این اتفــاق، در پیش بینی 

بسیاری از کارشناسان اشاره نشده بود.
همچنین این انتظار وجود داشــت که اکران 
فروردیــن به دلیــل تلاقی آن روزهــا با ماه 
مبارک رمضان، با افول چشــمگیری مواجه 
شــود اما ســینماها در ماه رمضان امسال، 
نه تنها بــا رکود مواجه نشــد بلکــه یکی از 
طلایی ترین مــاه  رمضان های یک دهه اخیر 
ســینماها را رقم زد و ســانس های روزانه و 

شبانه این ماه، با استقبال بسیار خوبی همراه 
شد.این 2 غافلگیری ســبب شد تا فصل بهار 
با بیش از 300 میلیــارد تومان فروش همراه 

باشد که یک آمار خوب محسوب می شود.

اکران نوروزی
وقتی بســته اکران نوروز 1402 رسانه ای 
شــد، انتقادهــای بســیاری متوجــه این 
انتخاب ها شــد. البتــه که مــاه رمضان از 
ســومین روز ماه رمضان آغاز می شد و این 
تلاقــی، چیزی نبــود کــه تهیه کنندگان 
و پخش کننــدگان از آن اســتقبال کنند 
بنابراین انتخاب نخســت آنهــا، اکران در 
عیدفطر بــود. اکــران نوروزی، بــا چنین 

پیش فرضی بسته شد.
در همان روزهای نخســت، کمدی فسیل 
توانســت تا حــدود بســیاری، خــود را از 
مابقی فیلم ها بــالا کشــیده و در ادامه، به 
رکوردهایی دست پیدا کند که برخی از آنها 
در طول سالیان اخیر، شکســته نشده بود. 
فسیل موفق شــد با عبور از تعداد مخاطبان 
مطرب، خود را به تعــداد مخاطبان کمدی 
هزارپا نزدیک کند که این مهم، طی روزهای 

نخست تیرماه رقم می خورد و کمدی فسیل 
با عبور از تعداد مخاطبــان هزارپا و مطرب، 
به پرمخاطب تریــن فیلم یــک دهه اخیر 
ســینمای ایران تبدیل می شود. فارغ از این 
افتخارآفرینی، فســیل جا دارد تا با افزایش 
مخاطب، طی تیرماه، حتی خود را در زمره 
5 فیلم پرمخاطب ســینمای پس از انقلاب 
ایران نیز جا دهد که یک رکورد خارق العاده 

محسوب می شود.
با این آمار، فســیل، جور دیگــر فیلم های 
اکران نــوروز را کشــید تا این اکــران، که 
پرفروش تریــن آنها پس از فســیل، عروس 
خیابان فرشته و غریب بود، با میانگین بسیار 
خوبی همراه باشد به طوری که در تعطیلات 
نوروزی امســال، حدود 1 میلیــون و 100 
هزار نفر به ســینما رفتند و گیشه نیز بیش 
از 55 میلیــارد تومــان فروخت.این اکران 
نوروزی با این راندمان که 43درصد، پروارتر 
از نوروز ســال گذشــته بود، نوید روزهای 

خوبی را برای سینمای ایران می داد.

اکران عیدفطر
اگرچه انتظار می رفت که شــورای صنفی 
نمایش، تمام تخم مرغ های خود را در سبد 
اکران فطر قرار داده، اما اعلام فیلم های این 
اکران مهــم، رضایت چندانــی را به همراه 
نداشــت. منتقدان این انتخاب، بر این باور 
بودند که کمــدی فســیل، به تنهایی جور 
اکران نوروزی را کشیده و موفقیت سینماها 
در فروردین مــاه، ربطی بــه انتخاب های 
شورای صنفی نمایش نداشــته و فسیل در 
فضایی بدون رقیب موفق شــده اســت که 
سینمای ایران را در نخســتین ماه سال، به 

چنین آمار و ارقامی برساند.
همچنین این انتظار وجود داشت که دفاتر 
پخش، به دلایلی کــه مهم ترین آنها تلاقی 
ماه رمضان با نوروز امســال بود، اکران فیلم 
خود را تا عیدفطر به تعویق بیندازند اما اعلام 
اسامی بسته اکران فطر نشــان داد که این 

آثار در بهترین حالت، فیلم های متوســطی 
هســتند که نمی توانند اتفــاق چندانی را 
در گیشــه رقم بزنند. ضمن اینکــه در این 
انتخاب، توجه چندانی به آثار کمدی نشده 
بود تا این شــائبه قوت بگیرد که زمینه برای 
فروش بهتر و بیشتر فســیل فراهم شده تا 
ایــن فیلم در فضایــی که رقیــب چندانی 
برایش وجود ندارد، حسابی بتازد و آمارها و 

رکوردهای بیشتری را به نام خود بزند.
همین طــور هم شــد و از میــان فیلم های 
اکران فطــر، 2 فیلم آهنگ دونفره و ســه 
کام حبس موفق شــدند تا فروش خود را از 
مرز 10 میلیارد تومان عبور دهند. فســیل 
هــم در چنین فضایــی، حســابی تاخت و 
رکوردهای بیشــتری را به نــام خود ثبت 
کرد. کاملا طبیعی اســت که اگر 1 یا 2 فیلم 
گیشه پسند در ترکیب اکران فطر گنجانده 
می شــد، قطعا اتفاق های بهتری در گیشه 
اردیبهشــت و خرداد رقم می خورد و اکنون 
با گیشــه داغ تری به نســبت آن چیزی که 

وجود دارد، مواجه بودیم.

اکران فیلم های 1401
یکی از دلایلی که ســبب شــد تا سینمای 
ایــران بتواند پــس از ناآرامی هــای پائیز، 
اکران را به شــیوه نرمال خــود بازگرداند، 
اضافه کردن ایــن بند در اکران زمســتان 
بود که فیلم های روی پرده به شــرط حفظ 
مخاطب، در اکران نوروز نیــز نمایش داده 

خواهند شد.
بر اســاس این بنــد، فیلم های بخارســت، 
ملاقات خصوصی، خط استوا، لوپتو و چپ، 
راســت توانســتند اکران خود را طی 2ماه 
ابتدایی امســال حفظ کنند. البته ملاقات 
خصوصی، هم چنان به روی پــرده بوده و با 

اقبال خوبی نیز مواجه شده است.
این اتفاق، ســبب شــد تا اولا، گیشه، تنوع 
خوبی را شاهد باشــد و دست مخاطب برای 
تماشای فیلم موردعلاقه خود باز بوده و حق 

انتخاب بیشتری داشته باشــد. ثانیا آن که، 
نمایش این آثار سبب شد تا گیشه، پروارتر 
شــود به گونه ای که تداوم اکــران این آثار 
در گیشه ســال جدید، بیش از 32 میلیارد 
تومان به گیشــه واریز کرد کــه آمار خوبی 

برای نمایش این آثار محسوب می شود.

اکران خرداد
بســته جدید اکران که پــس از تعطیلات 
نیمه خرداد به روی پــرده رفت، قوی ترین 
بسته اکران امسال محســوب می شود. در 
این بســته، کمدی پرمخاطبی چون شهر 
هرت قرار دارد که در همان روزهای نخست 
توانست موی دماغ فســیل شده و به فروش 
خوبی دست یاید به گونه ای که این فیلم در 
مدتی کوتاه موفق شده فروش خود را از مرز 
10 میلیارد تومان عبور دهد.همچنین کت 
چرمی و عروســی مردم، آثاری هستند که 
توانســتند مخاطبان خوبی را جذب کنند. 
باقی فیلم ها شــامل نگهبان شــب، تصور و 
مصلحت نیز عملکرد نسبتا خوبی در گیشه 
داشتند و حداقل آن که سبب شدند تا هیچ 

انفعالی در بسته جدید اکران دیده نشود.
اکنون که در آخرین ساعات فصل بهار به سر 
می بریم، فیلم هــای کم مخاطب اکران های 
نوروز و فطر کنار رفته اند و گیشه در اختیار 
فیلم های جدیــد و فیلم هــای پرمخاطب 
فصل بهار قرار دارد. ســینما با گیشه فراتر 
از 300 میلیاردی خود، به فصل تابســتانی 
رســیده که 1 ماه طلایــی تیــر را به خود 
می بیند که در همین 1 ماه، مجموع گیشه 
سینمای ایران طی ســال جاری، از مجموع 
گیشه ســینمای ایران طی ســال 1401، 
فراتر مــی رود و همین، می تواند ســیگنال 
بزرگی برای تداوم موفقیت های ســینما در 
جذب مخاطب و گیشــه باشــد و سینمای 
ملی را علیرغــم نزدیکی بیشــتر به دوران 
پیش از کرونا، به مفهوم درست صنعتی اش 

رهنمون سازد.
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میدان

 سرمربی اسبق تیم ملی کشــتی آزاد گفت: استخدام 
مربی روسی، اتفاق خوبی می تواند برای تیم ملی باشد؛ 
برای برون داد آن بایــد منتظر نتایج آینــده تیم ملی 

کشتی باشیم.
 با پیشنهاد پژمان درستکار ســرمربی تیم ملی کشتی 
آزاد و موافقت فدراســیون کشــتی، ماگومد عیســی 
حاجی افُ دارنده مدال نقره جهان از روســیه به عنوان 
مربی آزادکاران ایران منصوب و حکم خود را از علیرضا 

دبیر رئیس فدراسیون دریافت کرد.
سایت کشتی داغستان در گزارشــی با اشاره به حکم 
علیرضــا دبیر برای عیســی حاجی افُ نوشــت: مربی 
بین المللی کشتی روسیه به کشــتی گیران ایرانی در 

راستای آماده سازی برای مسابقات قهرمانی 
جهــان و بازی های آســیایی هانگژو کمک 

خواهد کرد.
هر چند که برخی انتصاب عیسی حاجی افُ 
را یکــی از جنجالی تریــن انتخاب های دبیر 
می دانند اما منصور برزگر تئوریســن کشتی 
ایران باور دارد این انتخــاب می تواند زمینه 

تعامل کشتی ایران با روســیه را فراهم کندو به سود دو 
کشور است.

برزگر با اشاره به اهمیت همکاری کشتی ایران و روسیه 
در جهان گفت: ســابقه همکاری کشتی ایران و روسیه 
به دهه ها پیش با کشــتی فرنگی برمی گردد، گئورگی 

ورشــنین روس در دهه 70 هجری شمسی 
دو مرتبه به ایران آمد و توانســت تاثیر خوبی 
بر روی فرنگــی کاران ایران بگــذارد. البته 
موضوع کشتی آزاد متفاوت است زیرا ایران 
در کشتی آزاد جزو برترین کشورهای جهان 
اســت. علیرضا دبیر تصمیم به انتخاب یک 
مربی روســیه گرفته و دلیل آن نیز را باید از 
خودش پرسید.سرمربی اســبق تیم ملی کشتی آزاد 
در خصوص تاثیر احتمالی عیسی حاجی اف در کشتی 
ایران گفت: فعلا زود اســت در این خصوص اظهار نظر 
کنیم بلکه باید منتظر باشــیم تا تاثیر وی در کشــتی 
ایران نمایان شــود. شاید بســیاری از اهالی کشتی به 

این تصمیم انتقاد داشــته باشــند، اما توصیه می کنم 
احساســی اظهار نظر نکنند، آن چیزی مفید اســت 
را گوش دهند و آن چیزی را که بی ارزش اســت، دفع 
کنند.وی ادامه داد: در خصوص کار این مربی روســی 
هنوز چیزی ندیده ایم و قضاوت نادرست از آن ناعادلانه 
است. بهتر اســت منتظر نتیجه این حرکت بود و بعد از 
آن صحبت کرد.دارنده مدال نقــره بازی های المپیک 
197۶ مونتــرال در خصــوص اهمیــت تعامل میان 
روســیه و ایران گفت: اگر تاثیر روابط با همه دنیا خوب 
و دوجانبه باشد به طور قطع به نفع کشتی خواهد بود. 
همه می دانند در ورزش دوستی و صلح بهتر از تقابل و 

جنگ است.

طبــق برنامــه ژوزه مورایــس ســپاهان در لیــگ 
بیست وســوم با چند تغییر پــا به مســابقات خواهد 

گذاشت.
 فصل نقل و انتقالات تابســتانی فرا رســید و برخی از 
باشــگاه های لیگ برتر ایران کار خــود را آغاز کردند. 
زودتر از بقیه تیم ها نساجی شروع به جذب بازیکن کرد 
و همچنین باشــگاه ســپاهان با بازیکنان مدنظر خود 

وارد مذاکره شد.

سلمانی + کامسوبا، داسیلویرا و کاتاتائو
بازیکنان مختلفی از جمع تیم هــای لیگ برتری جدا 
شدند و چند بازیکن از سپاهان نیز در این راستا از جمع 
شــاگردان مورایس جدا شــدند. پس از جدایی رناتو 

داسیلویرا در نیم فصل اول، کامسوبا، هافبک 
استرالیایی ســپاهان هم در انتهای فصل از 

جمع طلایی  پوشان جدا شد.
ایگور کاتاتائو دیگر بازیکن خارجی سپاهان 
که در نیم فصل دوم به این تیم اضافه شــده 
بــود، تنها موفق شــد یک بار بــرای تیمش 
گلزنــی کند و عملکــرد ایــن بازیکن مورد 

رضایت کادرفنی این تیــم قرار نگرفت. او با باشــگاه 
ســپاهان قرارداد دارد امــا باتوجه بــه عملکردش در 

آستانه جدایی از این تیم قرار دارد. 

رضاییان و مغانلو در سپاهان می مانند؟
همچنین یاسین ســلمانی که در این فصل از رقابت ها 

دچار مصدومیت شــد و در ادامــه نیمکت 
نشین بود و نتوانســت عملکرد خوبی از خود 
به نمایش بگذارد، از جمع طلایی پوشان جدا 
شده اســت و صحبت هایی مبنی بر پیوستن 

این بازیکن به پرسپولیس شنیده می شود.

تمدیدی ها: فقط پیام نیازمند
هنوز تکلیــف بازیکنانی مثل مســعود ریگی، فرناندز، 
رامین رضاییان، شــهریار مغانلو، نیلســون جونیور و 
جلال الدین علی محمدی مشــخص نیســت و باشگاه 
ســپاهان طبق برنامه ژوزه مورایس در حال مذاکره با 
گزینه های مدنظر این مربی اســت. پیش از این باشگاه 
ســپاهان موفق شــده بود با پرداخت رضایتنامه پیام 

نیازمند به باشگاه پورتیموننزه، قرارداد دروازه بان ملی 
پوش سپاهان را دائمی کند.

بیشتر بخوانید

مذاکره سپاهان با مهاجم آفریقایی
این باشــگاه همچنین با چند بازیکن خارجی در حال 
مذاکره اســت و یکی از آن ها فیســتون مایله 28 ساله 
و اهل کنگو اســت. این بازیکن با ارزش 250 هزار یورو 
در سایت ترانسفرمارکت، ســابقه بازی در باشگاه های 
آفریقایی و لیگ قهرمان آفریقا را در کارنامه دارد. او در 
18 بازی خود در لیگ قهرمانان آفریقا 14 گل و 3 پاس 
گل را به ثمر رساند و  به نظر می رسد گزینه خوب برای 

خط حمله سپاهان باشد.

کشتی

سپاهان

مهدی مرتضویان  کارشناس فوتبال ایران 
با اشــاره به شــرایط روزهای نخست نقل و 
انتقالاتی و تلاش باشــگاه ها بــرای تقویت 
تیم های خــود، گفت: نیاز به شــلوغ کاری 
و بزرگ نمایی بــرای جابجایــی بازیکنان 

نیست.
بهــزاد داداش زاده  عــدم حضور باشــگاه 
پرســپولیس در روزهــای نخســت نقل و 
انتقالات تابســتانی را عاقلانه توصیف کرد. 
پیشکسوت سرخپوشــان پایتخت تمدید 
قرارداد بــا بازیکنــان فصل گذشــته که 
قراردادهایشــان به اتمام رســیده است را 

اولویت مدیران این باشگاه برشمرد.
داداش زاده ضمن حمایــت از عملکرد فنی 
پرســپولیس در فصلی که سه گانه قهرمانی 
را به ارمغان آوردنــد درباره احتمال جدایی 
یحیی گل محمــدی و همچنین شــرایط 
نقل و انتقالاتی این تیم در تابســتان ســال 
جاری صحبت هایی را انجــام داد که در پی 

می خوانید:

بزرگنمایی بیهوده!
داداش زاده شــروع صحبت هــای خود را با 
انتقاد از شایعات نقل و انتقالات شروع کرد و 
گفت: بعضی اوقات چیزهایی را می شنوم که 
عمدتاً در فضای مجازی هم رواج دارد. یک 
بازیکن معمولی را چنان بزرگ می کنند که 
اگر کسی ســر از فوتبال در نیاورد احساس 
می کند یکی از بهتریــن بازیکنان دنیا وارد 

ایران شده است!
او ادامه داد: من منکر زحمات فوتبالیست ها 
نمی شــوم. اتفاقاً فکر می کنم تأثیر بســیار 
زیادی در جامعه می گذارند. تلاش های آنها 
همیشه ستودنی است اما نیاز به بزرگنمایی 

در فضای مجازی نیســت. تمام این رفتارها 
بیهوده اســت. بازیکن با بازی هــا و ادبش 
خودش را نشــان می دهد و ایــن هواداران 

فوتبالی هستند که به او توجه می کنند.

چیزی بزرگ تر از پرسپولیس نیست
پیشکسوت پرسپولیس درباره عدم فعالیت 
چشمگیر مدیران باشــگاه پرسپولیس در 
روزهای ابتدایی نقل و انتقالات تابســتانی 
تاکید کرد: به نظرم در نقل و انتقالات نباید 
حضور بی فکر داشته باشند. الان مهم ترین 
بحــث، مربوط بــه حفظ بازیکنــان فصل 

گذشته است.
 باشــگاه هم فکر می کنم اقدامات ابتدایی را 

در این زمینه کرده اســت. این اتفاق مهمی 
است که باشگاه با تفکر و برنامه ریزی کامل 
قدم بــر مــی دارد. هیچکــس و هیچ چیز 
بزرگ تر از اسم پرســپولیس نیست که حالا 
باشگاه بخواهد برایش دســت و پا بشکند. 
الان مهم تر از تمام اســم های معمولی بازار 
نقل و انتقالاتی حفظ بازیکنــان فعلی تیم 

پرسپولیس است.
وی تاکید کرد: نقل و انتقالات را فقط باید از 
دیدگاهی دید که ضعف های فصل گذشته 
یک تیم پوشــیده شــود. مهم نیســت چه 
اسمی به چه تیمی می رود. مثلًا برای تیمی 
همچون پرسپولیس کمترین نیاز به جذب 
بازیکن است. شــاید در خط حمله و بخشی 

از دفاع نیاز به تقویت باشــد. نباید شــلوغ 
کاری کرد.

یحیی بهترین گزینه است
داداش زاده جدایی یحیــی گل محمدی از 
پرسپولیس را تقریباً نزدیک به صفر دانست. 
او درباره آینده ســرمربیگری پرسپولیس 
گفت: قطعــاً بهتریــن گزینــه یحیی گل 
محمدی اســت. او دیگر همه چیز را در این 
باشــگاه می داند و روحیه بازیکنانش را هم 
به خوبی می شناســد. خود او هم به پختگی 
کامل رســیده اســت و می داند الان وقت 
اســتراحت برای تحقــق رؤیای بــزرگ با 

پرسپولیس نیست.

همه چیز برای آسیا نیاز است
کارشــناس فوتبال ایران درباره ســرمایه 
گذاری هــای بزرگ کشــورهای حاشــیه 
خلیج فارس نظیر قطر، عربســتان و امارات 
برای موفقیت در سطح باشــگاهی تصریح 
کرد: مــن نمی گویــم مثل عربســتانی ها 
که با پول هایشــان دنیای فوتبــال را به هم 
ریخته انــد عمل کنیم. چون نــه در آن حد 
بودجه وجود نــدارد و نه نیــازی به این کار 
هست. فوتبالیســت های ایرانی توانمندی 
بالایی دارند امــا باید بهتریــن امکانات را 
برایشــان فراهم کنیم. موفقیت در آســیا 
خیلی سخت اســت اما قطعاً با برنامه ریزی 
و حمایــت از آنها می توانیــم نتیجه لازم را 

بگیریم.
داداش زاده گفت: اگــر تیمی می خواهد در 
لیگ قهرمانان آســیا نتیجــه خوبی بگیرد 
باید تمام ابزار را داشته باشــد. همه چیز به 
کار خواهــد آمد. فشــردگی بازی ها نیاز به 
بازیکنان همیشــه آمــاده دارد. تیم آماده 
هم نیاز بــه زمین تمرینی های مناســب و 
پشــتیبانی منظم مالی از سوی باشگاهش 

دارد.

برای تیم ملی زود است
داداش زاده دربــاره نتیجه گیری تیم ملی 
ایران نیز صحبت کــرد و گفت: هنوز خیلی 
زود است امیر قلعه نویی را بسنجیم. او تازه 
آمده اســت و نیاز به زمــان دارد تا بخواهد 

افکار خودش را پیاده کند.
 بازی هــای تورنمنت کافــا کمک می کند 
ایده هــای کادر فنــی جدید بــا بازیکنان 
سنجیده شــود. تمام برنامه ریزی ها باید در 

راستا موفقیت در جام ملت ها باشد.

برزگر:برایقضاوتدرموردمربیروسیبایدمنتظرنتایجتیمملیباشیم
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محمد نوری:

نکونامبهترینگزینهبرایاستقلالاست
خریدار  کارشــناس فوتبال با بیان اینکه 
تیم ملی به دیدارهــای تدارکاتی قوی نیاز 
دارد نه بازی با تیم های درجه ســه، گفت: 
فدراسیون فوتبال به جای دادن وعده  پوچ، 

به قول هایش عمل کند.
محمد نوری در خصوص شــرایط تیم ملی 
ایــران و حضــور در تورنمنت کافــا گفت: 
مســابقات کافا محک خوبی برای تیم ملی 
نیست. بازی با افغانســتان و قرقیزستان و 
ازبکستان باعث نمی شــود نقاط ضعف تیم 
ملی آشکار شود. تیم ملی برای موفقیت در 
جام ملت ها و جام جهانــی نیاز به بازی های 
بزرگ بــا تیم های مطــرح دارد. بــازی با 
تیم های درجه 3 آســیا ارزیابی خوبی برای 

ملی پوشان ما نیست.
کارشــناس فوتبال ادامه داد: از فدراسیون 
فوتبال باید ناراحت بود که هنوز نتوانســته 
چند بازی تدارکاتی خوب بــرای تیم ملی 
فراهم کند. استرالیا با آرژانتین بازی می کند 
و ما با افغانستان. فدراســیون فوتبال بهتر 
اســت به جای حرف زدن و دادن وعده های 
پوچ، به قول هایش عمل کند. اگر قرار است 
در جام ملت های آســیا موفق باشیم نیاز به 

تدارکات قــوی داریم در غیــر این صورت 
نباید انتظار قهرمانی از تیم ملی کشــورمان 

داشته باشیم.
نوری با انتقاد از عملکرد خط دفاع تیم ملی 
یادآور: شد خط دفاع تیم ملی ما سالهاست 
که ضعف های زیادی دارد وقتی در دو بازی 
دو گل از تیم هــای درجه 3 آســیا دریافت 
می کنید یعنی که خــط دفاع نیاز به تغییر و 
ترمیم دارد. بازی با تیم های قوی عیار خط 
دفاع تیم ملی را بیشتر نشــان می دهد. اگر 
می خواهیم در جام ملت های آســیا موفق 
باشیم باید در تمام خطوط خصوصاً در دفاع 
بدون اشتباه ظاهر شــویم چون با حریفان 
قدرتمندی مقابله خواهیم کرد که اگر برابر 
آنها غفلــت کنیم باید یک بــار دیگر با جام 

ملت های آسیا خداحافظی کنیم.
کارشناس فوتبال در خصوص دو برد پرگل 
تیم ملی برابر افغانستان و قرقیزستان گفت: 
برد و باخت در بازی هــای تدارکاتی ملاک 
نیست خصوصاً مقابل تیم های ضعیف، البته 
برد برابر تیم های قوی می تواند روحیه تیم را 
بالا ببرد اما ملاک برای کادر فنی شــناخت 
بازیکنان، مــرور کارهای تیمی و هماهنگی 

بین خطوط اســت و برطرف کــردن نقاط 
ضعف.

وی در خصوص وضعیت عجیب اســتقلال 
برای شروع لیگ بیست و سوم و بلاتکلیفی 
انتخاب ســرمربی جدید خاطرنشان کرد: 
استقلال وضعیت پیچیده ای دارد. هواداران 
نگراننــد و تیم های رقیــب در حال جذب 
بازیکنان جدیــد و شــروع تمرینات پیش 
فصل هستند اما اســتقلال هنوز سرمربی 
خود را انتخاب نکرده. اســم هایی هم برای 
ســرمربیگری تیــم مطرح می شــود که یا 
واقعاً در حد و اندازه های اســتقلال نیستند 
یا عاشق سینه چاک پرســپولیس هستند 
و نمی تواننــد بــر روی نیمکت پــر افتخار 
استقلال بنشینند و البته از این بازار گرمی 

برای خود سوء استفاده می کنند.
پیشکسوت اســتقلال تاکید کرد: بهترین 
گزینه برای اســتقلال جواد نکونام اســت 
که تجربه بالایی دارد و از خانواده اســتقلال 
است. اگر مشــکلی هم دارد باید مسئولان 
اســتقلال هر چه زودتر آن را حل کنند. اگر 
به هر دلیلی نکونام نشــد باید هر چه زودتر 
سر مربی جدید انتخاب شــود، با بازیکنان 

قدیمی تمدید قــرار داد صــورت بگیرد و 
بازیکنان جدید هر چه سریع تر جذب شوند 
تا استقلال تمرینات پیش فصل خود را آغاز 

و آماده شروع لیگ شود.
نــوری در خصوص انتقاداتی کــه از کمیته 
فنی باشگاه هم می شود گفت: خودم زمانی 
عضو کمیته فنی بــودم و عملکرد خوبی هم 
داشــتیم. در شــأن کمیته فنی نیست که 
صحبت هایشــان به بیــرون درز پیدا کند. 
کمیته فنی باید اختیار تام داشــته باشد و 
دنبال سهم خواهی نباشد. برای کمیته فنی 
خوب نیست که بعضی از اعضای آن به دنبال 
سرمربیگری و سرپرســتی هستند. اعضای 

کمیته فنی باید تمرکزشان بر روی موفقیت 
استقلال باشد و اختلاف ســلیقه ها را کنار 
بگذارند در غیر این صورت دوامی نخواهند 
داشت.کارشــناس فوتبال در پایان خاطر 
نشان کرد: اســتقلال در حال از دست دادن 
زمان اســت و مشــکلاتش تمامی ندارد. به 
جز معضل انتخاب سرمربی جدید، مسائل 
مالی بازیکنان هم یک مشــکل بزرگ برای 
آبی پوشان است. این تأخیر و از دست دادن 
زمان برای انتخاب ســرمربی جدید به طور 
حتم به استقلال ضربه خواهد زد و این تیم 
از قهرمانی در لیگ بیست و سوم دور خواهد 

شد.

وزنه برداری جایزه بزرگ - کوبا
وزنهبردارایرانطلاییشد

علی داوودی وزنه بردار دســته فوق ســنگین ایران در مسابقات جایزه 
بزرگ کوبا با رکورد مجموع 441 کیلوگرم به مدال طلا رسید.

 در مسابقات وزنه برداری جایزه بزرگ کوبا علی داوودی نماینده ایران 
در دسته فوق ســنگین روی تخته رفت که موفق شد با کسب دو مدال 
طلا در یک ضرب و دو ضــرب و همچنین مدال طــلای مجموع روی 

سکوی قهرمانی بایستد.

در حرکت یک ضرب
داوودی در حرکت اول یک ضرب وزنه 195 کیلوگرم را بالا برد و موفق 
به مهار آن شــد.در ادامه در حرکت دوم، داوودی وزنه 203 کیلوگرم را 
بالای سر برد اما موفق به مهار آن نشــد.او در حرکت سوم یک ضرب باز 

هم وزنه 203 کیلوگرم را بالای سر برد که این بار موفق به مهار آن شد.
داوودی با مهار وزنه 203 کیلوگرم ضمن ثبت بهترین رکورد شــخصی 
خود در یک ضرب، با اختلاف 22 کیلوگرم، از حریف بلاروسی خود روی 
سکوی قهرمانی ایســتاد و مدال طلای یک ضرب دسته فوق سنگین را 

از آن خود کرد.
حرکت دو ضرب

داوودی در حرکت اول دو ضرب با مهار وزنه 238 کیلوگرم ســه چراغ 
ســفید دریافت کرد.او در حرکت دوم دو ضرب هم توانست وزنه 251 
کیلوگرمــی را مهار کند.داوودی در ســومین حرکــت دو ضرب وزنه 
251 کیلوگرم را بالای ســر برد که موفق به مهار آن نشد.به این ترتیب 
علی داوودی وزنه بردار دســته 109+ کیلوگرم با رکورد مجموع 441 
کیلوگرم هر ســه مدال طلای دسته فوق ســنگین رقابت های جایزه 

بزرگ کوبا را به دست آورد.
این مســابقات یکی از مراحل گزینشی المپیک است و رسول معتمدی 

دیگر نماینده ایران در این رقابت هاست.

3 بازیکن جدید مدنظر یحیی
گلمحمدی:لیستتمدیدیهارادادم

اماباشگاهاقدامینکرد
سرمربی تیم فوتبال پرســپولیس می گوید این باشــگاه هنوز اقدامی 

برای تمدید قرارداد بازیکنان مد نظرش انجام نداده است.
یحیی گل محمدی درباره آخرین وضعیت عملکرد باشگاه پرسپولیس 
در نقل وانتقالات اظهار کرد: از یک هفته قبل لیســت بازیکنانی که باید 
قراردادشــان تمدید شود را در اختیار باشــگاه قرار داده ام اما متاسفانه 
باشــگاه هنوز کاری انجام نداده اســت و قرارداد هیچ بازیکنی تمدید 
نشده اســت.وی در پاسخ به این ســوال که آیا لیســت بازیکنان مورد 
نیازش را در اختیار باشــگاه قــرار داده تا جذب شــوند؟ هم گفت: روز 
یک شنبه نام سه بازیکن، شامل یک مدافع، یک هافبک و یک مهاجم را 
در اختیار باشگاه قرار دادم تا باشگاه اقدامات لازم برای مذاکره و جذب 
آنان را انجام دهد.گل محمدی درباره زمان شروع تمرینات پرسپولیس 
هم گفت: طبق برنامه ریزی که انجام دادیم، از 5 تیر تمرینات ما شروع 
خواهد شد و از باشگاه خواســته ام یک اردوی 10 روزه هم از 20 تیر در 

ترکیه داشته باشیم.

وی  در پایان گفت: تلاش ما این اســت که تیم خوبی برای آسیا ببندیم. 
امیدوارم تیم ما حفظ شود و بتوانیم با جذب چند بازیکن دیگر، تیم مان 

را برای حضور پر قدرت در آسیا تقویت کنیم.

۵0 روز اردو برای ملی پوشان
برنامهتیمملیتنیسرویمیزتابازیهای

آسیاییاعلامشد
ملی پوشان تنیس روی میز اعزامی به بازی های آسیایی پیش از حضور 
در این بازی ها 50 روز اردوی تمرینی خواهند داشت ضمن اینکه چهار 

اعزام برون مرزی هم برای آنها پیش بینی شده است.
تیم ملی تنیس روی میز از جمله تیم های اعزامی به بازی های آسیایی 
اســت. طبق آخرین مصوبه کمیته ملی المپیک، قرار اســت این تیم با 
ترکیب سه نفره متشکل از نوشــاد و نیما عالمیان و امیرحسین هدایی 
در این رویداد شرکت داشته باشد.برای آماده سازی حضور در این دوره 
بازی های آسیایی، 50 روز اردوی تمرینی پیش بینی شده که طی سه 
مرحله برگزار می شود. البته پیش از آغاز این اردوها، ملی پوشان تنیس 

روی میز در رویدادهای بین المللی شرکت خواهند داشت.
بر این اســاس امیرحســین هدایی در کانتندر تونس شرکت می کند. 
ســپس همراه با برادران عالمیان به کانتندر کرواســی و استار کانتندر 
اسلوونی اعزام می شود.برنامه تمرینی و مسابقاتی پینگ پنگ بازان که 
توسط جمیل لطف الله نســبی ســرمربی تیم ملی و تا زمان بازی های 
آسیایی پیش بینی شده، به این شرح است:* کانتندر تونس )30 خرداد 
تا 4 تیر( * کانتندر کرواســی )5 تا 11 تیرماه( * استار کانتندر اسلوونی 
)12 تا 18 تیــر( * اردوی تمرینــی )24 تیر تا 7 مرداد( * مســابقات 
انتخابی تیم ملی )11 تا 13 مــرداد( * اردوی تمرینی )20 مرداد تا 10 
شهریور( * مسابقات قهرمانی آســیا )12 تا 19 شهریور - پیونگ چانگ 
کره جنوبی( * اردوی تمرینی )20 شهریور تا اول مهر( نوزدهمین دوره 
بازی های آســیایی طی روزهای اول تا نوزدهم مهرماه در هانگژو چین 
برگزار می شود. مســابقات تنیس روی میز این دوره بازی ها از دوم مهر 

آغاز شده و به مدت 8 روز )10 مهر( ادامه خواهد داشت.

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مســتقر در ثبت اســناد و املاک شهرستان 
سنندج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وسیله 
مشــخصات املاک در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عمومی آگهی می گردد 
در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ  انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل 
تا مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم 
و گواهــی اخذ و  تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی اســت در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول و گواهی اخذ  تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در صورت 
انقضــای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض ســند مالکیت  طبق مقررات صادر 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع مراجع متضرر به دادگاه نیست صادره سنندج

۱- ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی بنام آقای امید فرجی فرزند محمد صدیق 
صادره ســنندج تحت پلاک ۵۹۷۴ فرعی از ۴ اصلی بخش ده منطقه ۲ سنندج به 
مساحت  شــش دانگ  ۱۵۳۲/۵۱متر مربع جزء نسق زارعانه به شماره ۱۴۳۱۸ 

مورخه ۴۴/۱/۱۶ به آدرس سنندج روستای حسن آباد
م الف _۱۶۱۹

تاریخ انتشار نوبت اول  ۱۴۰۲/۳/۳۰تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۲/۴/۱۴
هیوا احمديان_رئیس اداره ثبت منطقه دو سنندج



اهواز –محمد مجدم   شــهردار اهواز در 
جلسه شواری اداری گفت: همواره باید آمار و 
اطلاعات شفاف و روشن به مخاطب ارائه داد 
و از تناقض و دوگانگی در امر اطلاع رســانی 
پرهیز نمود که این امر مستلزم آماده سازی و 
دسترسی به آمار و اطلاعات صحیح از سوی 

سازمان ها و مناطق است.
 جلسه شورای اداری شــهرداری اهواز با هدف 
اطلاع رســانی ســازمانی، راه اندازی شورای 
اطلاع رسانی توســط مدیران ارشد شهرداری 
و همچنین ارائه راهکار های اثربخش با حضور 
شــهردار اهواز، رئیس شورای شــهر و رئیس 
کمیسیون فرهنگی شــورا، معاونین، مدیران 
مناطق و سازمان ها و مسئولین واحد ها در سالن 

جلسات شهرداری مرکز برگزار شد.
شــهردار اهواز اظهار کرد: همواره باید آمار 
و اطلاعات شفاف و روشن به مخاطب ارائه 
داد و از تناقــض و دوگانگــی در امر اطلاع 
رســانی پرهیز نمود که این امر مســتلزم 
آماده سازی و دسترسی به آمار و اطلاعات 
صحیح از سوی سازمان ها و مناطق است؛ 

در انتشــار اخبار باید از بزرگنمایی هر نوع 
خبری امتناع کرد.

وی به لزوم بهره مندی از ظرفیت مســاجد 
در امر اطلاع رســانی اشــاره کرد و افزود: 
مســاجد بعنوان پایگاه های اطلاع رسانی 
از دیرباز توانســته اند نقش چشــمگیری 
داشته باشند و بهتر است از ظرفیت آنها در 

این زمینه استفاده کرد.
محمــد حســین ملایــی زمانــی رئیس 
کمیســیون فرهنگی اجتماعی شــورای 
اســلامی شــهر اهواز با اشــاره به اهمیت 
اطلاع رســانی به موقع بیان کــرد: موتور 
حرکتی هر جامعه ای امید به آینده اســت 
و ما موظفیــم ضمن تزریــق امیدواری به 
جامعه از شــایعه پراکنی پرهیز و اطلاعات 

صحیح و هدفمند ارائه نماییم .
وی ابراز امیدواری کرد: کارهای بزرگی در 
سطح شهر انجام شده اســت که نیاز است 
در سطح گســترده اطلاع رسانی شود و هر 
یک از پرسنل باید خود در حکم یک روابط 
عمومی باشــد تا بتوان هر اقدام کوچکی را 

تبدیل به ره آوردی بزرگ کرد.
حجت الاســلام رعیتی معاون امور فرهنگی 
اجتماعی ورزشی شهرداری اهواز نیز در ادامه 
ضمن تاکید بر امیدآفرینی توضیح داد: شهر 
بهترین نهاد برای ایجــاد ذوق و امیدآفرینی 

در جامعه اســت و هــر کــدام از معاونین و 
شهرداران اگر نتوانند اقداماتشان را به اطلاع 

مردم برسانند با شکست مواجه خواهند شد.
وی هماهنگی در کار رســانه ای را بســیار 
حائــز اهمیــت دانســت و خاطرنشــان 

کــرد: هریــک از مدیــران بایــد دغدغه 
فضای رســانه ای داشته باشــند تا بتوان با 
هماهنگی رســانه ای از پراکندگی مطالب 
خودداری کــرده و زحمات زیرمجموعه ها 

را اطلاع رسانی کرد.

اسلامشهر-میرخلیل شیدایی  رضاعظیمــی، 
رئیس شورای اسلامی شهرستان و رئیس کمیسیون 
حقوقی و شهرسازی شورای اسلامی شهر اسلامشهر، 
با اعلام این خبر گفت: با توجه بــه هماهنگی های به  
عمل آمده چهارمین مجمع  کمیسیون های معماری 
و شهرسازی شهرهای استان تهران در ۳۱ خردادماه 
۱۴۰۲ باحضــور معاونیــن معماری و شهرســازی 
شــهرداری های اســتان تهران و دیگر میهمانان در 

اسلامشهر برگزار خواهد شد.
عظیمی، در ادامه بــا بیان اینکه بــرای برگزاری این 
نشست ستاد ویژه ای تشــکیل و دبیر ستاد و اعضای 
کمیته ها مشخص شده اند افزود: این مجمع می تواند 
نشســتی راهبردی برای حل مســائل شهرسازی از 
جمله تداخلات حریم  اسلامشهر تلقی شود، نشستی 
که برای اوّلین بار در حوزه سیاستگذاری و حوزه اجرا _ 

باحضور رؤسای کمیسیون های شهرسازی و معاونین 
محترم شهرسازی شــهرداری های شهرهای استان 
تهران در اسلامشهر تشکیل می شــود، که امیدواریم 
پایان این اجلاس نتیجه ای مثبت و سازنده برای حل 
مسائل و معضلات موجود اسلامشــهر در پی داشته 

باشد.

اصفهان-مریــم مومنی  مهنــدس رحیمی 
سرپرســت شــرکت عمران به همــراه مدیــران و 
کارشناســان این شــرکت از پروژه های نهضت ملی 
مسکن بهارستان بازدید کردند و از نزدیک در جریان 

روند پیشرفت این پروژه ها قرار گرفتند.
بعد از این بازدیــد مهندس رحیمی در جلســه ای با 
حضور ســازندگان نهضت ملی مســکن ضمن اعلام 
اینکه شــرکت عمران در جهت رفع موانع و مشکلات 
این پروژه گام های موثری برداشــته است، بر سرعت 
بخشیدن به احداث این واحدها توســط انبوه سازان 
تاکید کردند و خواستار آغاز هر چه سریعتر پروژه های 
انبوه سازانی شدند که تا کنون پروژه های خود را آغاز 

نکرده اند.
اســتفاده از سازنده های بومی در ســاخت مسکن، از 
اولویت های دولت مردمی، وزارت راه و شهرســازی و 

شرکت مادرتخصصی شــهرهای جدید است که در 
شیوه نامه مسکن تعریف شده است. برای این منظور، 
با توجه به شیوه نامه نهضت ملی مسکن، برنامه ریزی 
ها و اقدامات لازم برای استفاده هر چه بیشتر از ظرفیت 
های محلی و اســتانی در شــرکت عمران بهارستان 

انجام شده است.

اسلامشهر اصفهان

اسلامشهرمیزبانچهارمیننشستمجمعکمیسیونهای
معماریوشهرسازیشهرهایاستانتهران

بازدیدسرپرستشرکتعمرانبهارستان
ازپروژههاینهضتملیمسکن

در جلسه شورای اداری شهرداری اهواز تاکید شد؛

آمارواطلاعاتشفافبهمخاطبارائهشود
در هشتاد و پنجمین جلسه کمیسون ایمنی راه های 

کرمانشاه  مطرح شد؛
معضلیبهنامتخلیهنخالههایساختمانی

درحریمراهها
 کرمانشاه-حسنا فخارزاده   مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان کرمانشاه در هشتاد و پنجمین جلسه کمیسیون مدیریت اجرایی ایمنی 
راه های استان کرمانشاه گفت: تخلیه نخاله های ساختمانی در ورودی های 
کلان شهر کرمانشاه ، باعث از بین رفتن منظرآرایی راه ها شده است و درحال 
حاضر نیاز به عزم تمامی مسئولین استانی داریم تا بتوانیم تکلیف جمع آوری 

نخاله های ساختمانی را مشخص کنیم.
 فریبرز کرمی در هشــتاد و پنجمین جلسه کمیســیون ایمنی راه های 
استان کرمانشــاه که با حضور طهماســب نجفی معاون هماهنگی امور 
عمرانی استانداری کرمانشاه در سالن شهید قلیوند برگزار شد گفت: یکی 
معضلات پیش روی راه ها بحث تخلیه نخاله های ســاختمانی در مبادی 
ورودی شهرهاست که متاســفانه این امر حریم راه به مخاطره انداخته و 

منظرآرایی ورودی شهرها را بهم زده است.
وی گفت: شانه ســازی، ایجاد شیب شــیروانی محورها، زهکشی و حفر 
کانال های طولی، هدایت آبهای ســطحی و مــواردی از لحاظ عملیات 
راهداری زمســتانی و انجام وظایف مربوطه نیز چنانچــه حریم راه آزاد 

بماند، می تواند برای انجام عملیات های متعدد راهداری موثر باشد.
کرمی فراهم ساختن مسیری ایمن برای تردد زائران را مهم ترین اولویت در 
بین فعالیت حوزه راهداری برشمرد و گفت: آشکارسازی، ایمن سازی نقاط 
پرتگاهی و مستعد حادثه، ارتقای روشنایی، نصب انواع تابلو و علائم ایمنی، 
نصب و تعمیر حفاظ های ایمنی شــامل گاردریل، هندریل و نیوجرسی و 
ایمن سازی تقاطع های همسطح از جمله اقداماتی است که با اولویت ویژه در 

مسیرهای عبوری زائران توسط راهداران سطح استان در حال اجراست.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی خاطرنشان کرد: 
با توجه به حجم بالای ترافیک پیش بینی شده در شبکه راه های استان در 
ایام پیک سفرهای اربعین، اقدامات راهداری نهایتاً تا ابتدای شهریور ماه 

تداوم خواهد داشت تا تداخلی در ترافیک راه ها ایجاد نشود.
کرمی در پایان افزود: جانمایی برای اســتقرار اکیپ گشــت راهداری و 
ترابری در محورهای مواصلاتی از دیگر اقداماتی اســت که در ایام پیک 

سفرهای اربعین انجام خواهد شد.

بازسازیخانههایآسیبدیده
ازسیلاردبیلآغازشد

اردبیل-افســون جبارزاده  رئیس بنیاد مســکن انقلاب اسلامی 
گفت: بازسازی خانه های آســیب دیده از سیل در شهرستان های استان 

اردبیل آغاز شد.
اکبر نیکزاد در سفر  به شهرســتان گرمی و بازدید از روستاهای مجیدلو و 
گیلارلوی خسارت دیده بر اثر سیل گفت: بازسازی خانه های آسیب دیده 
بر اثر سیل در شهرســتان های گرمی ،انگوت ، مشگین شهر و بیله سوار  با 

جدیت توسط بنیاد مسکن آغاز می شود.
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با اشاره به حجم خسارت های بیشتر وارده 
به شهرستان های گرمی و انگوت می گوید: با همکاری و تعاملی که بین مردم 
و مســئولان به ویژه فرمانداری ها وجود دارد، تعدادی از واحدهای مسکونی 
نیازمند فوری نوسازی و تعدادی از واحدهای مسکونی هم به تعمیر و بهسازی 

نیاز دارند و رئیس جمهور شخصا پیگیر این موضوع است.
او با تاکید بر اینکه بنیاد مســکن در کنار مردم ســیل زده هست، گفت: 
رئیس جمهــور و معاون اول ایشــان شــخصا پیگیر تکمیل و ســاخت 
واحدهای مسکونی خسارت دیده از سیل هستند و امیدواریم قبل از فرا 

رسیدن فصل سرما این واحدها تکمیل و بهره برداری شود.
نیکزاد با بیان اینکه عملیات عمرانی این واحدها از فردا آغاز می شود، در 
خصوص خسارت وارده به شبکه معابر روســتاهای سیل زده می گوید: 
بنیاد مسکن کشور با تخصیص اعتبارات ویژه و قیر رایگان به قید فوریت 
در قالب طرح هادی نســبت به اصلاح و بازســازی معابر داخل روستا و 
زیرســاخت ها اقدام خواهد کرد. رئیس بنیاد مسکن کشور همچنین از 
توزیع تسهیلات در قالب بلاعوض و وام به آسیب دیدگان از سیل توسط 
دولت هم  خبر داد و گفت: اقلام و اثاثیه واحدهای آســیب دیده از ســیل 
هم توســط نهادهای انقلابی همچون بنیاد برکت و بنیاد مستضعفان در 

شهرستان های سیل زده استان اردبیل تامین خواهد شد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق خوزستان:
وضعیتبرقآبادانعادیاست

اهواز –محمد مجدم  مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق خوزستان 
با اشاره به آتش سوزی  در پســت انتقال برق میلاد آبادان؛ از پایدار بودن 

شبکه برق این شهرستان خبر داد.
علی خدری در تشریح وضعیت شــبکه برق آبادان گفت: با توجه به اتفاق 
روز یکشنبه، برق بسیاری از مناطق این شهرســتان قطع شد که پس از 
آن؛ به ســرعت مناطق حساس از جمله بیمارســتان ها و مراکز درمانی، 
ایستگاه های پمپاژ آب شرب و … برقدار شدند تا مشکلی برای این حوزه ها 
به وجود نیاید. . مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق خوزستان گفت: پس 
از این به صورت تدریجی با مانورهای انجام شده برق سایر مناطق آبادان 
متصل شــد اما پس از این اتفاق به دلیل ظرفیت های از دســت رفته در 
شبکه و کاهش انرژی، مجبور شــدیم برق مناطق مختلف را در بازه های 
زمانی یک تا دو ســاعته مدیریت کنیم تا شرایط عادی شود. این مساله تا 

ساعت ۱۸ و ۲۰ دقیقه ادامه داشت و پس از آن برق آبادان پایدار شد.
وی ادامه داد: در حال حاضر برق آبادان پایدار است اما با توجه به اتفاقی که 
دیروز رخ داد و بخشی از ظرفیت منصوبه از دست رفته است، انتظار داریم 

شهروندان نهایت همکاری را در بحث مدیریت مصرف برق داشته باشند.

اجرایطرحسنجشمیزانرضایتشهروندان
ازکارکناندرشرکتگازمازندران

ساری -امیری فر مدیر عامل شــرکت گاز مازندران از اجرای طرح 
ســنجش میزان رضایت شــهروندان از کارکنان در این شرکت خبر داد 
و گفت: سامانه نظرســنجی شــیوه ارائه خدمت و تولید کد دوبعدی در 
ســامانه یکپارچه نظام اداری راه اندازی شد و از این  پس مراجعین به این 
اداره  می توانند نظر خود را نســبت به نحوه عملکرد پرســنل به صورت 

الکترونیکی ثبت کنند.
به گزارش روابط عمومی شــرکت گاز استان مازندران، قاسم مایلی رستمی 
مدیر عامل شرکت گاز مازندران با اشــاره به ورود اسامی تمامی کارکنان در 
سامانه مدیریت نظر سنجی سازمان امور استخدامی کشــور، بیان کرد: در 
راستای اجرای طرح سنجش میزان رضایت شهروندان از نحوه ارائه خدمات 
توسط کارکنان دستگاههای اجرایی کشور، این سازمان بارکدهایی مختص 

به هر فرد برای اجرای طرح نظرسنجی را چاپ نموده است.
مدیر عامل شــرکت گاز مازندران افزود: کد دوبعدی )QR Code( برای 
هریک از ارائه دهنــدگان خدمات و برای تمامی کارکنــان در محل اتاق 
فرد نصب شده تا در معرض دید ارباب رجوع قرار گیرد تا مراجعین به این 
شرکت و ادارات شهرستانی می توانند نظر خود را نسبت به نحوه عملکرد 

پرسنل به صورت الکترونیکی ثبت کنند.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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چهارمحالوبختیاری
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اعلام کرد؛

هزینه2میلیاردریالیبرایتعمیراتموزهتاریخطبیعی
شهرکرد –فاطمه رجبی  سعید یوسف پور گفت: در سال گذشته سیل و برف 
آسیب های شدیدی به محیط زیست استان وارد کرده بطوریکه تعدادی از حیات  
وحش تلف شدند و ۱۸ میلیارد تومان خسارت به زیرساخت های محیط زیست 

استان وارد شد.
وی افزود: رشته کوه زردکوه که دارای منابع آبی فراوانی است و مولد آب رودخانه 
های کارون ، دز و … در استان می باشــد و نیز دارای تنوع زیستی بالایی است به 
عنوان منطقه حفاظت شده حفاظت می شود و در آینده به عنوان اثر ملی طبیعی 

ثبت جهانی خواهد شد.
مدیر کل محیط زیست اســتان در مورد حیات وحش گفت: با توجه به دانشکده 
های دامپزشکی تفاهم نامه ای منعقد شده تا رشته دیپلمای دامپزشکی حیات 

وحش در استان ایجاد شود.
وی افزود : پدیده شکار شــب در استان وجود دارد که از ســال گذشته اقدامات 
فوریتی انجام شد و دو دستگاه دوربین دید در شب خریداری گردیده و با همکاری 

نیروی انتظامی کنترل صورت گرفته و اکنون این پدیده کاهش یافته و در آینده 
به صفر می رسد. و تاکنون ۳۹۳ مورد تخلفات شکار و صید وجود داشته که ۵۳۰ 
نفر به دســتگاه قضایی معرفی شدند ۱۹۱ مورد پرونده تشــکیل شده و در حال 

رسیدگی در محاکم قضایی می باشد .

یوســف پور گفت : برای حفظ گونه های غاز پیشانی سفید کوچک، پلنگ ایرانی 
و خرس قهوه ای در اســتان روی آنها عمل انجام داده شده است و همچنین برای 
گونه های گیاهی در معرض خطر مانند مــرزه کلاری و زنیان پیرکوه که منحصر 
به فرد می باشــند نیز وارد شــده ایم. و برای کنترل بیماریهــای حیات وحش 
واکسیناسیون آنها به موقع انجام شــده و نیز در تنگ صیاد از چرای زود هنگام و 

چرای مازاد دام جلوگیری شده است .
وی افزود : اصلاح مرز تعارضات مردم روستای شیخ شبان با منطقه شیدا نهایی 
شــده و همچنین مطالعات تنگ صیاد نیز نهایی شــده و آموزش جوامع محلی 
شــروع گردیده تا برخی تعارضات که منجر به تلفات حیات وحش  میگردد کم 
شود که در همین رابطه در سال گذشته شش مورد تلفات خرس قهوه ای را رویت 
شده بود . مدیرکل حفاظت محیط زیست چهارمحال و بختیاری تصریح نمود که 
جهت تعمیرات موزه تاریخ طبیعی اســتان تاکنون دو میلیارد تومان اختصاص 

داده شده است .

 VoIP کرمانشاه- حسنا فخارزاده   امروزه بســیار صحبت از فناوری
میشود. از ارزانی آن در تماس های راه دور گرفته تا سادگی استفاده آن برای 
همه.  با توجه به نرم افزارهای آن، حتی قابلیت اســتفاده روی شــبکه های 
موبایل هم ممکن است. یکی از ویژگی های ویپ این است که معمولاً رایگان 
است و می توان روی زیرساخت فعلی شبکه آن را پیاده سازی کرد بدون آنکه 

هزینه اضافه ای در بر داشته باشد.
به طور کلی ویپ صدا را براســاس پروتکل IP بر زیرســاخت شبکه منتقل 
می کند. بدین ترتیب می توان بــدون پرداخت هزینه، بــه برقراری ارتباط 
پرداخت. در میان این ســرویس ها اســکایپ معروفترین مثالی اســت که 

می توان به صورت رایگان از طریق آن با تمام دنیا تماس صوتی گرفت.
البته تعداد ســرویس های کامپیوتر بــه کامپیوتر ویپ زیاد هســتند. اما 
سرویس هایی که بشود از طریق تلفن های معمولی از آنها استفاده کرد کمی 

هزینه دارند. چرا که شبکه های تلفن ثابت بر پایه PSTN هستند و این یعنی 
 PSTN اندکی هزینه همواره وجود دارد. تفاوت تماس ویپ با تماس از طریق
در ارتباط های بین المللی مشخص می شــود. به لطف ویپ هزینه ارتباطات 

بین الملل تا ۹۰ درصد کاهش یافته است.
همچنین در مقایســه با ســرویس های تلفنــی معمولی، با ویــپ میتوان 

به سادگی تماس هایی ایجاد کرد که بیش از دو نفر در آن حضور دارند.
در ویپ داده ها به صورت فشرده شده روی شــبکه ارسال می شوند و همین 
باعث می شــود داده های بیشــتری روی شبکه منتقل شــوند. در نتیجه با 
یک خط می توان بیش از یک تماس را مدیریت کــرد. به علاوه این که برای 
استفاده از ویپ به جز کامپیوتر، تنها سخت افزارهای لازم کارت صدا، بلندگو 
و میکروفن است که هر ســه این ها بسیار ارزان هســتند. بیش از ۵۰ درصد 
مکالمات صوتی با سکوت همراه است. در سیستم های تلفنی سنتی، ارتباط 

به هرحال برقرار شــده اســت و چه دو طرف همزمان آغاز به صحبت کنند و 
چه یکی از دو طرف صحبت کند، خط اشغال شده اســت. در صورتی که در 
ویپ زمانی داده منتقل می شود که صدایی وجود داشته باشد. بدین ترتیب 
اســتفاده از ویپ با صرفه جویی نیز همراه خواهد بود.دیگر ویژگی های ویپ 
می توان به عدم نیاز به ساختار شبکه بندی خاص اشاره کرد. بنابراین تفاوتی 
نمی کند که اتصال میان دو گره در شبکه از طریق بیسیم یا اترنت برقرار شده 
باشد. در سیستم های تلفنی، ســرعت تبادل داده ها پایین است و نمی توان 
همزمان هم به ارســال داده پرداخت و هم تماس تلفنی داشــت. اما از سوی 
دیگر، از آنجا که ویپ صدا را به صورت بســته های اطلاعاتی منتقل می کند، 
این امر با صرفه جویی بالایی همراه است. بنابراین می توان همزمان با برقراری 
ارتباط ویپ با شخص دیگر، به ارســال فایل و تبادل داده نیز پرداخت و البته 
همه این ها بدون هزینه انجام می شود. همین مشکل در فکس نیز وجود دارد. 

ثابت تلفن و VoIP فناوری مقایسه
کرمانشاه

اصفهان-مریم مومنی   درجلســه کارگروه فرش دستباف بر ضرورت توجه 
ویژه به هنر صنعت فرش دستباف در اصلاحیه برنامه هفتم توسعه تاکید شد.

 جلسه کارگروه فرش دســتباف با حضور رئیس مرکز ملی فرش ایران درپارلمان 
بخش خصوصی اصفهان برگزار شد.

رئیس مرکز ملی فرش ایران در این جلسه، ضمن تقدیر از اقدامات اتاق بازرگانی 
اصفهان برای کمک به رفع مشــکلات فرش دســتباف از طریق طرح موضوعات 
فعالان این صنعت در جلسات شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی و ثبت روز 
ملی فرش در تقویم کشور، رقم خوردن اتفاقات مثبت در حوزه فرش را ناشی از بالا 
رفتن مطالبه گری مبتنی بر علم و دانش و آمار دقیق و همدلی و همفکری بخش 
خصوصی و دولتی دانست و افزود: ایجاد مقدمات تشکیل نظام ارزیابان، دریافت 
مجوز اولین مرکز رشــد فرش، فعال شــدن کارگروه های خلاقیت و نوآوری در 
پارک های علم و فناوری و برگزاری جشنواره قالی فاخر تنها بخشی از این اقدامات 

می باشــد.  فرحناز رافع ایجاد روایت برای فرش دستباف را در درخشش این هنر 
صنعت در بازار جهانی حایز اهمیت دانست. 

وی در ادامه با اشاره به اقدامات شاخص اســتان اصفهان در حوزه فرش و استفاده 
از ظرفیت مسئولیت اجتماعی بنگاه های اقتصادی و نهادهای دولتی برای اعتلای 
هر چه بیشتر این هنر صنعت، از تولید فرش اهداء زندگی در اصفهان با مشارکت 

سازمان انتقال خون برای اهدا به سازمان بهداشت جهانی خبر داد. 
همچنین امیدشــریفی سرپرســت دفتر هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری 
اصفهان از اعلام آمادگی مجموعه حاکمیت استانداری برای ایفای نقش محوری 
در زمینه فرش در قالب ملی خبر داد و خواســتار برگزاری جشــنواره قالی فاخر 

همزمان با نمایشگاه فرش دستباف در محل نمایشگاه بین المللی اصفهان شد. 
امیرحســین کمیلی مدیر کل صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان نیز با بیان 
اینکه در سطح ملی و استانی تلاش زیادی بر روی فرش دستباف شده است، گفت: 
لازم است در برنامه هفته توسعه اصلاحاتی به منظور ایجاد ظرفیت برای صادرات 

فرش دستباف صورت گیرد. 

در کارگروه فرش دستباف تاکید شد؛

لزومتوجهویژهبههنرصنعتفرشدربرنامههفتمتوسعه

اصفهان



بیمهرازیمرهمچالشهایگاندو
بیمه رازی در راســتای مســئولیت اجتماعی خود و توجه به گونه های 
جانوری خاص، خسارت های جانی و مالی وارده از سوی گاندو ایرانی که 

مختص منطقه ایران زمین است را تحت پوشش قرار داد.
به گزارش روابط عمومی و امور بیــن الملل بیمه رازی، همزمان با هفته 
محیط زیست شــرکت بیمه رازی در راستای مسئولیت اجتماعی خود 
و توجه ویژه به گاندو ایرانــی که گونه جانوری خاص ایران اســت، در 

حفاظت از قلمرو زیستی این جانور با محیط بانان همراه شد.
براســاس این گزارش، به دلیل آنکه محل زندگی گانــدو و هموطنان 
در بخش هایــی از ایــران در مجاورت یکدیگر اســت، در طول ســال 
آســیب هایی به هموطنان و گاندو وارد می شــود که بیمه رازی برای 
همراهی با هموطنان التیام دردهای آن ها خســارت های جانی و مالی 

وارده از سوی گاندو به هموطنان را تحت پوشش قرار داده است.
ایــن تصمیم مهم از ســوی علی جبــاری- مدیرعامل بیمــه رازی به 
نمایندگی از ســوی خانواده بزرگ رازی گرفته شــده و طی دیداری با 

خانواده سازمان حفاظت محیط زیست اعلام و رسانه ای شد.
در همین راستا دکتر جباری با جمشــید محبت خانی- فرمانده یگان 
حفاظت محیط زیســت دیدار و گفت: بیمه رازی در راستای مسئولیت 
اجتماعی خود، تمام خسارت های جانی و مالی تمساح گاندو در استان 

محروم سیستان و بلوچستان را تحت پوشش قرار داده است.
وی افزود: همچنین برای تقدیر از زحمات خستگی ناپذیر محیطبانان 
در سراسر کشور، هزینه سفر به مشهد مقدس و زیارت آستان علی ابن 
موســی الرضا )ع( را برای محیطبان و یک همراه  از هر اســتان کشور 

توسط بیمه رازی تقبل می شود.
لازم به ذکر اســت علی جبــاری مدیرعامل بیمه رازی دارای نشــان 
همیاری محیطبان از طرف ســازمان حفظ محیط زیست کشور است 
که خود نشان دهنده توجه ویژه مدیرعامل بیمه رازی به مقوله محیط 

زیست و محیطبانان است.

بانک مرکزی در بخشنامه ای به بانک ها و موسسات اعتباری اعلام کرد
افزایشسقفتسهیلاتخردبه۳۰۰میلیونتومان

 بانک مرکزی در بخشــنامه ای به شــبکه بانکی، حداکثر مجموع اصل 
تسهیلات خرد قابل پرداخت به هر مشتری در هر مؤسسه اعتباری را به 

300 میلیون تومان افزایش داد.
به گــزارش بانک مرکزی، این بانک در بخشــنامه ای به شــبکه بانکی 
دســتورالعمل اجرایی اعطای تســهیلات خــرد را ابلاغ کــرد در این 
بخشــنامه آمده اســت، از تاریخ ابلاغ ایــن دســتورالعمل، بانک ها و 
مؤسسات اعتباری موظف هستند، تسهیلات خرد اعطایی را بر اساس 
شــرایط، امتیاز اعتباری، رتبه اعتباری داخلی و سقف اعتبار مشتری 
در قالب قراردادهای فروش اقســاطی، اجاره به شرط تملیک، مرابحه، 

جعاله و قرض الحسنه به مشتری پرداخت نماید.

در این بخشــنامه همچنین آمده اســت: اعطای تســهیلات در قالب 
»کارت اعتبــاری مرابحه« تا ســقف حداکثر ســیصد میلیون تومان 
)3000،000،000 ریال( در سطح تمامی مؤسســات اعتباری، به هر 
شخص متقاضی واجد شــرایط در چهارچوب ضوابط مربوط مجاز بوده 

و در سقف تسهیلات خرد به متقاضی در هر مؤسسه محسوب می شود.
در مواردی نیز که مشــتری قبلًا تســهیلات خرد از مؤسسه اعتباری 
دریافت کرده است، مبنای محاســبه مابه التفاوت قابل پرداخت به وی 
تا سقف مقرر در این دستورالعمل، سهم اصل باقی مانده از مانده بدهی 

است.

طرح پارسای بانک گردشگری 
اعطایتسهیلات2و4درصدیبرمبنای

میانگینسپردههایجاریتا2میلیاردریال
بانک گردشگری با اجرای طرح پارســا بر مبنای میانگین سپرده های 
جاری تا 2 میلیارد ریال تســهیلات با نرخ 2 و 4 درصدی پرداخت می 
کند.به گزارش روابط عمومی بانک گردشگری، مشتریان می توانند با 
ایجاد میانگین حساب 4 تا 12 ماهه بین 35 تا 300 درصد سپرده خود، 

تسهیلات با نرخ 2 و 4 درصدی تا 2 میلیارد ریال دریافت کنند.
از جمله ویژگی های طرح پارســا بانک گردشــگری می توان به امکان 
انتقال امتیاز تسهیلات به ســایر افراد  و دوره های معدل گیری سپرده 

در 4 ، ۶ و 12 ماهه اشاره کرد.
در راستای تشویق مشــتریان به ســپرده گذاری در حسابهای جاری، 
امکان اعطای تســهیلات ارزان قیمت به مشتریان حقیقی و حقوقی بر 

اساس معدل حساب جاری آنها در قالب طرح پارسا فراهم  شده است.
بانک گردشــگری در راســتای ارائه خدمات ویژه به مشــتریان خود، 
اقدام به طراحی طرح سپرده تســهیلاتی پارسا کرده است. این گزارش 
حاکیست: مشتریان مشمول دریافت تسهیلات از طریق این طرح می 

توانند امتیاز دریافت تسهیلات خود را به شخص دیگر واگذار کنند.

پروژهخطریلیشرکتگسترشفولادشهریار
درآستانهافتتاحرسمی

پروژه خط ریلی فولاد شــهریار روز 31 خرداد ماه جاری با حضور مقام 
های گروه مالی گردشــگری، چند تن از نمایندگان مجلس شــورای 
اسلامی و جمعی از مقام های اســتان آذربایجان شرقی به طور رسمی 

افتتاح می شود.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشــگری، طرح خط ریلی فولاد 
شــهریار یا طرح اتصال کارخانه فولاد بناب به خط سراســری راه آهن 
تهران تبریز، توســط شرکت گسترش فولاد شــهریار در مدت 12 ماه 

اجرا شده است.
طول خط ریلی فولاد شهریار 3980 متر و شامل  2000 متر خط اصلی 
بیرون ســایت و ســه خط تخلیه و بارگیری جمعا به طول 1980 متر  
داخل سایت اســت که برای اجرای آن 1000 میلیارد ریال هزینه شده 
اســت.هدف از اجرای پروژه خط ریلی فولاد شهریار، تغییر حمل جاده 
ای به ریلی برای حمل بارهای ورودی  و خروجی  مجتمع فولاد صنعت 
بناب و ســایر صنایع موجود در منطقه  جهت  صرفــه جویی در هزینه 
های حمل بار اســت. با اجرای این طرح بیــش از 30 درصد در هزینه 
های حمل بار صرفه جویی می شــود به طوری که  هزینه حمل بارهای  
ورودی آهن اســفنجی مجتمع فولاد صنعت بناب از حدود 12 میلیون 
ریال به ازای هر تن حمل جاده ای به حدود 8 میلیون ریال  در سیســتم  
ریلی کاهش می یابد.این گزارش حاکیست:  کلیه مراحل اجرایی پروژه 
خط ریلی فولاد شهریار و همچنین تامین قطعات و ادوات مورد نیاز آن ، 

توسط مهندسان و متخصصان داخلی انجام شده است.

 مشکلی در تأمین آب نیست
مصرفآبدرتهرانرکوردزد

 معاون بهره برداری و توسعه شرکت آب و فاضلاب استان تهران با بیان 
اینکه مصرف آب در تهران به دلیل افزایش دمای هوا رشد بی رویه شده 
اســت، گفت: امروز 50 هزار لیتر بر ثانیه مصرف آب داریم که نسبت به 

سال گذشته چهار هزار لیتر افزایش یافته است.
حسام خســروی دشــت پاگردی افزود: امروز بیش از 50 هزار لیتر بر 
ثانیه مصرف آب در تهران داریم که این میزان نسبت به روز مشابه سال 

گذشته چهار هزار لیتر افزایش یافته است.
وی ادامه داد: خشکســالی های پیاپی چند ســال اخیر ســبب شده تا 
نزدیک به 50 میلیون مترمکعب در ســدهای تأمین کننده آب تهران 
کمبود داشــته باشــیم که نیاز اســت تهرانی ها نســبت به مدیریت 
مصرف همکاری کنند.معاون بهره برداری آبفای اســتان تهران گفت: 
با صرفه جویی در مصرف آب به میزان 10 درصد می توانیم تابســتانی 

بی دغدغه با کمک مردم داشته باشیم.
خســروی راه های کاهش مصرف آب را بهینه مصرف کردن دانســت 
و بیان کــرد: بهینه مصرف کردن هم هیچ آســیبی بــه زندگی نرمال 
نمی زند.وی ادامه داد: هنگام شست وشــو مراقب آب باشیم، همچنین 
نسبت به کنترل آب ریزی کولرها و ســرریز تانکرها و استفاده نکردن از 
آب شرب برای شست وشــوی غیرضرور جدی باشیم؛ زیرا این می تواند 

کمک کننده باشد.
معاون بهره برداری و توسعه شرکت آب و فاضلاب استان تهران در باره 
آخرین وضعیت ســد کرج هم، گفت: تلاش های مجموعه وزارت نیرو 
در روزهای گذشته و جهادی که انجام شــده توانستیم شرایط را نرمال 

کنیم و الان هیچ مشکلی نداریم و مخازن پر هستند.

نقشهراههمکاریهایایرانوازبکستان
درصنعتنفتوگازتدوینشد

 نقشــه  راه همکاری های ایــران و ازبکســتان در صنعت نفــت ، گاز و 
پتروشیمی هم زمان با ســفر رئیس جمهوری ازبکستان و هیئت همراه 
به تهران و همسو با اجرایی شــدن مفاد تفاهم نامه وزیران نفت ایران و 

ازبکستان تدوین شد.
در جریان ســفر »شــوکت میرضیایف« رئیس جمهوری ازبکستان، و 
هیئت همراه به تهران و برای اجرایی شدن مفاد تفاهم نامه 14 سپتامبر 
2022 ) 23 شــهریورماه 1401( وزیران نفت ایران و انرژی ازبکستان، 
عظیم حوجایوف، معــاون اول وزیر انرژی ازبکســتان، در رأس هیئت 
تخصصی حوزه نفت و گاز آن کشــور، ضمن دیدار با احمد اســدزاده، 
معاون امور بین الملل و بازرگانی وزارت نفت، در زمینه اجرایی شــدن 

مفاد تفاهم نامه یادشده و رفع موانع موجود بحث و گفت وگو کردند.
در این دیدار درباره گســترش بیشتر روابط متقابل ســودمند بین دو 
کشور تبادل نظر و بر همکاری های دو کشور در همه بخش های صنعت 

نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی توجه ویژه ای شد.
در گفت وگوهای دوجانبه، زمینه های مختلف همکاری دو کشــور در 
بخش های بالادست و پایین دســت نفت و گاز، همکاری های مشترک 
علمی و برگــزاری دوره های آموزشــی تخصصی - کاربردی بررســی 
و بر سر نقشــه  راه همکاری های دو طرف توافق شــد، به همین منظور 
کمیته مشترک کاری »نفت، گاز و پتروشــیمی« برای پیگیری موارد 

توافق شده از سوی وزارتخانه های نفت و انرژی دو کشور تشکیل شد.

مقام های عالی رتبه جمهوری اســلامی ایران و ازبکســتان در حضور 
سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهوری و شــوکت میرضیایف که دیروز 
)یکشنبه، 28 خردادماه( به تهران ســفر کرده بود، یک بیانیه مشترک 
و 10 سند همکاری شــامل توافق نامه تجارت ترجیحی، حمل ونقل و 
ترانزیت، همکاری دارویی، برنامه همکاری در زمینه های اســتاندارد 
و بیمه، بررســی امکان ایجاد مناطــق آزاد مشــترک، برنامه اجرایی 
همکاری در حوزه فناوری و نوآوری و برنامه اجرایی همکاری در بخش 

کشاورزی امضا کردند.

 برق 13۵ اداره قطع شد
کاهش۱۰۰مگاواتیمصرفبرقاداراتپایتخت

 مدیر دفتر مدیریت مصرف شــرکت توزیع نیروی بــرق تهران بزرگ 
با اعلام اینکه اشتراک برق 135 دســتگاه اداری پرمصرف شهر تهران 
تاکنون قطع شــده اســت، گفت: یک صد مگاوات از مصــرف برق در 
ســاعات اوج مصرف با همکاری بخش اداری شــهر تهران کاهش پیدا 

یافت.
به گزارش شــرکت توزیع نیروی برق تهــران بزرگ، رامیــن پوریا با 
قدردانی از اداره هایی که همکاری لازم را در کاهش مصرف برق مطابق 
با مصوبه ابلاغی هیئت وزیران داشــته اند از کاهــش یک صد مگاواتی 
مصرف برق پایتخت در ســاعات اوج بار به دلیل همراهی مشــترکان 

اداری خبر داد.
وی با بیان این کــه هدف نهایی تعیین شــده، دســتیابی به موفقیت 
دویســت مگاواتی در کاهش مصرف برق بخش اداری است ادامه داد: 
10 درصد از اداره های پایتخت به دلیل نداشــتن همکاری لازم، اخطار 
قطع برق دریافت کرده اند و تاکنون اشتراک برق 135 مشترک اداری 

پرمصرف نیز با اخطار قبلی قطع شده است.
مدیر دفتر مدیریت مصرف شــرکت توزیع نیروی بــرق تهران بزرگ با 
بیان این که بالغ بر 5 هزار و 700 مشــترک اداری در شهر تهران وجود 

دارد نقش ادارات را در کنترل پیک بار شبکه توزیع برق مهم دانست.
پوریا گفت: حــدود 40 درصد از مصرف برق مشــترکان اداری مربوط 
به سامانه های سرمایشی اســت و درصورتی که این دسته از مشترکان 
سامانه های سرمایشی خود را مطابق با دســتورالعمل ابلاغی از ساعت 
12 خاموش کرده و همچنیــن مولدهای برق خــود را وارد مدار کنند 

هدف تعیین شده در این بخش، محقق خواهد شد.
وی هدف از اجرای طرح های مدیریت پیک در فصل گرم سال را تأمین 
صددرصدی برق موردنیاز هم وطنان دانســت و خاطرنشان کرد: ظرف 
چندروزه آینده همه اداره های پرمصرف شــهر تهران اخطارهای قطع 
برق را دریافت کــرده و در صورت بی توجهی بــه مصوبه ابلاغی هیئت 
دولت، حســب وظیفه واگذار شده به این شــرکت و برای تأمین رفاه و 
آسایش هم وطنان، اشتراک برق این دســته از مشترکان قطع خواهد 

شد.
مدیر دفتر مدیریت مصرف شــرکت توزیع نیروی بــرق تهران بزرگ 
خاطرنشــان کرد: مســئولان اداره ها در صورت قطع بــرق موظف اند 
با مراجعه به منطقــه برق مربوط، تعهد کتبی مبنــی بر رعایت ابلاغیه 

کاهش مصرف برق ارائه دهند.
پوریا گفت: همان طور که پیش ازاین نیز اعلام شــده اســت از ابتدای 
تیرماه اســامی اداره های پرمصرف که با صنعت برق همکاری نکرده اند 

جهت آگاهی عموم منتشر خواهد شد.
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بانک مرکزی:

رشداقتصادیسال۱۴۰۱به۴درصدرسید

ســمیرا ربیع   بانک مرکزی اعلام کرد: تحقق 
رشــد اقتصادی 4 درصدی در ســال 1401 در 
امتداد رشد اقتصادی 4.4 درصدی سال  1400، 
حکایت از تداوم رشــد قابل قبــول فعالیت های 
اقتصادی در کشــور دارد به طوری که رشد تولید 
ناخالص داخلــی در تمام فصول ســال 1401 از 

روندی صعودی برخوردار بوده است.
 بانک مرکزی اعلام کرد: رشــد تولیــد ناخالص 
داخلی در تمام فصــول ســال 1401 از روندی 
صعودی برخوردار بــوده، به نحوی کــه از فصل 
اول تا پایان فصل چهارم ســال مزبور، میزان رشد 
اقتصادی کشور به ترتیب برابر با 1.9 درصد، 3.9 

درصد، 4.9 درصد و 5.3 درصد بوده است.
بر اساس محاســبات مقدماتی اداره حساب های 
اقتصادی این بانــک، تولید ناخالــص داخلی به 
قیمت پایه )به قیمت های ثابت ســال 1395( در 
سه ماهه چهارم سال 1401 به رقم 359۶.8 هزار 
میلیارد ریال رسید که نسبت به سه ماهه چهارم 
سال 1400، رشد 5.3 درصدی را نشان می دهد. 

همچنین رشــد اقتصادی بدون نفــت طی دوره 
مذکور معادل 4.7 درصد بوده است.

بررسی وضعیت ســرمایه گذاری در بخش های 
مختلف اقتصــادی )به قیمت های ثابت ســال 
1395( مبین آن اســت که در ســه ماهه چهارم 
سال 1401 تشــکیل ســرمایه ثابت ناخالص از 
رشــد ۶.0 درصدی نســبت به دوره مشابه سال 
قبل از آن برخــوردار گردیده اســت؛ به طوری 
که در دوره مورد گزارش، رشــد تشکیل سرمایه 
ثابت ناخالــص در دو زیربخش ماشــین آلات و 
ســاختمان به ترتیب معادل 10.۶ و 3.2 درصد 

بوده است.
همچنین رشد تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در 
ســال 1401 معادل ۶.7 درصد و در دو زیربخش 
ماشین آلات و ســاختمان به ترتیب 15.4 و 1.2 
درصد بوده اســت؛ این در حالی اســت که رشد 
مولفه مزبور در ســال 1400 معادل صفر درصد 
بود. از این بابت رشد مخارج ســرمایه گذاری در 
سال 1401 حاکی از اصلاح چشــم انداز فعالین 

اقتصادی و بهبود ظرفیت های تولید در سال های 
آتی می باشد.

در مجمــوع عملکــرد تولید ناخالــص داخلی 
کشــور به قیمت پایه در سال 1401 با احتساب 
نفت و بدون احتســاب نفت به قیمت های ثابت 
سال 1395 به ترتیب به 15154.0 و 13881.8 
هزار میلیارد ریال رســید که نسبت به سال قبل 
از آن بــه ترتیب با افزایــش 4.0 و 3.5 درصدی 
همــراه بوده اســت. تحقــق رشــد اقتصادی 
4.0 درصدی در ســال 1401 در امتداد رشــد 
اقتصادی 4.4 درصدی ســال  1400، حکایت از 
تداوم رشد قابل قبول فعالیت های اقتصادی در 

کشور دارد.
شایان ذکر اســت رشــد تولید ناخالص داخلی 
در تمام فصــول ســال 1401 از روندی صعودی 
برخوردار بوده، به نحوی کــه از فصل اول تا پایان 
فصل چهارم ســال مزبور، میزان رشد اقتصادی 
کشــور به ترتیب برابر با 1.9 درصد، 3.9 درصد، 

4.9 درصد و 5.3 درصد بوده است.

مدیر کل ابفای اســتان تهران به بیان  خریدار 
توضیحاتی درباره دلیل قطع شدن چندین روزه 
آب تهران و اقدامات انجام شــده بــرای حل این 

مشکل پرداخت.
 محســن اردکانی مدیر عامل ابفای استان تهران 
در برنامــه تلویزیونی درباره ماجــرای قطع آب 
تهــران در روزهــای اخیر گفت: پنجشــنبه 18 
خرداد اتفاقی غافلگیر کننــده رخ داد بر اثر بارش 
باران ســیلاب در جاده چالوس به راه افتاد و این 
باعث شد توده های عظیم سنگ در مسیر جریان 
آب تهران و کرج قرار بگیرد، این توده های سنگ 
حدود 700 تــا 800 هــزار تن بودنــد و برآورد 
کارشناســان این بود کــه دو تا ســه هفته طول 
می کشــد این مسیر باز شــود، این مسیر از چهار 

جهت مسدود شده بود.
اردکانــی در ادامه اضافه کرد: قبل از مســیر پر از 
سنگ که مسیر انتقال آب را بسته بود، یک باتلاق 
عظیم شــکل گرفته بود و امکان عبور از آن وجود 
نداشــت و تنها راه هم همین بود و 3 مسیر دیگر 
نیز اصلًا قابل دسترســی نبــود و در بین کوه قرار 
داشت.مدیرکل آبفای اســتان تهران توضیح داد: 

امکان انتقال امکانــات از طریق ترابری هوایی نیز 
وجود نداشــت ولی در ظرف چهار روز این مسیر 
باز شــد و از تمام تکنولوژی ها و ابتکارات که لازم 

بود برای باز کردن این مسیر استفاده شد.
وی خاطر نشــان کرد: ســد کرج تأمیــن کننده 
25 درصد از آب تهــران و آب کرج بــود. ذخایر 
آبی تهــران نیز فقط برای یــک روز بود وقتی 25 
درصد آب به طور ناگهانی قطع می شــود طبیعتاً 
باید 25 درصد جمعیت تهران به آب دسترســی 

نمی داشتند.
اردکانی اضافه کــرد: همه ارگان هــا به ما کمک 
کردند تا بتوانیم این مســیر را هر چــه زودتر باز 
کنیم و مشــکل قطــع آب تهران را حــل و فصل 
کنیم. بالاخره بعد از چهار روز این مســیر باز شد 
وقتی که این مسیر باز شد و قرار بود آب به تصفیه 
خانه ها برســد چون از یک مسیر سیلابی در حال 
انتقال بود، تصفیه خانه ها نمی توانســتند این آب 
را قبول کنند، به همین دلیل اجازه ندادیم که آب 

با آلودگی بالا وارد تصفیه خانه ها شود.
مدیر عامل آبفای استان تهران خاطر نشان کرد: 
با تمهیداتی که اندیشیده شــد تقریباً حدود 80 

الــی 85 درصد از کمبــود آب را از ســامانه های 
دیگری مثل سد لتیان، ســد لار، سد ماهور و سد 
طالقان تأمین کردیم و تأثیرات قطعی آب را از 25 

درصد به 5 درصد کاهش دادیم.
وی توضیــح داد: بعد از اینکــه ۶ روز از این اتفاق 
گذشت، مســیر انتقال آب عادی شد و رفته رفته 

کدورت آب کم شد.
اردکانی اضافه کــرد: علت در دســترس نبودن 
ســامانه 122 این بود که تعداد تماس گیرندگان 
بــه ۶00 نفر در ســاعت رســیده بــود و ما فقط 
می توانســتیم به تماس 80 نفر پاسخ بدهیم. هم 
اکنون هیچ مشــکلی قطعی آب و کمبود فشار آن 
در تهران که نتوانیم این مشــکل را برطرف کنیم، 
نداریم. مشکلاتی که وجود دارد به دلیل نوسانات 
است و همشهریان تهرانی با سامانه آب و فاضلاب 
تهران تماس بگیرند تا این مشــکل برطرف شود. 
80 درصــد مشــترکین تهرانی به ســامانه دفع 
فاضلاب شهری متصل هســتند.وی در پایان به 
مردم توصیه کرد که با توجــه به اینکه 44 درصد 
بارندگی امســال کمتر شــده، مردم باید مصرف 

خود را حداقل 10 درصد کاهش دهند.

بنزین

حسینی گفت: کشور های عراق و 
افغانستان اکنون بنزین مورد نیاز 
خود را از کشــورهای ازبکستان 
و روســیه با اســتاندارد بالاتری 
تأمین می کنند بــه همین دلیل 
طالبــان دیگر متقاضــی بنزین 
ایران نیست. برخی از شرکت های 
پتروشــیمی و پالایشــگاهی که 
اقدام بــه تولید بنزیــن پیرولیز 
می کنند ســال ها اســت که این 
بنزین را به کشورهای همسایه از 

جمله افغانستان صادر می کنند.
این بنزین به خودی خود قابلیت 
اســتفاده به عنوان ســوخت را 
ندارد و بایــد در فرایندی اصلاح 
شــود تا بتوان به عنوان سوخت 

مورد استفاده قرار گیرد.
مدتی اســت که صادرات این نوع 
بنزین به افغانستان دچار مشکل 
شــده اســت که خبرنــگار مهر 
برای علت بازگشــت این بنزین با 
حمید حســینی رئیس اتحادیه 
فراورده های  صادرکننده هــای 

نفتی گفت وگو کرد.
وی با اشــاره بــه اینکــه مدت 
زمانی اســت که کشــور عراق و 

بنزیــن  افغانســتان 
خود را از کشــورهای 
ازبکســتان و روســیه 
خریــداری می کننــد 
و اســتاندارد کالاهای 
ورودی خود را افزایش 
داده انــد، گفــت: بالا 

محصــولات  کیفیــت  رفتــن 
صادراتی دلیل بازگشت بنزین از 
سوی طالبان بوده و این کشورها 
دیگر هر کالایــی را با هر کیفیتی 
اتحادیــه  نمی پذیرند.رئیــس 
فراورده های  صادرکننده هــای 
نفتــی در پاســخ به این ســوال 
که آیا بــا وجود ناتــرازی بنزین، 
صــادرات بنزیــن وجــود دارد، 
گفت: بنزیــن صادراتی محصول 
نیســت،  مادر  پالایشــگاه های 
ضمن آنکــه محصــول تولیدی 
پالایشــگاه های کوچک مقیاس 
مــورد از لحــاظ کیفیــت تأیید 

پالایش و پخش نیست.
وی ادامه داد: بــالا رفتن کیفیت 
محصــولات صادراتی از ســایر 
کشورها به موجب کوچک شدن 
بازار صادراتی ایران شــده اســت 

در حالیکــه ایــران تا 
پیش از ایــن 70 تا 90 
درصد بــازار صادراتی 
محصــولات نفتی این 
کشــورها را در اختیار 
داشــت.رئیس اتحادیه 
ی  ه هــا کنند ر د صا
فراورده هــای نفتــی اضافه کرد: 
اکنون با توجه بــه اینکه تغییراتی 
در کیفیــت کالای صادراتــی به 
عراق و افغانســتان اتفــاق افتاده 
اســت پالایشــگاه های کوچک 
مقیاس امــکان افزایش کیفیت را 
ندارند. زیرا ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا، اجبار کرده اســت که نباید 
کالایی مشــابه بنزین و گازوئیل 
تولیدی پالایشگاه ها ی مادر تولید 
کرد.به گفتی وی پالایشگاه های 
کوچک مقیاس مجبورند کالایی 
با کیفیت پایین تولیــد کنند که 
در داخل مشــتری نــدارد و این 

محصولات صادر می شود.
وی توضیــح داد: بایــد مجــوز 
تولید محصولات یا کیفیت تری 
مانند بنزین یــورو 3 و گازوئیل 
بــه پالایشــگاه های کوچــک 

مقیاس داده شــود تا در زمستان 
بخشــی از ســوخت داخلــی را 
بــرای نیروگاه ها تأمیــن کند.
اتحادیه صادرکننده های  رئیس 
فراورده های نفتی اضافه کرد: در 
چنین شــرایطی امکان استفاده 
از نفتــا بــرای پتروشــیمی ها و 
گازوئیل بــرای نیروگاه ها وجود 
دارد کــه پخش و پالایــش باید 
در ایــن زمینه همــکاری کند.

به گفته حســینی با وجود اینکه 
ازبکســتان و روســیه بنزیــن با 
کیفت تری به عراق و افغانستان 
می فروشند، مشتریان افغانی باز 
هم درخواســت بنزین از کشور 
ما را دارند تبعــات گمرکی آن را 
به عهده گرفته انــد. که در برخی 
از مواقــع این محصــول صادر و 
بعضاً مرجوع می شــود که ربطی 
به صادر کننــده ایرانی ندارد زیرا 
محصول خــود را فروخته و پول 
آن را دریافت کرده است.به گفته 
اتحادیه صادرکننده های  رئیس 
نفتــی محصولات  فراورده های 
مرجوعی از ســایر مبــادی وارد 

افغانستان می شود.

کدامبنزینازسویطالبانبرگشتخورد؟

شعبه

فولاد

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک 14۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶4597۶2
سازمان شهرستان ها:  ۶۶4۶1770

مدیر کل آبفای استان تهران پاسخ داد

دلیلقطعشدنچندینروزهآبتهرانچهبود


